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ACTA NÚM. 1/2020 DE LA SESSIÓ DEL PLE DEL CONSELL 
ESCOLAR DE LA COMUNITAT VALENCIANA, CELEBRADA EL DIA 18 
DE DESEMBRE DE 2020 

ASSISTÈNCIA 

Presidenta del CECV 
Encarna Cuenca Carrión 

Consellers i conselleres 
Adrián Adam Sanz  
Alumnat centres públics - FAAVEM 
Mercedes Alabau Siurana  
Famílies alumnat c. públics – C. GONZALO ANAYA 
Manuel Alcaide Olmos  
Entitats locals - FVMP 
Rafael Araújo Montahud  
Famílies alumnat centres privats - CONCAPA CONVAL 
Antonio Javier Calderón Benito 
Professorat centres públics - UGT 
Sergio Manuel Carbonell Peral  
Professorat centres privats - FSIE 
Mercè Cerver Dasí  
Administració educativa 
Adela Costa Català  
Personalitat de reconegut prestigi 
Remei Galiana Roig  
Inspecció educativa 
Javier García Ferrer 
Professorat centres públics – CCOO - PV 
Luís García Trapiello 
Personalitat de reconegut prestigi 
José Gil Castellano  
Professorat centres públics - FETE UGT 
M.ª Ángeles Herranz Ábalos  
Administració educativa 
Miguel Ángel Javaloyes del Río  
Organitzacions empresarials - CEV 
Eva M.ª Juliá Tomás  
Professorat centres privats - USO 
Juan José López Marinas  
Organitzacions empresarials - CEV 
Inmaculada López Primo  
Direccions centres privats 
Jacint Martínez Baldó 
Direccions centres públics 
Enrique Martínez Quirós  
Alumnat centres públics - FAAVEM 
Jeremies Moragues Benavent 
Administració educativa 
M.ª Gloria Muñoz García 
Professorat centres públics - ANPE 

 
 
 
 
 
Ginés Pérez Gea  
Direcció centres públics 
Antonio Pérez Sabater  
Formació del professorat 
Vicenta Rodríguez Arroyo  
Titulars de centres privats - Educació i Gestió 
José Antonio Rodríguez Salinas  
Famílies alumnat centres privats - CONCAPA CONVAL 
Rosa Roig Oltra  
Inspecció educativa 
Carmelo Romaguera Martínez  
Professorat centres públics - CSIF 
Encarna Salvador Muñoz  
Personalitat de reconegut prestigi 
Lluís Miquel Segrelles Martínez  
Administració educativa 
Pedro Sigler Vizcaíno  
Administració educativa 
Marta Tomás Pérez  
Famílies alumnat centres públics - G. Anaya 
Carlos Tormo Signes  
Professorat centres privats - FSIE 
Consol Valls Gregori  
Professorat centres públics - CCOO 

Secretaria tècnica del CECV  
Mercè Claramunt Diego 
Julio Gómez Carbonell 
Marta Murciano Hernández 
Maria Viu Rodríguez 

Persones convidades 
DIRECCIÓ GENERAL DE FORMACIÓ PROFESSIONAL 
Pilar Micó Micó 

PROPERES INCORPORACIONS AL CECV 
Dèlia Amorós i Pinos 
Natividad Fajardo Palomo 
Marina Gilabert Aguilar 
Rosa Guillén Cantó 
Carlos López de las Heras 
Luís Vañó Gisbert 

***** 
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D’acord amb l’oportuna convocatòria, el Ple del Consell Escolar de la Comunitat Valenciana es reuneix per via 
telemàtica el dia 18 de desembre de 2020, a les 11.00 h amb l’assistència de les conselleres i els consellers que 
dalt es relacionen amb el següent 

ORDRE DEL DIA 

1. Aprovació, si escau, de l’acta de la sessió del dia 18 de desembre de 2019. 

2. Informe de la presidència. 

3. Informe sobre el treball de les diferents comissions de treball. 

4. Informe dels representants del CECV en les diferents comissions institucionals. 

5. Presentació de les publicacions del CECV: Memòria 2019 i Informe bianual 2017-2018, 2018-
2019. 

6. Informe de la Direcció General de Formació Professional i Ensenyaments de Règim Especial 
sobre la certificació d’unitats de competències adquirides per vies no formals al llarg de la 
vida. 

7. Torn obert de paraula. 

***** 

Abans de començar el plenari, la presidenta dona la benvinguda a totes i a tots, i dona pas al SAEFP, Sr. Miguel 
Soler Gràcia, a qui agraeix la presència. El SAEFP agraint la invitació, s’adreça als i a les membres del ple del 
CECV; comenta que estem en un curs difícil i per aquest motiu vol que cadascun dels membres del CECV 
trasllade al col·lectiu al qual representa, el seu agraïment per la tasca que s’està realitzant des de l’inici de la 
pandèmia i pel treball que queda per fer per a concloure el curs de la millor manera possible. Com que acaba 
de finalitzar la reunió coordinada amb Sanitat, es comenten les dades de contagis i grups confinats i els 
percentatges de contagi que s’acaben de saber. Segons les dades globals, l’evolució dels contagis és a l’alta, 
però en els nostres centres no hi ha una incidència tan alta com a l’estat espanyol. Com s’està evidenciant des 
de principi de curs, els centres educatius són els llocs on es detecten els casos, no on es produeixen els contagis. 

Es comenta el nombre total, a dia de hui, d’alumnat, professorat i personal no docent que ha donat positiu en 
coronavirus, així com el percentatge que representa. Són dades que no varien molt al llarg dels darrers mesos, 
per la qual cosa el SAEFP reitera l’ agraïment al conjunt de la comunitat educativa representat al si del Consell 
Escolar de la Comunitat Valenciana. Aprofita per a recordar que cal no baixar la guàrdia durant les vacances de 
Nadal, i que cal continuar sent igual de responsables que durant el primer trimestre. 

A més, el SAEFP vol donar les gràcies a les persones que deixaran de formar part del CECV, també te unes 
paraules de record a l’anterior vicepresident, Vicent Baggetto i Torres. 
Anomena, a continuació, les persones que cessen i les que s’incorporen al CECV: 

ADMINISTRACIÓ EDUCATIVA 

Cessaments titulars 
• Vicent Baggetto i Torres 
• Inés Escoí Betoret 
• M.ª Ángeles Herranz Ábalos 
• Vicent Ripoll Català 
• Pedro Sigler Vizcaíno 

Cessaments suplents 
• Pilar Martínez Coves 
• Núria Molons Puig 
• Francisca Roger Montesinos 
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• Montserrat Salas Sebastián 
• Inmaculada Sánchez Velasco 
• Lucía Arenas Pastor 

Nomenaments titulars 
• Dèlia Amorós Pinos 
• Natividad Fajardo Palomo 
• Marina Gilabert Aguilar 
• Carlos Sánchez de las Heras 
• Luis Vañó Gisbert 

Nomenaments suplents 
• Rafael Fresquet Fayos 
• Joaquim Más Llorens 
• Sonia Pérez Ortuño 
• Elsa Vilalta Fonfría 
• Laura Ferri Ramírez 
• Pedro Sigler Vizcaíno 

FORMACIÓ DEL PROFESSORAT 

Cessaments titulars 

• Josefa Doménech Zaera 

Cessaments suplents 

• José Valero Rodríguez 

Nomenaments titulars 

• Rosa Guillem Cantó 

Nomenaments suplents 

• Agustí Fuertes Larrea 

REPRESENTANTS DE LES DIRECCIONS DE CENTRES EDUCATIUS NO UNIVERSITARIS 

Cessaments suplents 
• Amparo Hidalgo Esteve 

Nomenaments suplents 
• Filomena Tortosa Celda 

INSPECCIÓ EDUCATIVA 

Cessaments titulars 
• José T. Blasco Alagarda 
• David Vento Diéguez 

Cessaments suplents 
• Vicent Doménech Querol 
• Miguel Martínez Agudo 

Nomenaments titulars 
• Mercé Cerver Dasí 
• Pablo Ortega Gil 

Nomenaments suplents 
• Miguel Ángel Martí Aras 
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• Joan Conchado Badía 
La Sra. Cuenca Carrión acomiada el SAEFP i comença amb els punts de l’ordre del dia. 
 

1. Aprovació, si escau, de l’acta de la sessió del dia 18 de desembre de 2019. 

La presidenta informa del fet que al CECV no s’ha rebut cap esmena, però indica que si hi ha alguna cosa a 
comentar, aquest és el moment. No hi ha paraules, per la qual cosa s’aprova l’acta per assentiment. 
 

2. Informe de la Presidència. 

La presidenta explica que aquest ple tindrà un caràcter pedagògic. Pel que fa als nomenaments, el SAEFP ha 
comentat els 18 nomenaments que fan referència a l’administració educativa, hi ha més nomenaments que es 
van produir en juny de diferents sectors del Consell Escolar, en total hi ha 29 membres nous. Normalment, 
cada any es fan dos plenaris, però enguany, de manera excepcional, sols se n’ha fet un a causa de la pandèmia. 
De manera extraordinària, al plenari de hui estan connectats els membres ja proposats per l’Administració 
educativa com a persones convidades. Els tràmits per tal que els nomenaments es facen efectius amb la 
publicació al DOGV ja estan fets, per tant s’espera aquesta publicació a principis del mes de gener. 

La presidenta comenta que aquest any està sent molt complicat, ja va començar amb la gran pèrdua del 
vicepresident Vicent Baggetto i Torres, a qui no s’ha pogut fer el comiat-homenatge per les circumstàncies de 
la pandèmia. S’està pensant fer-hi algun altre tipus d’acte quan siga possible, i s’informarà els consellers i les 
conselleres. 

Durant el 2020 també s’han esdevingut canvis en l’equip tècnic del CECV, i la presidenta aprofita per a agrair el 
treball a les persones que ja no hi són: Carmen Serra, M.ª José Colomina, Jordi Palomino i Cristina Molins. 
També dona la benvinguda a les noves membres de la secretaria tècnica: Amparo Gimeno Bargues, Marta 
Murciano Hernández, Maria Viu Rodríguez i M.ª Luisa Franco Paricio, que juntament amb Mercè Claramunt 
Diego i Julio Gómez Carbonell componen l’equip actual. 

La presidenta reprèn la part pedagògica per a explicar que en el CECV hi ha sis comissions de treball i, que el 
seu treball en forma d’informe passa a la comissió permanent, que elabora un dictamen que passa 
posteriorment a l’Administració. Quan va arribar la pandèmia, la Comissió de Projectes Legislatius estava 
treballant en el ROF dels centres integrats. En aquell moment no es disposava dels mitjans telemàtics per a 
aprovar-ho però es va poder fer una sessió telemàtica per a poder aprovar el dictamen gràcies a l’ajuda dels 
consellers Luis García Trapiello i Juan José López Marinas, per a poder donar un marc legal a aquella reunió. 

 

3. Informe sobre el treball de les diferents comissions de treball. 

Pren la paraula la Sra. Herranz Ábalos, presidenta de la comissió de Correspondència i Gestió Econòmica, qui 
comenta la satisfacció per haver sigut membre del CECV. Així mateix, agraeix el treball del CECV, i es posa a 
disposició de l’òrgan si se la necessita. Pel que fa a la comissió de Correspondència i Gestió Econòmica fa un 
resum del treball fet, principalment seguiment i control de la gestió econòmica i de la col·laboració i 
comunicació del Consell Escolar en altres institucions. Agraeix als i a les membres de la comissió la tasca 
realitzada, i també a la secretaria tècnica del CECV. Aprofita per a acomiadar-se dels membres del CECV i per a 
donar la benvinguda a les incorporacions; la presidenta del CECV li dona les gràcies pel treball. 

Continua amb aquest punt de l’ordre del dia i la presidenta explica que hi ha cinc comissions de treball, segons 
marca el reglament, i una més que es va decidir crear, que és la comissió de Coeducació. Havent parlat ja la 
Sra. Herranz Ábalos del treball de la Comissió de Correspondència i Gestió Econòmica, es passa a la Comissió 
de Projectes Legislatius, una de les més actives, presidida per la consellera Vicenta Rodríguez Arroyo, qui 
comença donant la benvinguda a les noves incorporacions del Consell Escolar. 
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La presidenta de la comissió explica que les funcions són rebre la normativa de l’Administració educativa 
competent per tal d’elaborar els informes que passaran a la Comissió Permanent i, més tard, al Ple del CECV. 
La Sra. Rodríguez Arroyo comparteix el treball de la seua comissió, on es tracta la normativa que ha de ser 
aprovada. Hi ha hagut cinc sessions de treball d’aquesta comissió, formada per 13 membres, i com a producte 
d’aquestes sessions s’han elaborat set informes perquè la Comissió Permanent n’elabore els dictàmens 
corresponents sol·licitats per l’Administració. 

Les temàtiques tractades en l’elaboració dels informen són: el procés d’admissió de l’alumnat en els centres de 
la Comunitat Valenciana; la modificació de l’arranjament escolar dels centres; el ROF dels centres d’FP; la 
modificació del Decret de l’FP Dual i l’Ordre que la regula; i per últim, els criteris de modificació de la composició 
dels centres educatius per al curs 2021-2022. 

Pel que fa a la Comissió de Coeducació, la presidenta comenta que segurament la Sra. Marina Gilabert Aguilar 
i la Sra. Natividad Fajardo Palomo, noves incorporacions, deuen estar interessades a formar part d’aquesta 
comissió, per la seua trajectòria personal i professional. Com que la Sra. Villaescusa Alejo, presidenta de la 
comissió, ha excusat l’absència, el vicepresident, Sr. Antoni Pérez Sabater fa el resum del treball de les reunions 
mantingudes durant aquest curs 2020. S’han celebrat un total de tres sessions d’aquesta comissió al llarg del 
2020, i s’han dut a terme diferents accions de les proposades, com per exemple, les activitats per a la 
celebració dels dies 8 de març i 25 de novembre, malgrat que algunes de les programades s’han hagut 
d’anul·lar a causa de la pandèmia. També s’ha continuat amb el treball sobre la campanya «R de Rebuig i 
Redreçar». Amb totes les dades recollides, es redactarà un informe. 

Un altre treball fet per la comissió va ser la proposta de premis de la MICE, així com l’organització del lliurament 
dels guardons. Pel que fa a la campanya de la «Baralla per la igualtat» es va celebrar el certamen «Descarta’t 
dels masclismes quotidians». D’acord amb el Pacte contra la VdG s’està treballant des d’una plataforma amb 
les famílies i es proposa que el CECV ajude en el disseny, la implementació i el manteniment de la plataforma 
Famílies per la Igualtat, en la qual ha d’intervenir el tercer sector i el CECV. Els membres d’aquesta comissió 
han col·laborat en l’elaboració dels qüestionaris de la Cartera de Salut per a formular-los des de la perspectiva 
de la inclusió, la coeducació i la igualtat de gènere.  

Per a concloure, es vol remarcar que el principal objectiu de la comissió és continuar lluitant «RqRqR» contra 
la VdG, en la millora de les pràctiques coeducatives i en la igualtat d’oportunitats entre dones i homes. La 
presidenta del CECV dona les gràcies al Sr. Pérez Sabater pel resum. 

La presidenta del CECV dona pas a la Comissió de Jornades i Participació, presidida per la consellera Encarna 
Salvador Muñoz, qui dona la benvinguda als nous membres del Plenari. S’esmenten les funcions d’aquesta 
comissió, que passen per l’elaboració de ponències, l’organització de jornades i seminaris, així com la 
planificació de trobades i intercanvis del CECV amb altres consells escolars autonòmics; aquesta comissió 
també treballa juntament amb altres comissions com, per exemple, en la campanya «Amb R de Rebuig» 
esmentada anteriorment. Fa un resum de les reunions del 2020, així com de les temàtiques tractades. Resta 
pendent l’homenatge al Sr. Bagetto i Torres. Destaca que es va iniciar el projecte al voltant de les bones 
pràctiques per a evitar l’absentisme escolar, que es va haver d’ajornar per la pandèmia. 

Des del vessant de la participació s’està repensant el Decàleg perquè siga més participatiu i per a poder 
adaptar-lo als canvis. L’última Jornada plantejada va ser la celebració del Dia Internacional de la i de l’Estudiant, 
per la qual cosa es dona pas al conseller Enrique Martínez Quirós, representant de FAAVEM, qui explica com 
es va desenvolupar el I Consultori de l’Estudiant, que va sorgir d’una idea presentada pels i les representants 
del col·lectiu estudiantil a la presidenta del CECV. Es va celebrar el dia 17/11/20, amb la col·laboració del SAEFP, 
i amb la participació de representants dels i de les estudiants de bona part del territori valencià; estan molt 
contents amb el resultat i agraeix l’organització, de la qual es va fer càrrec l’equip tècnic del CECV. 

Després de l’explicació del Sr. Martínez Quirós, la presidenta del CECV comenta que ja s’està preparant el 
següent Consultori, aprofita per donar les gràcies a les direccions de centres que van col·laborar. També s’està 
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preparant un vídeo per part del SAEFP amb les respostes a les qüestions que van quedar pendents per falta de 
temps.  

La presidenta del CECV comenta que, amb tots els temes que queden pendents, es farà una Comissió 
Permanent per tal de redactar l’ordre del dia del següent ple, i per a organitzar el pla de treball i la composició 
de cada comissió, de manera que tots els consellers i conselleres puguen formar part de les diferents 
comissions. 

Continuant amb l’organització del CECV, una altra possibilitat és distribuir les tasques en ponències d’estudi o 
constituir grups de treball. Pel que fa a grups de treball, se’n va constituir un per a pensar en la reforma del 
reglament del CECV, per a adaptar-lo a la normativa estatal que li afecte directament. Encara està en procés de 
tramitació, i el grup de treball s’haurà de reunir perquè ha arribat l’informe del servei jurídic i s’haurà d’estudiar 
quines propostes fer a la permanent per tal de continuar avançant en la tasca del grup. 

En el cas de les ponències d’estudi, són aquelles on es parla de temàtiques que no tenen cabuda en les 
comissions de treball; aquest és el cas de la ponència de la Cartera de Salut, que va nàixer fa un any justament, 
quan es va presentar, per part de la Sra. Clemente Paulino, subdirectora general de Salut Pública. Es va 
considerar que era una temàtica ben interessant i que no es coneixia suficientment, per la qual cosa es va 
decidir la creació de la ponència i s’hi van incorporar els consellers i les conselleres que van manifestar interés 
de formar-ne part. 

A partir de la creació del grup de treball s’han analitzat tots els programes que s’ofereixen des de la Cartera de 
Salut i en quins punts caldria incidir. Es va decidir que caldria treballar en la salut emocional per a conéixer 
l’estat, amb relació a aquest aspecte, de tots els agents de la comunitat educativa durant el temps de pandèmia. 
A partir d’ací, es van començar a elaborar uns qüestionaris, i FISABIO està col·laborant en la confecció, ja que 
hauran de tractar les dades extretes per a redactar l’informe i les recomanacions per a la millora de la salut 
emocional dels i les membres de la comunitat educativa. 

La Comissió d’Innovació no s’ha reunit enguany. Estava treballant sobre lectura i escola rural. La presidenta 
passa la paraula al vicepresident d’aquesta, el conseller Lluís M. Segrelles Martínez, qui comenta la tasca 
d’aquesta comissió, un treball sobre diferents aspectes de la lectura que seguirà quan es reprenga l’activitat de 
la comissió. Respecte a les activitats sobre la jornada de febrer d’escola rural refereix que després d’aquella el 
treball es va quedar paralitzat per la pandèmia, per això hi ha molts temes pendents d’aquesta comissió. De 
fet, no hi ha previstes jornades com aquesta durant el 2021. Quan es porten a terme els canvis oportuns entre 
els i les membres de les comissions, si es plantegen altres temes de treball s’estudiarà incorporar-los també en 
l’agenda d’aquesta. 

La presidenta del CECV comenta que els altres temes que queden pendents, com ara repensar els 
ensenyaments artístics, no caldrà incorporar-los en els temes pendents del proper any, ja que, segons el nou 
ROF, ja no pertanyen a aquesta Conselleria, per això ha de ser l’altra Conselleria la que se n’ha d’encarregar. En 
el pla de treball de l’any vinent caldrà fer una reunió de treball per a arreplegar els temes que podrien tractar-
se en una comissió de pluringüisme, tema que ja ha aparegut en el darrer plenari i en altres comissions de 
treball. Com que hi ha incorporacions i n’hi haurà de noves prompte, la constitució d’aquest grup de treball i 
de la resta de comissions estarà condicionada al nomenament i la publicació de tots els i les membres del CECV, 
per tant, tothom tindrà oportunitat de formar part d’algun grup de treball des del primer moment. 

La consellera Adela Costa Català demana la paraula per a referir-se a la Comissió de Plurilingüisme, li sembla 
que aquesta no hauria de tardar tant a començar a funcionar. Tenint en compte el retard de la incorporació de 
més membres, troba que la comissió podria començar a treballar immediatament i no considera un 
inconvenient que s’incorporen membres més endavant, per més que la comissió ja estiga funcionant. La idea 
era que aquesta comissió reprenguera el treball parlant, en primer lloc, sobre els temes més importants. 
Demana que es decidisca en aquest Ple que aquesta comissió es reunisca el més prompte possible. Es refereix 
a la nova legislació educativa que ha esmentat el SAEFP, diu que cal tractar també l’adaptació de la nova llei 
educativa, la LOMLOE, al territori valencià, ja que el plurilingüisme és molt important i transversal. 
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La presidenta informa del fet que hui eixirà el nomenament dels nous membres del CECV, per això hi ha 
intervingut el SAEFP; durant els propers dies, les noves incorporacions del CECV es publicaran al DOGV, 
segurament a principis d’any, per això proposa que una vegada s’hagen efectuat tots els nomenaments, es 
refacen les comissions per a iniciar la tasca. La Sra. Costa Català, que pensava que el procediment seria molt 
més lent, hi està d’acord a esperar. La presidenta explica que els nous membres hi assisteixen hui com a 
convidats, perquè comencen a conéixer el procediment de treball i l’estructura del CECV, per a avançar, en 
aquest plenari. També informa que el procediment del nomenament en el DOGV ja està en marxa. Tan prompte 
com estiga publicat en el DOGV s’informarà els i les membres del Consell i a partir de hui, com que ja tenen la 
informació, ja poden anar pensant en quina comissió volen participar. Tothom està d’acord a fer-ho d’aquesta 
manera. 

La presidenta comenta, arran de l’aportació de la Sra. Costa Català, que un dels temes que es poden incloure 
en el pròxim plenari és l’adaptació de la LOMLOE al territori valencià; juntament amb el tema de l’ensenyament 
a distància seran qüestions que es poden incorporar a les reunions de les diferents comissions de treball i que 
es decidiran en el plenari del mes de gener. A banda, si fins al moment de celebrar el plenari apareixen més 
propostes s’incorporaran també a aquesta cartera de temes pendents de ser treballats. Com que els recursos 
del CECV són limitats es recorda la necessitat de compromís per part de tothom per a traure endavant 
l’agenda. 

La consellera Consol Valls Gregori demana la paraula i pregunta si es pot dir ja qui té interés a formar part de 
la Comissió de Plurilingüisme, o si cal esperar que estiguen els nomenaments fets. La presidenta comenta que 
en el moment en què estiguen els noms de tots els i les membres publicats al DOGV es refaran les comissions. 
En aquest punt, el conseller Luis Garcia Trapiello recorda que el conseller Ferran Garcia Ferrer ja està en aquesta 
comissió, motiu pel qual feia la pregunta la Sra. Valls Gregori. 

La presidenta pregunta si hi ha més intervencions, no havent-hi, es passa al punt següent de l’ordre del dia. 

 

4. Informe dels representants del CECV en les diferents comissions institucionals. 

En aquest punt, la presidenta comenta que forma part del Plenari del Consell Escolar de l’Estat i també de la 
Junta de Participació Autonòmica en representació del CECV; a més, també participa d’altres consells. Pel que 
fa a la Junta de Participació Autonòmica, enguany s’ha estat treballant en un estudi d’èxit en Educació Primària 
i Secundària. Es tracta d’un estudi comparat en països de la Unió Europea, els resultats del qual estan 
disponibles en el web i s’han compartit amb el Plenari. 

A més, s’ha estat participant en dos grups de treball, dels quals la presidenta forma part; un d’ells treballa en 
la reforma del reglament del Consell Escolar de l’Estat, i l’altre reflexiona sobre els efectes de la pandèmia en 
l’àmbit educatiu. Com que es tracta d’un estudi molt llarg, se’n donarà a conèixer una part al mes de gener i, 
després, s’hi continuarà treballant durant la resta del curs; per exemple, es publicarà la normativa que s’ha 
elaborat en les diferents comunitats autònomes. A mesura que es facen públics els diferents informes, també 
es compartiran amb els i les membres d’aquest plenari. 

El CECV també forma part del Consell Social de les llengües. L’anterior representant n’era el vicepresident 
Vicent Baggeto i Torres, per això la presidenta del CECV s’ha posat en contacte amb el DG Rubén Trenzano Juan 
per a saber com s’ha de suplir aquesta representació. 

El CECV també forma part del Consell Valencià de formació de Persones Adultes, representat pels consellers 
Encarna Salvador Muñoz i Josep Vicent Galán Rodrigo (suplent) no s’ha reunit enguany. Pel que fa al Consell 
Valencià de Participació Ciutadana, les representants en el qual són les conselleres Sonia Ibáñez Abad i Consol 
Valls Gregori (suplent), tampoc s’ha reunit encara. 

A més, el CECV forma part del Consell de Participació Ciutadana de l’Habitatge. La titular n’és la consellera 
Marta Tomás Pérez i el conseller Ginés Pérez Gea n’és suplent; es va reunir per primera vegada i la Sra. Tomás 
Pérez comparteix un resum de la reunió, en la qual es va presentar i es van mostrar les línies generals d’un nou 
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model de convivència ambiental. Aquest òrgan s’ha creat per a arreplegar les veus de tots els sectors i 
organismes oficials, entre el quals hi ha el CECV. 

Hi van intervindre representants de diferents direccions generals de la Conselleria d’Habitatge i Arquitectura 
Bioclimàtica, i s’hi va parlar d’un nou plantejament de ciutat davant del canvi climàtic, per tal de donar a 
conéixer les actuacions de cadascuna d’aquestes DG. Posteriorment, s’hi va parlar de la normativa i de com 
serà el funcionament d’aquest Consell, les seues estratègies de treball, etc., sempre des del consens i amb un 
format de participació oberta. 

S’enviarà per correu el reglament perquè es conega i per si s’hi vol fer alguna aportació més. Les reunions seran 
obertes, i s’hi podran convidar persones, totes les decisions es duran a consulta pública i es posen a disposició 
els informes que s’estan redactant perquè els i les membres hi estiguen assabentats. Tota la informació 
d’aquesta reunió s’enviarà per correu electrònic, i el resum també es traslladarà a la Secretaria Tècnica. 

La presidenta del CECV agraeix el resum a la Sra. Tomás Pérez, i comenta que tota la documentació esmentada 
estarà disponible a la intranet del CECV. També comenta que seria interessant estar al dia del Pla Edificant, ja 
que s’hi poden fer aportacions ben interessants. 

El conseller Enrique Martínez Quirós, que forma part del Consell Rector del Consell Valencià de la Joventut, té 
la paraula. Fa un resum de les dues reunions que ha celebrat aquest consell, i diu que el primer plenari va ser 
de constitució i el segon per a l’aprovació de pressupostos i per a revisar l’Estratègia Valenciana de Joventut; 
de moment no s’hi ha tractat res més que siga significatiu. La presidenta li comenta que si hi ha algun assumpte 
important que haja de ser comunicat als i les membres del CECV sols ho ha d’indicar perquè siga inclòs un punt 
en l’ordre del dia, i diu el mateix a la resta de consellers i conselleres que representen a altres institucions. 

Per a acabar, la presidenta informa del fet que l’Ajuntament de València va sol·licitar dues persones que 
representaren el CECV; es va designar la Sra. Salvador Muñoz i el Sr. Garcia Trapiello, els quals havien de fer una 
valoració educativa de les falles infantils de València. El Sr. Garcia Trapiello refereix que la comissió va treballar 
per a triar una falla infantil que destacara en matèria educativa i pedagògica; era la primera vegada que es 
reunien amb aquest objectiu, i considera que és positiva la constitució d’una comissió que aporte un punt de 
vista pedagògic a una activitat festiva. En eixe sentit es van fer diferents aportacions, en un ambient de consens. 
Queda molt agraït per haver pogut representar el CECV en eixa comissió de treball. La presidenta troba que és 
una iniciativa molt positiva i que estaria bé que es fera en altres ajuntaments del territori valencià. 

No havent-hi més intervencions ni preguntes, es passa al següent punt de l’ordre del dia. 

 

5. Presentació de les publicacions del CECV: Memòria 2019, Informe bianual 2017-2018, 2018-2019. 

La presidenta del CECV explica que el CECV té dues webs: la que està dins de l’estructura de la Conselleria 
d’Educació i una altra, que abans era la de Mestre a casa (ara portal.edu) on apareix reflectida tota l’activitat 
de l’organisme. La segona és més dinàmica, s’hi veuen clarament les línies de treball que porta endavant el 
Consell. També hi apareixen els informes dels temes en què ha treballat el Consell per iniciativa pròpia, i a 
instàncies d’altres organismes. 

S’hi troben, a més, els temes pendents, com ara la Cartera de Salut. Aquesta és una web més viva, ja que s’hi 
van afegint temes a mesura que són tractats. En la web de la Conselleria hi ha la documentació que ha 
d’elaborar el CECV obligatòriament cada any; en l’altra, a més, la composició de l’òrgan, la normativa i la 
biblioteca, on apareixen les publicacions. En l’apartat de la Biblioteca està la part que ara ens ocupa: informes, 
actes, memòries i dictàmens. 

Es presenta la Memòria de 2019, en la qual s’han produït alguns canvis; aquesta memòria està dedicada al Sr. 
Vicent Baggeto i Torres. També es comenten els punts que conté, com ara la composició del Ple i les activitats 
que s’han dut a terme, etc. A banda, d’això, i s’hi ha incorporat el punt «Tasques no preceptives» com a novetat. 
Es fa una lectura ràpida de la resta de punts, ja que està penjada en la web a l’abast dels i les membres del 
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CECV. Hi destaquen les campanyes i col·laboracions amb altres entitats, com ara «Vinyetes per salvar el món», 
amb la Conselleria de Medi Ambient; «RqRqR», amb la col·laboració de la Federació Valenciana de Societats 
Musicals i l’associació «Clàssiques i Modernes», etc. La idea és no sols visibilitzar el CECV i el treball de projecció 
que s’està fent, sinó també compartir-ho amb altres consells escolars i mostrar activitats que es poden fer en 
col·laboració, de manera que l’educació no formal i la informal poden completar l’educació formal. 

Pel que fa al llibre de dictàmens i al llibre d’actes, tots dos arrepleguen els documents aprovats pel CECV l’any 
2019, i es poden consultar a la web esmentada. 

D’altra banda, es presenta l’informe bianual, que adopta la mateixa estructura que el Decàleg i s’articula en 
els 10 eixos. A partir de la informació que es va arreplegant des del CECV i la que proporciona la Conselleria 
d’Educació, s’elabora una foto fixa dels diferents àmbits educatius per a, posteriorment, fer propostes de 
millora. Aquest informe està dedicat a Carmel Miquel i Diego, per la qual cosa cada apartat comença amb una 
frase de l’autora. A més, s’han incorporat uns annexos al final del document, a proposta del conseller Carlos 
Tormo Signes, i les dades estan al seu torn agrupades per comarques, a demanda també del conseller Ferran 
Garcia Ferrer, per a disposar d’una visió més propera; en aquest sentit, les dades són els resultats acadèmics 
per comarques, també desagregades per sexe, tal i com recomana el pacte valencià contra la VdG. 

Es comunica que en la reunió de gener es poden fer les aportacions que es consideren per a millorar la 
documentació, una vegada llegits la memòria i els informes bianuals. 

No havent-hi cap pregunta ni consideració al respecte, es passa al següent punt de l’ordre del dia. 

 

6. Informe del DG de Formació Professional i Ensenyaments de Règim Especial sobre la certificació d’unitats 
de competències adquirides per vies no formals al llarg de la vida. 

La presidenta del CECV dona pas a la Sra. Pilar Micó Micó, del Servei de Gestió de la Formació i Qualificació 
Professional, qui excusa la presència del director general de Formació Professional Manuel Gomicia Giménez, 
i diu que ella explicarà els projectes que té en marxa la Direcció General. Agraeix poder presentar aquest treball 
als diferents sectors de la comunitat educativa. 

L’objectiu de la DG és aconseguir la modernització de la Formació Professional, perquè siga més àgil i pràctica, 
i amb aquesta finalitat s’ha decidit introduir una sèrie de programes. Un dels projectes, la Xarxa Novicci, pretén 
fer xarxa entre tots els centres educatius al voltant de quatre eixos fonamentals: la innovació, l’emprenedoria, 
la qualitat i l’acreditació. I dins d’aquesta xarxa, com a eix fonamental del nou pla, està el Programa 
d’Acreditació, que és el que hui es vol explicar en aquest punt. 

 

7. Torn obert de paraula. 

La Presidenta del CECV comenta que la Delegació de Govern ha enviat un vídeo molt interessant sobre violència 
de gènere, i que es pretén donar-li difusió entre les famílies i la comunitat educativa, per la qual cosa els 
enllaços corresponents estaran disponibles en la web del CECV. 

No havent-hi més temes per a tractar, es tanca la sessió a les 10.48 hores. 

València, 18 de desembre del 2020. 

Vist i plau. 

La presidenta del CECV 

 

Encarna Cuenca Carrión 

La secretària tècnica del CECV 

 

Mercè Claramunt Diego 
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ACTA NÚM. 1/2020 DE LA SESSIÓ DE LA COMISSIÓ 
PERMANENT DEL CONSELL ESCOLAR DE LA COMUNITAT 
VALENCIANA, CELEBRADA EL DIA 28 DE GENER DE 2020 

 
ASSISTÈNCIA 
 

Presidenta del CECV 
Encarna Cuenca Carrión 
 

Consellers i conselleres 
Administració Educativa Autonòmica 
Rosa Cañada Solaz 
M. Ángeles Herranz Ábalos 
Jeremies Moragues Benavent 
Alumnat centres públics  
Enrique Martínez Quirós (FAAVEM) 
Entitats locals  
Manuel Alcaide Olmos (FVMP) 
Formació del professorat 
Antonio Pérez Sabater 
Direccions de centres privats 
Immaculada López Primo 
Direccions de centres públics 
Ginés Pérez Gea 
Organitzacions Empresarials  
Juan José López Marinas (CEV) 
Famílies alumnat centres públics 
Marta Tomás Pérez (C. GONZALO ANAYA) 
Màrius J. Fullana Alfonso (C. GONZALO ANAYA) 
Personal administració i serveis  
Antonio J. Calderón Benito (UGT-PV) 
Famílies alumnat centrees privats 
Alejandro López Oliva (CONCAPA-CONVAL) 

 
 
 
 
Organitzacions Sindicals 
Ferran Vicent Garcia Ferrer (CCOO-PV) 
Professorat centres privats 
Laura Pastor Signes (FSIE) 
Eva M. Julià Tomàs (FSIE) 
Professorat centres públics 
Juan Tena Bachero (STEPV) 
Ignasi Amorós Galiana (STEPV) 
Personalitats de reconegut prestigi 
Encarna Salvador Muñoz 
Luis García Trapiello 
Titulars de centres privats  
Vicenta Rodríguez Arroyo (FED. Ed. y Gestió) 

Excusen absència 
Isabel García García 
Lorenzo Tendero Vila 

Secretaria Tècnica del CECV 
Mercè Claramunt Diego 
Julio Gómez Carbonell 
Jorge Martínez Palomino 

***** 

D’acord amb la convocatòria, la Comissió Permanent del Consell Escolar de la Comunitat Valenciana es reuneix 
al saló d’actes en la Conselleria d’Educació, Cultura i Esport el dia 28 de gener de 2020, a les 12:00 h, en segona 
convocatòria, amb l’assistència de les conselleres i els consellers que dalt es relacionen. 

ORDRE DEL DIA 

1. Aprovació, si escau, de l’acta de la sessió del dia 9 de desembre de 2019. 
2. Informe de la presidència. 
3. Estudi i emissió del dictamen sobre el Projecte de Decret del Consell, pel qual es modifiquen els 

Decrets 40/2016, de 15 d’abril i 135/2014, de 8 d’agost, pels quals es regulen, respectivament, 
l’admissió en els centres públics i privats concertats que imparteixen ensenyances d’Educació Infantil, 
Educació Primària, Educació Secundària Obligatòria i Batxillerat, i els cicles formatius de Formació 
Professional Bàsica en l’àmbit de la Comunitat. 

4. Estudi i emissió del dictamen sobre el Projecte d’Ordre de la Conselleria d’Educació, Cultura i Esport, 
de modificació de l’Ordre 7/2016, de 19 d’abril, de la Conselleria d’Educació, Investigació, Cultura i 
Esport, per la qual es regula el procediment d’admissió de l’alumnat en els centres docents sostinguts 
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amb fons públics de la Comunitat Valenciana que imparteixen ensenyaments d’Educació Infantil, 
Educació Primària, Educació Secundària Obligatòria i Batxillerat. 

5. Torn obert de paraula. 

***** 

La presidenta, Sra. Encarna Cuenca Carrión, dona la benvinguda als i a les assistents a aquesta sessió de la 
Comissió Permanent dient que hui hi ha una cadira buida que és la del Sr. Vicent Baggetto i Torres. Explica que 
el Sr. Baggetto i Torres ha sigut un docent compromès amb les seues idees i que es mereix un reconeixement 
per part del Consell Escolar. Per això, s’ha pensat a fer una nota de condol de part de l’organisme i s’ha comprat 
un llibre en el qual es podran deixar comentaris dedicats a la seua persona. En finalitzar la Permanent, els 
consellers i conselleres que ho desitgen podran deixar les seues aportacions en el llibre. La Sra. Cuenca Carrión 
expressa que ella no desitja per al Sr. Baggetto i Torres un minut de silenci i demana de part de tothom un gran 
aplaudiment per al benvolgut company. 

Després del minut d’aplaudiments s’inicia el desenvolupament de la Comissió, i seguidament, la presidenta 
dona pas al primer punt de l’ordre del dia. 

 

1. Aprovació, si escau, de l’acta de la sessió del dia 9 de desembre de 2019. 

La Sra. Cuenca Carrión indica que no hi ha hagut esmenes per part de conselleres i consellers, però s’ha 
detectat que falta incloure entre les assistències el Sr. Calderón Benito, i per tant s’afegeix d’ofici a l’acta. Cap 
dels ni les presents fa més observacions, per tant s’aprova l’acta per assentiment. 

 

2. Informe de la presidència. 

La Sra. Cuenca Carrión explica que es vol retre comptes sobre tots els projectes que estan en marxa al Consell 
Escolar i aprofita per donar la benvinguda al Sr. Martínez Palomino, que ha entrat a formar part de l’organisme 
com a assessor tècnic docent. En primer lloc comenta que s’està tramitant el nou reglament i preparant el 
tancament de l’any anterior. S’està treballant amb l’Informe de la situació 2017-18 i 2018-19. Només el 
Conseller Carlos Tormo Signes va presentar una esmena sobre l’estructura de l’informe i s’està treballant en 
una nova proposta per a presentar-la a la Permanent. 

També s’està fent la traducció al castellà de l’Informe sobre masclismes quotidians i existeix la possibilitat que 
la presentació es faça a la seu de la Sindicatura de Greuges, a Alacant. 

Un altre tema que està en marxa és la recollida de dades de la campanya «RqRqR», i el treball en l’informe de 
participació. S’han presentat els 60 indicadors bàsics en la Jornada de la Federació Estatal de Directores i 
Directors de Primària i Infantil que es va celebrar el darrer cap de setmana i el catedràtic Antonio Bolívar Botía 
hi va mostrar molt d’interès. Aquests 60 indicadors bàsics es presentaran amb la col·laboració de l’associació 
de directors i directores de secundària (ADIES) en les 3 províncies valencianes. 

D’altra banda, s’està treballant en la remodelació de la web corporativa, ja que ara s’ha afegit un nou domini 
en PortalEdu i es pretén que siga un poc més àgil. A més, s’està esperant l’informe de seguiment del projecte 
«Llegim, Llegim, Llegim», que està en fase d’elaboració, per tal de poder fer propostes d’actuació en la Comissió 
d’Innovació per a promocionar la lectura. Pròximament es contactarà amb els presidents de les diverses 
Comissions per a convocar-les. 

La Sra. Cuenca Carrión explica que hi ha molts temes oberts i en aquest moment el Consell Escolar no disposa 
de molts recursos humans, per tant demana comprensió a les conselleres i als consellers en cas que es 
produïsca alguna errada o retard. S’aprova fer una nota de condol i confeccionar el llibre de signatures per a la 
família de Vicent Baggetto i Torres. La presidenta del CECV demana si hi ha alguna pregunta, però com que no 
és el cas, es passa al següent punt de l’ordre del dia. 
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3. Estudi i emissió del dictamen sobre Projecte de Decret del Consell, pel qual es modifiquen els Decrets 
40/2016, de 15 d’abril i 135/2014, de 8 d’agost, pels quals es regulen, respectivament, l’admissió en els centres 
públics i privats concertats que imparteixen ensenyances d’Educació Infantil, Educació Primària, Educació 
Secundària Obligatòria i Batxillerat, i els cicles formatius de Formació Professional Bàsica en l’àmbit de la 
Comunitat. 

La Sra. Cuenca Carrión presenta el ponent, que és el conseller Moragues Benavent i que, a més, és l’autor de 
la norma, per tant tots els dubtes que tinguen les conselleres i els consellers podran ser resolts per ell mateix. 
Fa una breu introducció en primer lloc, tant del Decret com de l’Ordre i es tractaran posteriorment tant 
esmenes com dubtes. 

El Sr. Moragues comença dient que el propòsit de la norma és fer certes puntualitzacions  a l’anterior Decret ja 
que hi ha normativa de rang superior que s’ha publicat recentment i que obliga a fer modificacions a la norma. 
S’ha fet un esforç per afegir el que deia la LOE, en el sentit que el dret a l’escolarització seria dins del municipi, 
a més de la zona d’escolarització establerta. 

Una altra proposta del Decret és evitar que el calendari d’admissió estiga sota la dependència de les resolucions 
de les Direccions Territorials, per a centralitzar-ho en una única resolució de la Direcció General competent en 
centres. Per a resoldre-ho, l’any anterior es va introduir una modificació en el procediment, una resolució de 
la Direcció General de Centres prèvia a les de les Direccions Territorials. Per aquest motiu el decret proposa 
que cada any la Direcció General de Centres emeta una resolució que fixe el calendari del procés d’admissió i, 
si és necessari introduir mesures o actuacions per al correcte compliment del procés d’escolarització. 

La modificació dels criteris de puntuació amb relació a la renda familiar és un altre element important: la 
puntuació anterior era de 0 a 2, però diversos estudis fets per l’Ajuntament de València i les universitats 
demostraven que els criteris no eren adequats, atés que un percentatge alt de la població tenia els dos punts. 
Aprofitant que s’hi havia de fer una modificació, que restava pendent com a conseqüència de la publicació de 
la Llei de Renda Valenciana d’Inclusió, en els pressupostos de l’any anterior es va incloure una transitòria que 
deia que mentre no es modificara el procediment d’admissió, les famílies amb Renda Valenciana d’Inclusió hi 
tindrien un punt més. Ara, en modificar el decret que ens ocupa, es revisa i s’assigna una puntuació específica 
a la ciutadania que rep aquesta renda fins a 4 punts; entre 4 i 2 es fa una gradació en funció de l’IPM (Índex de 
Pobresa Multidimiensional). La renda familiar s’ha introduït dins de la mateixa puntuació per a evitar 
disposicions transitòries. 

D’altra banda el Sr. Moragues Benavent comenta que s’ha derogat la Llei de la Maternitat, però en el decret 
d’admissió no s’havia modificat aquesta situació. S’eliminen les modificacions que feien referència al nasciturus 
amb relació a la puntuació amb el germà/fill no nascut com a conseqüència de la derogació de la Llei de 
Maternitat. 

Com a conseqüència de la modificació de la Llei de Drets i Garanties de la Infància i l’Adolescència es determina 
que hi ha una similitud entre l’acolliment familiar i la guàrdia amb finalitat d’adopció, encara que la segona no 
estava contemplada en el Decret d’admissió. En aquest decret s’ha afegit la guàrdia amb finalitat d’adopció al 
mateix nivell que l’acolliment residencial o familiar. 

El Sr. Moragues Benavent recorda que s’han eliminat les referències als programes plurilingües, ja que a partir 
del curs que ve ja no existeixen. 

Un altre aspecte destacable és que es modifica el decret que regula l’FP Bàsica. L’admissió a aquesta etapa no 
estava recollida a l’ordre que regula l’admissió a l’FP, sinó que apareixia en el decret mateix. 

Pel que respecta a l’ordre, s’eliminen les referències als programes plurilingües. A més, el calendari d’admissió 
serà establert per la Direcció General competent en matèria de centres i no per les direccions territorials. 
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D’altra banda, s’introdueix de manera expressa, com a conseqüència de consultes fetes, que els centres que 
estan adscrits a altres centres que imparteixen etapes diferents, es consideren centres únics a efectes 
d’aplicació dels criteris d’admissió, la qual cosa no afecta els centres concertats. En els centres públics es donava 
el cas d’existir puntuació per germans o germanes escolaritzats en el centre educatiu, però com que la norma 
només explicitava aquest cas, no s’estava aplicant quan el pare o la mare hi treballaven. S’ha procedit a 
redactar-la d’una manera més genèrica, equiparable als centres concertats. 

Es pretén modificar el procediment de sorteig públic de desempats. Es basava en una lletra, però diferents 
estudis certifiquen que determinades lletres tenen menys probabilitats a l’hora del desempat. S’ha introduït 
una modificació posant dues lletres per a solucionar el problema. El Sr. Moragues Benavent es compromet a 
explicar amb detall el procés en el moment que siga possible. L’assignació a cada alumne d’un número no 
resultava operativa, entre altres coses, per la implantació de la Llei de Protecció de Dades. 

S’han modificat els criteris de delimitació de les àrees d’influència, i així les localitats amb més de 10 centres 
tindran almenys tres, mentre que la resta disposarà d’un màxim de tres.  

S’hi inclou una referència al Batxillerat Internacional, i es recorda que quan es va redactar el decret a la 
Comunitat Valenciana no hi havia programes per al Batxibac (programa de titulació conjunta batxillerat francés-
espanyol). Ara ja s’ha resolt aquesta situació: s’hi inclou una referència al Batxibac i hi haurà una resolució 
específica de la Direcció General de Centres que organitzarà aquest sistema. Hi ha tres centres a la Comunitat 
Valenciana autoritzats per a impartir-lo, i les zones d’influència d’aquests centres seran l’àmbit provincial de 
cadascun. 

Se suprimeix la referència al programa experimental d’escolarització d’alumnat de 2 i 3 anys, ja que no n’existeix 
cap d’ençà que es va aprovar l’ordre que regulava el funcionament de les escoles infantils de primer cicle. La 
incorporació de xiquetes i xiquets de 2 i 3 anys als centres públics es fa mitjançant expedient ordinari de 
habilitació d’unitats dins de l’arranjament escolar. 

El Decret també parla del dret a l’escolarització en el municipi i en la zona d’adscripció establida, i elimina les 
referències als fills o filles no nascuts de les mares gestants per la derogació de la Llei de Maternitat. 

Amb això conclou l’explicació del Sr. Moragues Benavent al respecte de les modificacions fetes al Decret i a 
l’Ordre. La Sra. Cuenca Carrión agraeix la intervenció i demana si algú necessita aclariments. 

El Sr. Calderón Benito vol consultar un dubte referit a l’article 19 del Decret, en el qual s’han introduït canvis, 
però en l’Ordre es manté el mateix que hi havia i no s’ha modificat res. Comenta que hi ha una contradicció, 
perquè no queda clar qui ha de resoldre les reclamacions, si les direccions dels centres o la comissió 
d’escolarització. El Sr. Moragues Benavent comenta que la modificació no afecta el procediment que hi havia, i 
fa referència exclusivament a les llistes provisionals, que sí que són responsabilitat dels centres. Aprofita també 
per a dir que en l’article 19.1 també es modificarà «verificació de dades» per «comprovació de dades». 

El Sr. Fullana Alfonso demana la paraula per a traslladar alguns dubtes de les famílies. La primera qüestió és 
respecte a la reserva de plaça, ja que volen saber com es distribuirà de manera equilibrada l’alumnat de 
compensació social i l’alumnat amb necessitats educatives especials. 

El Sr. Moragues Benavent respon que, per les ràtios d’alumnat amb necessitats educatives especials, hi ha una 
normativa d’inclusió que és la que determinarà la forma d’actuar. Explica que recentment s’han passat a la 
Comissió de Projectes Legislatius les instruccions d’arranjament, en les quals es determinen les ràtios per a 
l’any vinent, i s’està tractant de tornar a les ràtios d’abans de les retallades. 

Quant a la reserva de places, diu que la normativa no ha canviat i obliga a una plaça de reserva per a 
compensació educativa i dues places per a necessitats educatives especials. La comissió municipal 
d’escolarització, que és autònoma i no està presidida per l’Administració educativa, determinarà si calen més 
places d’aquest tipus, ja que té les competències en aquest sentit. En l’escolarització sobrevinguda, explica que 
la normativa tampoc ha canviat, i que hi ha unes places de reserva per a aquests casos. 
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La Sra. Cuenca Carrión pregunta si hi ha algun dubte més, i no havent-hi cap altra qüestió, es passa a la lectura 
de les esmenes. 

Hi ha una esmena al Decret presentada pel Sr. López Oliva. La Sra. Cuenca Carrión comenta que, quan es va 
tractar en la Comissió de Projectes Legislatius, es va acordar que en elaborar l’Informe es posaria una 
recomanació en el sentit de que s’indicaria que l’IPREM (Indicador Públic de Renda d’Efectes Múltiples) era 
el de 14 pagues. Dona la paraula al Sr. López Oliva, qui explica que ell preferiria que no fora una recomanació, 
sinó que voldria que l’esmena es donara per aprovada directament. Simplement considera que és una qüestió 
de format, i creu que no hauria d’haver-hi problema perquè es plasme directament al Decret. 

El Sr. García Trapiello argumenta que el que apareix en l’Informe s’ha consensuat per part de la Comissió de 
Projectes Legislatius, i per tant té la mateixa validesa que si l’esmena s’aprova en la present reunió. El Sr. 
Moragues Benavent diu que, a ell, com a Administració educativa, li és indiferent si es fa com a recomanació o 
com a votació, ja que el Consell Escolar és un òrgan consultiu. Una vegada que arribe l’Informe a l’Administració, 
es decidirà si s’incorpora o no al Decret. Després del debat, el Sr. López Oliva accepta que quede com a 
recomanació, d’acord a com va eixir de la Comissió de Projectes Legislatius. 

La Sra. Cuenca Carrión explica que, en fer l’Informe, s’ha comprovat que els textos del Decret i l’Ordre enviats 
per l’administració al Consell Escolar tenien algunes diferències tipogràfiques entre la versió en valencià i en 
castellà, per tant es recomanarà a l’Administració que s’acaren ambdós textos. Amb aquestes puntualitzacions 
es pot donar per aprovat el dictamen i s’elevarà a l’Administració. 

 

4. Estudi i emissió del dictamen sobre el Projecte d’Ordre de la Conselleria d’Educació, Cultura i Esport, de 
modificació de l’Ordre 7/2016, de 19 d’abril, de la Conselleria d’Educació, Investigació, Cultura i Esport, per la 
qual es regula el procediment d’admissió de l’alumnat en els centres docents sostinguts amb fons públics de la 
Comunitat Valenciana que imparteixen ensenyaments d’Educació Infantil, Educació Primària, Educació 
Secundària Obligatòria i Batxillerat. 

La Sra. Cuenca comenta que no hi ha esmenes a l’ordre, per tant es pot donar per aprovat el dictamen i s’elevarà 
a l’Administració. 

 

5. Torn obert de paraula. 

No havent-hi cap intervenció es tanca la sessió, sent les 12:52 h. 

València a 28 de gener de 2019 

Vist i plau. 

 

La secretària tècnica del CECV 

 

Mercé Claramunt Diego 

La presidenta del CECV 

 

Encarna Cuenca Carrión 
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ACTA NÚM. 2/2020 DE LA SESSIÓ DE LA COMISSIÓ 
PERMANENT DEL CONSELL ESCOLAR DE LA COMUNITAT 
VALENCIANA, CELEBRADA EL DIA 10 DE FEBRER DE 2020 

NO ESTÁ APROBADA OJO 
 
ASSISTÈNCIA 
 

Presidenta del CECV 
Encarna Cuenca Carrión 

Consellers i conselleres 
Administració Educativa Autonòmica 
Rosa Cañada Solaz 
Pedro Sigler Vizcaíno 
Rafael Fresquet Fayos 
Inspecció Educativa 
Remei Galiana Roig 
Acadèmia Valenciana de la Llengua 
Ramón Ferrer Navarro 
Alumnat centres públics  
Patricia Letterer Ramos (FAAVEM) 
Consell Valencià de la Joventut  
Raquel Sanahuja Bertomeu 
Formació del professorat 
Antonio Pérez Sabater 
Famílies alumnat centres públics 
Mercedes Alabau Siurana (C. GONZALO ANAYA) 
Julián Navarro Ríos (COVAPA) 
Organitzacions Sindicals 
Ferran Vicent Garcia Ferrer (CCOO-PV) 
Professorat centres privats 
Laura Pastor Signes (FSIE) 
Eva M. Julià Tomàs (FSIE) 
Alejandro Cob Gamgorino (USO) 

 
 
Professorat centres públics 
Juan Tena Bachero (STEPV) 
Beatriu Cardona i Prats (STEPV) 
Paloma Martínez Penadés (ANPE) 
Personalitats de reconegut prestigi 
Encarna Salvador Muñoz 
Luis García Trapiello 

Excusen absència 
Isabel García García 
Lorenzo Tendero Vila 
Vicent Monroig i Climent 
Isaura Navarro Casillas 
Vicenta Rodríguez Arroyo 
Juan José López Marinas 
Mª Ángeles Herranz Ábalos  

Secretaria Tècnica del CECV 
Mercè Claramunt Diego 
Julio Gómez Carbonell 
Jorge Martínez Palomino 
 
Persones Convidades 
Sonia Terrero González (COVAPA) 
Hilari García Gázquez (Servei Planificació Educativa) 

***** 

D’acord amb la convocatòria, la Comissió Permanent del Consell Escolar de la Comunitat Valenciana es reuneix 
al saló d’actes en la Conselleria d’Educació, Cultura i Esport el dia 10 de febrer de 2020, a les 12:30 h, en segona 
convocatòria, amb l’assistència de les conselleres i els consellers que dalt es relacionen. 

ORDRE DEL DIA 

1. Aprovació, si escau, de l’acta de la sessió del dia 28 de gener de 2020. 
2. Estudi i emissió del dictamen sobre les instruccions de la Secretaria Autonòmica d’Educació i Formació 

Professional per les quals es fixen els criteris generals per a la modificació de la composició per unitats, 
llocs de treball docent i altres característiques, en centres de titularitat de la Generalitat que 
imparteixen educació infantil (2n cicle), educació primària i educació especial i per a la proposta en 
centres privats concertats, per al curs 2020 – 2021. 

3. Torn obert de paraula. 

La presidenta  Encarna Cuenca dona la benvinguda als assistents a aquesta sessió de la Comissió Permanent. 
Seguidament la Sra. Cuenca dona pas al primer punt de l'ordre del dia. 

***** 
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1. Aprovació, si escau, de l’acta de la sessió del dia 28 de gener de 2020. 

La Sra. Cuenca transmet que no hi ha hagut esmenes, i comenta que ha sigut corregida  una errada: la 
comunicació del Sr. Tendero que va excusar la seva absència i que ja s´ha incorporat a l´acta corresponent. Es 
dona per aprovada. 

 

2. Estudi i emissió del dictamen sobre les instruccions de la Secretaria Autonòmica d’Educació i Formació 
Professional per les quals es fixen els criteris generals per a la modificació de la composició per unitats, llocs 
de treball docent i altres característiques, en centres de titularitat de la Generalitat que imparteixen educació 
infantil (2n cicle), educació primària i educació especial i per a la proposta en centres privats concertats, per al 
curs 2020 – 2021. 
La Sra. Cuenca dona pas a l´anàlisi de  l´informe realitzat per la Comissió de Projectes Legislatius i Planificació 
General de l´Ensenyament del CECV  reunit el dia 28 de gener del 2020 en el que es va estudiar l´esborrany 
d´instruccions de la Secretaria Autonòmica d’Educació i Formació Professional per les quals es fixen els criteris 
generals per a la modificació de la composició per unitats, llocs de treball docent i altres característiques, en 
centres de titularitat de la Generalitat que imparteixen educació infantil (2n cicle), educació primària i educació 
especial i per a la proposta de modificació del nombre d'unitats concertades en centres privats concertats, per 
al curs 2020-2021. 
 
S´admet a tràmit l´informe de la comissió i dona la benvinguda com a ponent a la Sra. Galiana. A més nomena 
al Sr. Fresquet Fayos i el Sr. García Gázquez del Servei de Planificació Educativa per resoldre els temes tècnics 
que pogueren sorgir de la interpretació de la norma. 
 
La Sra. Cuenca dona la paraula a la ponent. 
 
La Sra. Galiana comença recordant que el que es presenta a la Comissió Permanent és l´actualització de les 
necessitats d´unitats i el nombre d´alumnat respon a la Llei Orgànica  2/2006 que responsabilitza a les 
administracions educatives de la programació de l´oferta educativa. 
 
Marca uns criteris per dur endavant aquesta tasca, sent el primer la programació general de l´ensenyament en 
tots els nivells tant a l’ensenyament concertat, pública, privada-concertada. El segon criteri  marcat  són les 
consignacions pressupostàries que en eixe moment determinen quines són les possibilitats. El 3r criteri és que 
es fixe una escolarització adequada i equilibrada dels alumnes amb NEE. Explica que hi ha una normativa bàsica 
aplicable que és la Llei Orgànica 2/2006 i per a centres concertats el R.D. 332/92 i finalment el  Decret 59/2016 
respecte a la baixada progressiva de les ràtios. Enguany es presenta una novetat que és el Decret d’Inclusiva 
que ve desenvolupat a l’ordre 20/2019. 
 
Amb aquest nou decret es parla d’una nova forma de treballar amb 4 nivells de suport educatiu. El primer, en 
la planificació general diu que s’ha de comptar amb tots els agents externs. 
 
En el segon nivell, no és necessari encara suports especialitzats i treballant amb grups interactius. En el tercer 
nivell apareix ja un suport addicional i que s’establisca la docència compartida. En el nivell 4 ja es refereix a 
alumnes que necessiten suports d’educació específica especialitzats. Tots aquests aspectes s’han tingut en 
compte per la realització d’aquestes instruccions. Amb això acaba la seua intervenció. 
La Sra. Cuenca li dona les gràcies per la seua explicació i dona pas a l’anàlisi de les esmenes presentades per 
ANPE, COVAPA i CCOO-PV. 
 
La Sra. Cardona demana la paraula per dir que a la Comissió de Projectes Legislatius ja s’havien acordat unes 
esmenes i la Sra. Cuenca explica que apareixen com a recomanacions a l’Informe de la següent forma: «la 
Comissió de Projectes Legislatius i Planificació de l’Ensenyament del Consell Escolar de la Comunitat Valenciana 
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recomana a l'Administració educativa valenciana que, tenint en compte que la baixada de ràtio millora la 
qualitat de l’ensenyament,  permet una atenció més personalitzada de l’alumnat,  redueix el fracàs escolar i 
permetria per tant una millor aplicació del Decret 104/2018, de 27 de juliol, del Consell, pel qual es 
desenvolupen els principis d’equitat i d’inclusió en el sistema educatiu valencià, quan siga pressupostàriament 
factible,  es  tinga com a prioritat invertir a baixar  les ràtios màximes tant en Educació Infantil i Educació 
Primària, com a l’Educació Secundària i el Batxillerat». Una vegada llegit afirma que considera que és intenció 
del CECV de continuar en aquesta línia de disminució de ràtios i es continuarà demanant aquesta mesura, 
sempre esperant que les condicions econòmiques afavorisquen aquestes mesures. 
 
El Sr. Trapiello demana que per agilitzar no es torne a parlar d’aspectes ja debatuts anteriorment a la Comissió 
de Projectes Legislatius. S’acorda agrupar les diferents esmenes per no repetir aspectes ja tractats. La Sra. 
Cuenca explica que hi ha 3 grups d’esmenes: unes relacionades amb modificacions formals, altres que estan 
relacionades amb les ràtios tant als centres ordinaris com als centres específics i altres referents a les hores 
lectives del professorat. 
 
El Sr. Garcia Ferrer demana la paraula per dir que les seues esmenes també es poden agrupar encara que la 
motivació és diferent. La Sra. Martínez Penadés explica que les seves esmenes fan referència a la forma i al 
tipus de normativa, ja que consideren que en ser unes instruccions que no es publiquen, sorgeixen dubtes que 
tal vegada no es produirien si estigueren publicades. Dins de les esmenes que es poden agrupar comenta que 
unes fan referència a la disminució de ràtios, altres són sobre la reducció de ràtio per alumnes amb NEE i per 
últim les que fan referència a les plantilles perquè considera que s’ha actualitzat l’ordre de plantilles. També 
considera que a les instruccions es parla d'una reducció de ràtios soles fins a 2n de primària i que es devia fer 
també als cursos posteriors. Un altre punt que vol destacar és que les unitats habilitades que es repeteixen 
cada any l’administració hauria de passar a crear-les per donar estabilitat. 
 
Respecte a aquest darrer punt la Sra. Galiana  explica que el que es vol és donar continuïtat al professorat i si 
la matricula es manté sempre  es passa  la proposta de crear la unitat. El Sr. Fresquet entén que la Sra. Martínez 
Penadés es refereix a les taules 4 i 5. Explica que passant el límit d’alumnes en 25, el primer alumne amb 
dictamen de reducció de ràtio descompta dos i el segon descompta tres, per tant passaríem a un màxim de 
vint. En els cursos de 3r a 6è com que  la ràtio màxima és 30 l’administració entén que ha de mantindre el 
descompte que es feia amb la normativa del 2012 que era de 3 alumnes pel primer alumne amb dictamen de 
reducció i es descomptaran 4 pel segon alumne. És  a dir amb 2 alumnes de dictamen el grup es quedaria en 
23 alumnes. Amb la normativa d’inclusió hi ha un descompte de 5 alumnes i amb aquestes unitats  transitòries 
es planteja un descompte de 7 alumnes. Explica també que l’administració també comparteix el plantejament 
que la ràtio per tots els cursos hauria de ser 25 des de fa anys però l’anàlisi de les despeses fa que no es puga 
fer de colp i estiga fent-se gradual. No obstant durant aquests anys s’han implantat uns mecanismes correctors 
aprofitant la baixada de natalitat com per exemple en centres en els quals en 6è hi havia 2  unitats i en 1r 
d’infantil hi havia soles una unitat de 30 alumnes s’ha mantingut les 2 unitats i dividint als alumnes. La Sra. 
Martínez Penadés comenta que els anys anteriors en les instruccions apareixia que quan una unitat era 
habilitada dos anys al 3r any automàticament es creava. Aquest aspecte enguany no es menciona. 
 
També opina que seria desitjable que en les classes   per exemple de 27 alumnes amb algun alumne de NEE es 
pogués fer una reducció però la normativa no dóna  eixa possibilitat.  La Sra. Galiana explica que en classes de 
30 alumnes (3r a 6è) quan un alumne se’n va del col·legi, eixes places s’amortitzen de forma que per altre 
mecanisme s’intenta reduir la ràtio. 
 
El Sr. Garcia Ferrer planteja un dubte en el cas d’haver-hi una classe amb 30 alumnes i arriba un alumne nou 
amb NEE, en eixe cas es pregunta  com es faria la reducció de ràtio. El Sr. Fresquet argumenta que com estem 
en la ràtio màxima l’administració habilitarà una nova unitat de forma que es queden 2 grups de 15 i 16 alumnes 
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respectivament. De totes maneres explica que aquests casos s’estudien individualment per centre i població, 
perquè tots els casos possibles no es poden posar en la normativa. 
 
Una vegada tractats tots els dubtes inicials es torna als 3 blocs centrals de debat. El primer aspecte és el 
plantejat per ANPE pel que fa al rang de la norma que ells consideren que hauria de ser una resolució al DOGV. 
El Sr. Fresquet considera que no és necessari pujar-li el rang, i si el problema és de difusió s’intentarà donar la 
màxima, però no considera que siga necessari passar-la com a resolució. La Sra. Penadeé considera que aquest 
és un document de treball per als centres a l’hora de saber com s’ha elaborat el seu arranjament escolar. El Sr. 
García Trapiello explica que l’efecte jurídic que les instruccions apareguen o no al DOCV és el mateix. Per a ell, 
és una qüestió tècnica, ja que les resolucions tenen una certa permanència en el temps, i això són instruccions 
per a cada any. 
 
La Sra. Cardona demana que totes les modificacions de les instruccions que es produïsquen durant les meses 
de negociació devien estar a l’abast de tots de manera Online. Com a solució la Sra. Cuenca proposa la següent 
recomanació: Suggerir a l’administració que busque mecanismes perquè les instruccions siguen conegudes per 
aquells sectors implicats. La Sra. Martínez Penadés pensa que la millor forma de fer públiques les instruccions 
és publicant-les en el DOCV. S’aprova la proposta de la presidenta. 
 
El següent bloc a tractar són les plantilles, però la Sra. Cuenca recorda que les plantilles tenen la seua pròpia 
normativa i per això suggereix que soles es podria fer referència respecte a possibles canvis en el futur en les 
normes de plantilles. El Sr. García Trapiello  diu que això sobrepassa l’objecte de les instruccions. La Sra. Cañada 
comenta que al calendari de negociació de la junta de portaveus  estan les plantilles i per tant ho considera 
altre àmbit d’actuació. Per tant, s’acorda fer una recomanació en el sentit d’adequar les plantilles als programes 
actuals del sistema educatiu. 
 
El següent bloc és la baixada de ràtio als centres ordinaris i als centres específics. La Sra. Cuenca li dona la 
paraula al Sr. Garcia Ferrer comenta que dins de les esmenes que ells presenten, les que fan referència a la 
taula 1 es pot assumir la recomanació que ve de la Comissió de Projectes Legislatius. Respecte a la taula 7 la 
seua esmena és que el nombre màxim quan s’agrupen 2 nivells siga de 19 alumnes. A més considera que no 
tindria una càrrega pressupostària. El Sr. Fresquet comenta que això es dona en molt pocs casos, i es 
compromet a revisar-ho per veure si econòmicament és viable i es pot baixar també en aquest cas. Es fa una 
recomanació en el sentit d’estudiar si es pot baixar la ràtio també en eixe cas. 
 
Respecte als centres específics el Sr. Garcia Ferrer explica que la proposta que presenten de reducció de ràtio 
prové d’un ampli consens de directors i personal d’aquests centres i que pràcticament no suposa  impacte 
pressupostari. Comenta que les ràtios proposades en les taules són molt antigues i no s’ajusten a la realitat 
dels centres. 
La Sra. Cuenca  diu que s’han mirat les dades i pensa que podria ser factible fer una recomanació perquè 
l’administració valore la possibilitat de baixar eixes ràtios als centres específics. S’aprova. 
 
La Sra. Cuenca li dona la paraula  a la representant d’ANPE la Sra. Martínez Penadés per tractar les esmenes 
que han presentat que encara no s'hagen tractat. 
 
La Sra. Martínez Penadés presenta l’esmena 17 que fa referència als antics centres CAES que ara s’anomenen 
centres singulars. Argumenta que les instruccions fan una distinció  quant a ubicació del centre i alumnat amb 
necessitats de compensació educativa i això te una repercussió de dotació als centres. Explica que no entenen 
perquè es fa la distinció entre el 25 % amb alumnes en compensació educativa i centres amb el 50% de 
compensació educativa que han d’estar en zones desfavorides. Explica que no comparteixen eixa distinció que 
es fa entre aquest 2 tipus de centre i s’ha d’adequar les intervencions a cada centre independentment del lloc 
on estiga ubicat el centre, de forma que no siga restrictiu. El Sr. Fresquet diu que les dues condicions sempre 
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es solen donar juntes:  tots els centres que tenen un 50% d’alumnes en necessitat de compensació educativa 
estan en una zona desafavorida. De totes maneres si hi haguera algun cas estrany en el qual no es donaren les 
dues condicions la Conselleria atendria les necessitats de personal. 
 
El Sr. Tormo pregunta sobre la intensitat de la necessitat educativa i el Sr. Fresquet explica que la intensitat és 
per les necessitats educatives especials no per als casos de compensació educativa i afegeix que la norma el 
que diu és ser el més inclusiu possible i deixar la reducció de ràtio com a últim recurs. Per tant sempre 
s’intentarà afegir un docent a l’aula com a reforç. Respecte als centres docents públics singulars (antics CAES) 
la Sra. Martínez Penadés  comenta que el seu sindicat demana que tots aquests tipus centres estén baix el 
paraigües d’aquesta denominació nova encara que no tinguen eixa denominació i no apareguen a les 
instruccions d’arranjament escolar. 
 
El Sr. Fresquet respon que tots els centres  singulars, si estan dins de la normativa d’inclusiva, continuaran 
tenint la dotació i els mitjans que els pertoque. Amb això que diu el Sr. Fresquet la Sra. Martínez Penadés dóna 
per acceptada la recomanació que ells fan. 
 
Respecte a l’esmena 17 sobre centres singulars la Sra. Martínez Penadés diu que es podria fixar el nombre 
màxim d’alumnat per unitat en 15 com tenien els antics CAES i aplicar la reducció de ràtio. El Sr. Fresquet  
respon que es mantindrà entre 15 i 20 perquè entenen que és una oscil·lació  que permet a l'administració 
moure’s en funció de les necessitats dels alumnes i pel que fa a la reducció de ràtio es considera que es poden 
fer altres accions o dotacions en funció de les característiques de l’alumnat. 
La Sra. Cuenca explica els punts que queden per tractar. El primer és dins de l’article 3.4.4 el personal de suport 
i segons la Sra. Martínez Penadés fa referència a la falta d’educadors en alguns centres. El Sr. Fresquet respon 
dient que el tema dels educadors traspassa el sentit de les instruccions i recorda que hi ha unes instruccions 
d’inici de curs  específiques per als centres específics d’educació especial i unitats específiques. Aquestes 
instruccions específiques fan que es concrete en  un procediment escrit. 
 
Sobre les unitats específiques terapèutiques (hospitals de dia) no es poden considerar dins d’aquestes 
instruccions perquè són tan específiques que funcionen amb resolució. 
 
La Sra. Martínez Penadés ara explica l’esmena sobre col·legis rurals agrupats que vol aclarir que és una 
recomanació en la línia de continuar amb el suport als centres rurals. Tots estan d’acord amb aquesta 
recomanació. 
 
Quant a l’esmena del punt 3.5 sobre centres docents públics i singulars «computar les unitats d’infantil en 
determinar la dotació de llocs docents de compensatòria» el Sr. Fresquet explica que la realitat dels centres 
singulars en infantil és que hi ha molt pocs xiquets i per això l’administració prefereix fer una dotació genèrica 
al centre. 
 
Després del debat es determina que si s’admet això com a recomanació el centre eixiria perdent en dotació i 
per tant es descarta. 
 
El Sr. Garcia Trapiello demana la paraula per dir que la recomanació abans tractada en la que es dia fixar un 
màxim de curs per tindre una unitat habilitada, té un risc i és que puga eixir una plaça per al concurs de trasllats 
i després realment es puga suprimir. Per això considera que aquest aspecte és més tema de la negociació 
col·lectiva. Per tant la recomanació queda de la següent forma : «Buscar l’estabilitat de la plantilla a través de 
la negociació col·lectiva». 
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Per últim la Sra. Cuenca li dona la paraula al Sr. Garcia Ferrer per tractar una última esmena. Explica que es 
tracta d’una esmena de tipus general en la qual es demane un millor finançament i per tant una modificació 
del finançament autonòmic per poder portar a terme aquestes instruccions. Tots els presents estan d’acord. 
 

La Sra. Cuenca dona per finalitzades les esmenes, s’aprova elevar a  dictamen l’Informe amb les recomanacions 
aprovades i s’elevarà a l’administració. 

 

3. Torn obert de paraula. 
 
La Sra. Cuenca obri el torn de paraula per si algú vol intervindre. 
 
El Sr. Garcia Trapiello vol fer un suggeriment sobre la redacció de les instruccions i és que a les taules quan fica 
«i/o» és incorrecta perquè no existeix. 
 
La Sra. Cardona vol fer una reflexió final sobre el Dictamen de la Comissió de Projectes Legislatius en el sentit 
que li alegra molt que isquera la baixada de ràtio com una recomanació de consens i que desitja que totes les 
entitats representades al Consell Escolar  actuen en conseqüència.No hi ha més intervencions. 
 
Per últim la Sra. Cuenca recorda que al Consell Escolar està el llibre de firmes per al Sr. Baggetto a l’abast de 
qualsevol que vullga deixar algun comentari. 
 

Sense més intervencions es tanca la sessió a les 14.12 h. 

València a 10 de febrer de 2020 

Vist i plau. 

 

La secretària tècnica del CECV 

 

Mercé Claramunt Diego 

La presidenta del CECV 

 

Encarna Cuenca Carrión 
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ACTA NÚM. 3/2020 DE LA SESSIÓ DE LA COMISSIÓ 
PERMANENT DEL CONSELL ESCOLAR DE LA COMUNITAT 
VALENCIANA, CELEBRADA TELEMÀTICAMENT EL DIA 23 DE 
MARÇ DE 2020 

ASSISTÈNCIA 
Presidenta del CECV 
Encarna Cuenca Carrión 

Conselleres i consellers 
Administració Educativa Autonòmica 
Jeremies Moragues Benavent 
M. Ángeles Herranz Ábalos 
Pedro Sigler Vizcaino 
Alumnat centres públics 
Enrique Martínez Quirós (FAAVEM) 
Patricia Letterer Ramos 
Direccions de centres privats 
Immaculada López Primo 
Direccions de centres públics 
Ginés Pérez Gea 
Entitats locals  
Manuel Alcaide Olmos (FVMP) 
Formació del professorat 
Antonio Pérez Sabater 
Inspecció educativa 
Miguel Martínez Agudo 
Remei Galiana Roig 
Organitzacions empresarials  
Juan José López Marinas (CEV) 
Organitzacions Sindicals  
Ferran Vicent García Ferrer (CCOO PV) 
Famílies alumnat centres públics 
Mercé Alabau Siurana (C. GONZALO ANAYA) 
Màrius J. Fullana Alfonso (C. GONZALO ANAYA) 
Famílies alumnat centres privats 
Alejandro López Oliva (CONCAPA-CONVAL) 
Rafael Araújo Montahud (CONCAPA-CONVAL) 
 

 
 
 
Personal administració i serveis 
Antonio Javier Calderón Benito (UGT-PV) 
Professorat centres privats 
Carlos Tormo Signes (FSIE) 
Laura Pastor Signes (FSIE) 
Eva M.ª Juliá Tomás (USO) 
Professorat centres públics  
Beatriu Cardona i Prats (STEPV) 
Ignasi Amorós Galiana (STEPV) 
Vicent Monroig i Climent (STEPV) 
Paloma Martínez Penades (ANPE) 
Personalitats de reconegut prestigi 
Encarna Salvador Muñoz 
Luis García Trapiello 
Titulars de centres privats  
Vicenta Rodríguez Arroyo (Fed. Ed. i Gestió) 
Unitat d’Educació per a la Salut 
Ana María García García 
Universitats públiques 
Isabel García Izquierdo 

Secretaria Tècnica del CECV 
Mercè Claramunt Diego 
Julio Gómez Carbonell 

***** 

D’acord amb la convocatòria, i donada la situació ocasionada pel COVID-19, la Comissió Permanent del Consell 
Escolar de la Comunitat Valenciana es reuneix telemàticament, d’acord amb el protocol que es va enviar adjunt, 
amb la confirmació del correu de la convocatòria de les conselleres i els consellers que dalt es relacionen. 

ORDRE DEL DIA 

➢ PUNT ÚNIC. Estudi i emissió de dictamen sobre el Projecte de Decret del Consell, pel qual s’aprova el 
Reglament orgànic i funcional dels centres integrats públics de Formació Professional de la Comunitat 
Valenciana. 

***** 

Estudi i emissió de dictamen sobre el Projecte de Decret del Consell, pel qual s’aprova el Reglament orgànic i 
funcional dels centres integrats públics de Formació Professional de la Comunitat Valenciana. 
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Les conselleres i els consellers que dalt es relacionen han confirmat la recepció del correu de la convocatòria i 
el protocol d’actuació (adjunts en l’Annex) . 

No hi ha cap aportació de les conselleres i els consellers al projecte de decret, per tant, i com marca el protocol, 
es consideren vots positius. Fet el recompte, hi ha 31 vots positius de les conselleres i els consellers. S’aprova 
el dictamen i es trasllada a l’Administració. 

València, 23 de març de 2020. 

Vist i plau. 

La Presidenta del CECV 

 

Encarna Cuenca Carrión 

La Secretària Tècnica del CECV 

 

Mercè Claramunt Diego 
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ANNEX 

1. Enviament d’un correu amb l’Informe de la Comissió de Projectes Legislatius, document que conté 
propostes de modificació, correcció i addició, que va ser aprovat per unanimitat per la Comissió. Les 
observacions que fan els i les membres de la Permanent han d’anar referides a aquest informe. 
Se sol·licita als i a les membres de la Comissió Permanent que comuniquen la recepció d’aquest correu en 
el termini de 3 dies. Es tracta de confirmar la recepció del correu, no la lectura (fins al 26 de març). 

2. A partir d’aquests tres dies, i en el termini de cinc dies, es podran enviar les aportacions que es 
consideren necessàries d’acord amb allò exposat en l’apartat 1 (fins a l’1 d’abril). 

3. Una vegada rebudes totes les aportacions en el CECV, seran incorporades a l’informe de la Comissió, 
objecte d’anàlisi i debat, en color roig amb indicació de la consellera o el conseller que les propose. 
L’informe amb les aportacions es remetrà de nou a tots els i les membres de la Comissió Permanent (el 
dia 2 d’abril). 

4. Els i les membres de la Comissió Permanent ho retornaran al Consell Escolar, i manifestaran en 
cadascuna d’aquelles aportacions si hi estan d’acord o en desacord. Aquesta manifestació constituirà la 
votació (aquesta manifestació constarà en l’acta); només passaran a formar part del Dictamen de la 
Permanent aquelles manifestacions que tinguen majoria de vots favorables per a l’aprovació, si és el cas, i 
elevació del dictamen a l’Administració. Les aportacions es podran fer fins al dia 7 d’abril. 

5. El document, juntament amb una nota en la qual s’especifique el resultat d’acceptació i rebuig de les 
propostes fetes, considerat ja com a dictamen definitiu, es remetrà als i a les membres del Consell el dia 
8 d’abril. 

6. Es contestarà a correu seguit a l’adreça de correu electrònic del Consell Escolar, en qualsevol cas abans 
de 48 hores, i es manifestarà el sentit del vot; en cas que no hi haja contestació, s’entendrà que el vot és 
afirmatiu. 

De tot això s’alçarà l’acta corresponent. 
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ACTA NÚM. 4/2020 DE LA SESSIÓ COMISSIÓ PERMANENT 
DEL CONSELL ESCOLAR DE LA COMUNITAT VALENCIANA, 
CELEBRADA EL DIA 23 DE JULIOL DE 2020 

ASSISTÈNCIA 

Presidenta del CECV 
Encarna Cuenca Carrión 

Consellers i conselleres 
Acadèmia Valenciana de la Llengua 
Immaculada Cerdà Sanchis 
Administració Educativa Autonòmica 
M.ª Ángeles Herranz Ábalos 
Lucía Arenas Pastor 
Pedro Sigler Vizcaíno 
Alumnat centres públics 
Patricia Letterer Ramos (FAAVEM) 
Beatriz González Henry (FAAVEM) 
Consell Valencià de la Joventut 
Raquel Sanahuja Bertomeu 
Formació del professorat 
Antoni Pérez Sabater 
Josep Vicent Galán Rodrigo 
Direccions de centres públics 
Antoni González Picornell 
Inspecció educativa 
Remei Galiana Roig 
Direccions de centres privats 
Immaculada López Primo 
Organitzacions sindicals 
Ferran Vicent Garcia Ferrer (CCOO PV) 
Organitzacions empresarials 
Juan José López Marinas (CEV) 
Famílies alumnat centres públics 
Màrius J. Fullana Alfonso (C. GONZALO ANAYA) 
Sonia Terrero González (COVAPA) 
 

 
 
 
Famílies alumnat centres privats 
Rafael Araújo Montahud (CONCAPA) 
Alejandro José López Oliva (CONCAPA) 
Professorat centres privats 
Carlos Tormo Signes (FSIE) 
Eva M.ª Juliá Tomás (USO) 
Professorat centres públics 
Laureano Bárcena Ortiz (ANPE) 
Ignasi Amorós Galiana (STEPV) 
Beatriu Cardona i Prats (STEPV) 
Personalitats de reconegut prestigi 
Encarna Salvador Muñoz 
Luis García Trapiello 
Titulars centres privats (Fed. Ed. i Gestió) 
Vicenta Rodríguez Arroyo 
Personal admnistració i serveis  
Antonio Javier Calderón Benito (UGT-PV) 

Secretaria tècnica CECV 
Julio Gómez Carbonell 

Excusen l’absència  
Isabel García Izquierdo 
Laura Pastor Signes 

Persones convidades 
Inmaculada Clemente Paulino 

***** 

D’acord amb la convocatòria, la Comissió Permanent del Consell Escolar de la Comunitat Valenciana es reuneix, 
per via telemàtica, el dia 23 de juliol de 2020, a les 12.00 h en convocatòria única, amb l’assistència de les 
conselleres i els consellers que dalt es relacionen. 

ORDRE DEL DIA 

1. Aprovació, si escau, de l’acta de la sessió del dia 23 de març de 2020. 
2. Informe de la presidència. 
3. Estudi i aprovació, si escau, de l’Informe de situació de l’ensenyament dels cursos 2017-2018 i 2018-

2019 del Consell Escolar de la Comunitat Valenciana. 
4. Estudi i aprovació, si escau, del Projecte d’ORDRE XXX/2020, del XXX, de la Conselleria d’Educació, 

Cultura i Esport, per la qual s’aprova el Reglament de Funcionament del Consell Escolar de la Comunitat 
Valenciana. [XXX/XXX] 

5. Torn obert de paraula. 

***** 



Consell Escolar de la Comunitat Valenciana 
2020 

 

28/114 
 

28 

La presidenta Encarna Cuenca Carrión dona la benvinguda als i a les assistents a aquesta sessió de la Comissió 
Permanent i tot seguit dona pas al primer punt de l’ordre del dia. 

1. Aprovació, si escau, de l’acta de la sessió del dia 25 de març de 2020. 

La Sra. Cuenca Carrión transmet que no s’han rebut esmenes. S’aprova l’acta per assentiment. 

 

2. Informe de la presidència. 

La Sra. Cuenca Carrión dona la benvinguda a les persones que han passat a formar part del Consell Escolar 
recentment, el nomenament de les quals es va publicar en el DOGV el proppassat 23 de juny del 2020. 

Explica que, durant el confinament, s’han conclòs la redacció dels informes, les memòries, les actes i els 
dictàmens del 2019, i s’ha iniciat el disseny de la nova web del Consell Escolar, que substituirà l’actual pàgina 
de Mestre a Casa. Es pot trobar a: https://portal.edu.gva.es/consellescolar/. 

S’han celebrat reunions telemàtiques de la Comissió Permanent i de les Comissions de Treball de Coeducació, 
de Jornades i de Correspondència i Gestió. 

En la Comissió de Coeducació es va tractar el concurs de la MICE, i es van puntuar les pel·lícules participants. 
Es continua treballant en la «Baralla per la igualtat», i s’intentarà que la comunicació de les propostes 
guanyadores es puga fer pública el 8 de març de 2021. També s’ha treballat en l’Estratègia Valenciana contra 
la Violència Sexual. 

Una altra línia de treball ha estat l’absentisme escolar. S’ha treballat en una comissió intersectorial convocada 
per la Direcció General d’Innovació, en la qual s’ha determinat dur a terme una sèrie d’actuacions. Entre 
aquestes, el Consell Escolar i la FVMP van proposar treballar, seleccionant i analitzant bones pràctiques 
desenvolupades per consells escolars municipals. Totes aquestes experiències s’estan recollint de manera 
sistematitzada mitjançant un formulari web desenvolupat per la Secretaria Tècnica del CECV i allotjat en la nova 
pàgina web del Consell Escolar. Amb la informació recollida es dissenyarà un seminari web per a posar en comú 
les experiències i proposar les bases d’una jornada de formació per als consells escolars municipals. 

D’altra banda, es treballarà en els Objectius de Desenvolupament Sostenible 2030, per tal d’actualitzar el 
Decàleg del CECV. S’estan dissenyant cinc seminaris web, seguint els eixos del Decàleg des de la perspectiva de 
les polítiques, de la participació, de l’orientació i dels valors. 

També s’informa del fet que el conseller García Trapiello va participar com a representant del Consell Escolar 
en la selecció dels millors projectes proposats per a les Falles de València en la categoria de Falla Infantil. 

Finalment, informa la presidenta sobre els temes pendents: el grup de treball de la Cartera de Salut, que 
començarà al setembre i l’homenatge al Sr. Vicent Baggetto i Torres que, a causa de la pandèmia, s’ajorna fins 
a gener i es fa coincidir amb l’aniversari del seu traspàs. 

 

3. Estudi i aprovació, si escau, de l’Informe de situació de l’ensenyament dels cursos 2017-2018 i 2018-2019 
del Consell Escolar de la Comunitat Valenciana. 

La Sra. Cuenca Carrión explica que aquest informe ja va passar per la Permanent, on s’hi varen fer observacions 
per part del conseller Carlos Tormo Signes, que s’han arreplegat en la nova elaboració. 

La presidenta del Consell Escolar dona la paraula al conseller Antoni Pérez Sabater, que comenta que hi ha una 
errada tipogràfica quan es parla de les direccions de centres públics, que apareixen com a sector privat, i per 
tant s’ha d’esmenar. 

La representant de l’alumnat, la consellera Beatriz González Henry, demana la paraula per a fer les aportacions 
següents: en l’Eix 1. Alumnat ciutadà i protagonista, volen insistir a posar en marxa plans de participació 

https://portal.edu.gva.es/consellescolar/
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efectiva de l’alumnat en els centres, i que es fomente des del Consell Escolar. En l’Eix 7 demana que s’avaluen 
els espais de participació per als i les estudiants, i la qualitat de la participació. 

El Sr. García Trapiello comenta que en la taula 16 no apareix la referència a l’informe de Repensem l’FP, que fa 
alguns aclariments interessants. S’acorda tornar a incorporar-ho. En la taula 17 comenta que hi ha una 
incongruència entre la taula on hi ha diferències de fins a 10 punts (són diferències significatives) i el text 
explicatiu no reflecteix aquesta diferència; en dir que no es veu aquesta promoció pel tipus de centre, i no és 
així. En la gràfica 26, respecte a reformar i promoure els consells escolars, hi ha una errada en un percentatge 
(400) que no correspon a aquest gràfic. Demana també incorporar el paràgraf que es referia a la participació 
de les famílies i que estava en l’anterior informe. 

El Sr. Garcia Ferrer comenta que en la taula 17, quan es fa l’explicació, hi ha una errada en el total de la taula. 
L’explicació fa referència al total que no apareix en la taula. 

El Sr. García Trapiello reflexiona sobre un paràgraf que s’ha llevat de l’anterior versió i que ell considera que 
aportava una reflexió interessant i és «ara bé, tal com demostren estudis com el de Nuria Llebot el terme de 
participació aplicat a la dinàmica de centres...». Suggereix mantindre’l en l’informe. La resta de la Comissió 
Permanent mostra el seu acord. 

La Sra. Cuenca Carrión finalitza aquest punt donant les gràcies per les aportacions, que milloraran la versió 
definitiva. 

 

4. Estudi i aprovació, si escau, del Projecte d’ORDRE XXX/2020, del XXX, de la Conselleria d’Educació, Cultura i 
Esport, per la qual s’aprova el Reglament de Funcionament del Consell Escolar de la Comunitat Valenciana. 
[XXX/XXX] 

La Sra. Cuenca Carrión comença aquest punt dient que el 18 de gener de 2019 es va constituir el grup de treball 
per a la reforma del Reglament de Funcionament del Consell Escolar, el qual ha tingut reunions periòdiques i 
que ha elaborat el text fent l’adaptació normativa que hui es proposa per a aprovar. 

Explica que en l’estudi del Reglament que s’ha de reformar es van trobar certs aspectes que es podien millorar, 
com ara la clarificació de conceptes com ponències, informes, dictàmens, etc.; s’ha determinat fer 
convocatòries úniques; s’ha utilitzat un llenguatge inclusiu; s’han introduït millores sintàctiques; s’ha evitat la 
transcripció completa d’altres textos legals amb la fórmula «d’acord amb el que indique la legislació vigent». 

Després de l’argumentació inicial la Sra. Cuenca Carrión obri el torn de paraula. 

El Sr. García Trapiello demana la paraula per a tractar l’article 16.3, ja que com comenta, a causa de la situació 
de pandèmia que s’està vivint seria convenient fer referència a les reunions telemàtiques. Proposa afegir el text 
següent: «Les sessions també podran celebrar-se telemàticament quan raons de força major impedisquen o 
desaconsellen les reunions presencials, d’acord amb la legislació vigent». 

El Sr. Garcia Ferrer hi està d’acord, i suggereix també poder fer reunions mixtes de forma que hi puga haver 
conselleres i consellers presencialment i d’altres connectats telemàticament, si es justificava adequadament. 
El Sr. García Trapiello discrepa, perquè considera que en el Consell escolar hauria de ser una assistència 
presencial i la presència telemàtica hauria ser l’excepció, com la situació actual. 

Després del debat, s’acorda deixar l’article 16.3 amb la redacció següent: «Les sessions del CECV podran 
celebrar-se en qualsevol municipi de la Comunitat Valenciana o de manera telemàtica d’acord amb la legislació 
vigent». S’afegirà el següent punt dins de l’article 16: «Quan algun conseller o consellera, de manera puntual, 
no puga assistir presencialment a una reunió, podrà fer-ho telemàticament». El Sr. Calderón Benito considera 
que la fórmula que apareix en l’article 17 que diu «a distància» és un poc ambigua, i suggereix que hi diga 
«telemàticament o per mitjans electrònics». 

El Sr. García Trapiello proposa la següent redacció d’un punt nou a l’article 17: «Quan els mitjans electrònics de 
la Conselleria d’Educació, Cultura i Esport ho permeten, qui són membres del Consell Escolar de la Comunitat 
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Valenciana podran participar a distància, quan per raons de força major no puguen assistir-hi presencialment, 
a les reunions dels diferents òrgans del Consell dels quals formen part, prèvia petició i mitjançant els mitjans 
electrònics que garantisquen la seua identificació». 

El Sr. López Marinas comenta que tot això pot dificultar el funcionament de les reunions per les necessitats 
tècniques dels mitjans electrònics i la dificultat de justificar les circumstàncies de força major però està d’acord 
que serà la tendència del futur i per tant accepta aquesta redacció. 

La consellera Patricia Letterer Ramos demana que els nomenaments dels membres en el DOGV no tarden més 
d’un mes. La Sra. Cuenca Carrión comenta que això té uns temps de tràmit legal que el Consell no pot 
determinar, i per tant no es pot afegir al reglament. 

El Sr. Garcia Ferrer comenta que en l’article 29 («Formulació de propostes: 1. En assumptes de la competència 
del Ple, els membres del CECV podran formular propostes sobre les matèries a què es refereixen els articles 
sisé i seté del Decret Legislatiu de 16 de gener de 1989.») està equivocada la numeració, ja que no són els 
articles sisé i seté, sinó cinqué, sisé i seté. Esmenat, l’article quedaria així: «Article 29. Formulació de propostes 
1. En assumptes de la competència del Ple, els membres del CECV podran formular propostes sobre les 
matèries a què es refereixen els articles cinqué, sisé i seté del Decret Legislatiu de 16 de gener de 1989». 

La Sra. Cardona i Prats comenta que seria convenient utilitzar un llenguatge inclusiu i el Sr. García Trapiello 
recomana la següent formulació «...qui són membres del Consell Escolar». S’aprova per unanimitat. 

El Sr. Alcaide Olmos comenta que l’article 25 fa referència al 28.2, però el punt 2 ha desaparegut en el nou 
Reglament, per tant s’ha de llevar el .2 en l’article 25. 

El Sr. Bárcena Ortiz demana limitar el nombre de components de les comissions perquè un nombre excessiu 
seria inoperant. La Sra. Cuenca Carrión respon que limitar el nombre obligaria a fer votacions per a elegir els 
membres que les integrarien, i això podria dur a situacions en què alguns sectors podrien no quedar 
representats. Amb el funcionament actual no se’n limita el nombre, i així s’aconsegueix la representació 
d’alumnat, famílies, professorat i organitzacions sindicals. 

La Sra. Salvador Muñoz afegeix que limitar el nombre de persones pot fer que en algunes reunions no s’arribe 
al quòrum necessari. Després del debat s’arriba a l’acord de mantenir-ho com s’ha proposat en el nou 
Reglament. 

La Sra. Cuenca Carrión explica que es farà una revisió final per a evitar errades i se’n continuarà la tramitació. 

 

5. Torn obert de paraula. 

La Sra. Cuenca obri el torn de paraula. 

El Sr. García Trapiello proposa fer un reconeixement al treball i a l’esforç dels i de les docents en aquest període 
de pandèmia. La Sra. Terrero González també vol destacar l’enorme treball que s’ha fet per part de les famílies, 
AMPA i confederacions. Per la seua banda, la Sra. Clemente Paulino vol assenyalar que des de Salut Pública 
s’està treballant en els protocols de tornada a l’escola presencial, posant per davant la seguretat dels xiquets i 
les xiquetes. 

Atés que esmentar tots els sectors seria no destacar el professorat, s’aprova fer un escrit de reconeixement i 
agraïment al treball d’aquest col·lectiu professional. 

Sense més temes a tractar, es tanca la sessió a les 14.26 h. 

València, 23 de juliol de 2020. 

Vist i plau. 
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La Presidenta del CECV 

 

Encarna Cuenca Carrión 

La Secretària Tècnica del CECV 

 

Mercè Claramunt Diego 
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ACTA NÚM. 5/2020 DE LA SESSIÓN DE LA COMISSIÓ 
PERMANENT DEL CONSELL ESCOLAR DE LA COMUNITAT 
VALENCIANA, CELEBRADA EL DIA 5 D’OCTUBRE DE 2020 

 
ASSISTÈNCIA 

Presidenta del CECV 
Encarna Cuenca Carrión 

Ponent 
Personalitat de reconegut prestigi 
Luís García Trapiello 

Consejeros y consejeras 
Administració Educativa Autonòmica 
M.ª Ángeles Herranz Ábalos 
Pedro Sigler Vizcaíno 
Rosa Cañada Solaz 
Direccions de centres públics 
Ginés Pérez Gea 
Direccions de centres privats 
Vicenta Rodríguez Arroyo 
Entitats Locals 
Manuel Alcaide Olmos (FVMP) 
Formació del professorat 
Antoni Pérez Sabater 
Organizatcions empresarials  
Juan José López Marinas (CEV) 
Personal d’administració i serveis 
Antonio Javier Calderón Benito (UGT PV) 
Personalitat de reconegut prestigi 
Luis García Trapiello 
Encarna Salvador Muñoz 
Professorat centres públics 
Inma Giner Fillol (STEPV) 
Ignasi Amorós Galiana (STEPV) 
Glòria Muñoz García (ANPE) 
 

 
 
 
 
 
 
Professorat centres privats 
Eva M.ª Juliá Tomás (USO) 
Famílies alumnat centres privats 
Alejandro José López Oliva 
Rafael Araújo Montahud (CONCAPA CONVAL) 
Famílies alumnat centres públics 
Sonia Terrero González (COVAPA) 
Mercedes Alabau Siurana (C. GONZALO ANAYA) 
Titulars de centres privats 
Vicenta Rodríguez Arroyo (Fed. Ed. i Gestión) 
Unitat d’educació per a la Salut 
Inmaculada Clemente Paulino 
Integració d’alumnat inmigrant 
José del Amo Pastor 

Secretaria tècnica del CECV 
Mercè Claramunt Diego 
Julio Gómez Carbonell 
Marta Murciano Hernández 
Maria Viu Rodríguez 

Persones convidades 
DG de FP i Ensenyament De Règim Especial 
Manuel Gomicia Giménez 
SubDG de Formació i Qualificació Professional 
Joan Sarrión Ochando 
 

***** 

 

D’acord amb la convocatòria, la Comissió Permanent del Consell Escolar de la Comunitat Valenciana es reuneix 
via telemàtica el dia 5 d’octubre de 2020, a les 9.30 h amb l'assistència de les conselleres i els consellers que 
dalt es relacionen amb el següent 
 
ORDRE DEL DIA 

1. Aprovació, si escau, de l'acta de la sessió del dia 23 de juliol de 2020. 
2. Informe de Presidència. 
3. Estudi i emissió de dictamen sobre el Projecte de Decret XXX/2020 del CECV, pel qual es 

modifica el Decret 74/2013, de 14 de juny, del Consell, pel qual es regula la Formació 
Professional Dual del sistema educatiu a la Comunitat Valenciana. 

4. Estudi i emissió de dictamen sobre el Projecte d’ORDRE ___/2020, de la Conselleria 
d’Educació, Cultura i Esport, pel qual es regulen determinats aspectes de l’ordenació de 
la Formació Professional Dual del sistema educatiu a la Comunitat Valenciana. 

5. Proposta de treball de la Ponència Cartera de Salut. 
6. Torn obert de paraula. 
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***** 
S’inicia la reunió amb les salutacions i benvinguda, que en nom del Consell Escolar fa la presidenta. 
Després de les oportunes recomanacions pel que fa a l’ús dels mitjans tecnològics que es faran servir es dona 
pas al primer punt de l’ordre del dia. 
 
1. Aprovació, si escau, de l'acta de la sessió del dia 23 de juliol de 2020. 
 
La presidenta del CECV explica que no s’han rebut esmenes a l’acta, però si hi ha qualsevol observació, és el 
moment de plantejar-la. 
 
El conseller Alejandro López Olivas (CONCAPA) afirma que ha trobat una errada en els assistents en 
representació de CONCAPA i demana la rectificació. Es comprova i es veu que l’acta és correcta. S’aprova per 
assentiment. 
 
 
2. Informe de presidència. 
La presidenta informa sobre el ritme i avanços de la tasca del CECV des de diferents àmbits, les col·laboracions 
amb el Consell Escolar de l’Estat, Direcció General d’Educació Inclusiva i treball de les comissions: 
 

• El Consell Escolar de l’Estat està fent revisió del seu reglament, s’ha creat un grup de treball del qual 
forma part la presidenta. 

• Continuen els treballs de la comissió intersectorial d’absentisme. 
• Es convocarà la Comissió de Coeducació per tal d’impulsar, amb les organitzacions representants de 
les famílies, la realització d’accions que porten al compliment del Pacte contra la violència masclista, que a la 
LÍNIA ESTRATÈGICA 2: FEMINITZAR LA SOCIETAT. Objectiu 2.1.- Promoure la coeducació, convivència i gestió 
de les emocions, des d’edats primerenques, així com les habilitats socials, de comunicació i resolució de 
conflictes per a l’equilibri entre l’esfera pública i privada, reproductiva i productiva, i la raó i les emocions, 
proposa en la mesura 17. Creació de plataformes de mares i pares per la igualtat. El Pacte assigna la 
coordinació d’aquesta acció a les AMPA i en ell han d’intervindre el Tercer Sector i Consell Escolar de la 
Comunitat Valenciana. 

• L’acte de lectura del Palmarés de la MICE es farà el 26/10/2020. 
• El proper 6 d’octubre tindrà lloc la trobada Generacions de Dones STEAM, amb la presència del 
President de la Generalitat. Es tracta d’una activitat de mentorització en la qual ha participat el CECV, que posa 
en contacte dones científiques, investigadores, tecnòlogues, etc. amb estudiantes universitàries, de 
secundària i de primària, amb l’objectiu d’acostar la ciència i la tecnologia a les xiquetes i despertar les 
vocacions científiques. S’enviarà un enllaç per a l’acte que es podrà seguir en streaming. 
 
 
3.  Estudi i emissió de dictamen sobre el Projecte de Decret XXX/2020 del CECV, pel qual es modifica el Decret 
74/2013, de 14 de juny, del Consell, pel qual es regula la Formació Professional Dual del sistema educatiu a la 
Comunitat Valenciana. 
 
La presidenta informa que no s’han rebut esmenes al projecte, anuncia que serà el conseller Luis Garcia 
Trapiello qui actuarà com a ponent tant del projecte de decret com del projecte d’ordre. 
Pren la paraula el ponent que exposa davant de la Comissió Permanent el contingut de l’informe. Destaca el 
fet d’haver aportat a la Comissió Permanent un informe que compta amb el consens de la Comissió de 
Projectes Legislatius i felicita a l’Administració per l'oportunitat de la norma. 
La presidenta dona les gràcies al ponent i obre un torn d’intervencions. Atés que no hi ha cap intervenció i 
consultada la permanent sobre si és procedent acceptar l’informe, s’admet a tràmit, s’aprova i s’acorda que 
s’elevarà a dictamen. 
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4. Estudi i emissió de dictamen sobre el Projecte d’ORDRE ___/2020, de la Conselleria d’Educació, Cultura i 
Esport, pel qual es regulen determinats aspectes de l’ordenació de la Formació Professional Dual del sistema 
educatiu a la Comunitat Valenciana. 
De nou la presidenta dona la paraula el conseller ponent, que enllaça aquesta intervenció amb la feta 
anteriorment, atès que es tracta de l’ordre de desenvolupament del projecte de decret. 
Considerada l’admissió a tràmit, sense cap comentari ni suggeriment, indica la presidenta que l’informe 
s’elevarà a dictamen. 
En aquest punt el director general Formació Professional agraeix el to i la voluntat de consens dels membres 
de la Comissió Permanent. Anuncia que la major part de les propostes fetes seran incorporades a la normativa 
sotmesa a la consideració del CECV i afirma que, sens dubte, contribuiran a la millora del document i de l’FP 
Dual 
 
5. Proposta de treball de la Ponència Cartera de Salut. 
La presidenta del CECV explica que la ponència treballa sobre el concepte de salut definit per l’OMS (benestar 
físic, mental i social). Es va considerar que la situació sanitària actual requeria reflexionar en profunditat sobre 
la salut emocional dels diferents membres de la comunitat educativa. 
 
S’ha procedit en primer lloc a elaborar els instruments que permeten l’arreplega de dades i detecció de 
necessitats causades per la pandèmia. En aquest sentit, entre altres instruments, s’estan dissenyant formularis 
en línia de recollida de dades amb la col·laboració de FISABIO. 
 
En aquest punt la subdirectora general de Salut Pública, Inmaculada Clemente indica que ja està actualitzat el 
contingut de la Cartera de Salut per al present curs. 
La consellera Encarna Salvador considera que el treball de la Cartera de Salut és molt complet. Destaca el gran 
paper de la FVMP per a arribar als consells escolars municipals. 
 
El conseller Manuel Alcaide agraeix el reconeixement, i apunta que cal seguir treballant. 
 
El Conseller Rafael Araujo comparteix preocupacions d’algunes famílies que tenen la sensació que hi ha perill, 
fet que poc provocar absentisme, i que és especialment preocupant en el cas de l’alumnat en situació 
vulnerable. 
 
La presidenta del CECV invita el conseller Rafael Araujo a formar part de la Ponència de treball de Cartera de 
salut per tal de poder treballar els aspectes que destaca. El Sr. Araujo accepta. La presidenta fa extensiva la 
proposta al Sr. del Amo i a qui vulga afegir-s’hi per a aportar idees que puguen identificar els temes que 
preocupen i cercar solucions. 
 
La consellera Immaculada Clemente llança a la Permanent un missatge tranquil·litzador per a les famílies: 
l’escola, ara per ara, és un lloc segur. Encara hi ha preguntes i consultes, però s’hi està donant resposta. Els 
metges i les metgesses especialistes són qui han de fer els informes, no els de capçalera. Hi ha alguns sectors 
de famílies que no volen que els xiquets i les xiquetes porten mascareta o vagen a escola, però és testimonial. 
El servei pediàtric ha de fer el diagnòstic dels casos que es convinga que són alumnat de risc. 
 
El conseller Rafael Araujo es mostra d’acord en el cribratge entre casos greus i excuses, però diu que hi ha 
situacions en què la patologia crònica està controlada i tractant-se d’un grup vulnerable, no s’hi proporciona 
la baixa. Creu que és un cas per a debatre en el grup de treball de la Cartera de Salut. Encara hi ha preguntes 
i consultes, però s’hi està donant resposta. Informa sobre els procediments. 
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Inmaculada Giner demana paraula per a dir que s’ha de crear una escola segura i saludable. S’ha de tindre en 
compte tot, la vulnerabilitat de l’alumnat i del professorat, ja que a l’aula es poden trobar molts tipus de 
simptomatologia COVID. Demana la revisió de la catalogació dels centres educatius com a centres sense risc 
de contagi, compara la situació de vulnerabilitat amb la d’un centre sociosanitari. D’altra banda, assegura que 
en secundària obligatòria, a una gran part de l’alumnat «se’ls està negant el dret a l’educació» i a la formació 
de base, i a la igualtat d’oportunitats en el cas de l’alumnat de Batxillerat. S’ha de garantir el dret a la formació 
de l’alumnat. Preocupa molt l’alternança, una fórmula que no dona bons resultats, ja que es veu com una 
pèrdua d’oportunitats respecte d’altres centres educatius i comunitats autònomes, on l’alumnat hi acudeix 
diàriament. Comenta a més que cal més pressupost per a tindre més espais i més docents. Finalment informa 
que hi ha centres que no han rebut el pagament de la despesa ocasionada per la crisi del COVID i no s’està 
donant mascaretes al professorat, la qual cosa suposa una gran despesa econòmica. Afirma que amb les 
mesures actuals s’està deixant l’alumnat abandonat a casa sense suport telemàtic. 
 
La consellera Mercedes Alabau agraeix la faena feta per la Conselleria d’Educació i per la Conselleria de Sanitat. 
A les famílies els preocupa la ventilació de les aules, perquè ve l’hivern i no se sap com es farà. També han 
recollit entre les famílies una preocupació per l’alumnat de Batxillerat, però com a confederació els estan 
donant tranquil·litat, ja que s’han invertit molts recursos en matèria de prevenció. 
 
La consellera Sonia Terrero comenta que, des de COVAPA, es percep una situació confusa, d’una part es parla 
del dret i l’obligatorietat d’anar a les aules, però d’altra hi ha alumnat que no gaudeix de presencialitat 
completa i això es considera discriminatori. Es demana la millor educació possible, i per aconseguir-la, apunta 
alguns temes per a la seua consideració, com el cas de l’ús de la mascareta en la classe d’Educació Física, que 
no és necessari. Pregunta que, quan en una aula es marca la distància de seguretat, l’alumnat ha de dur la 
mascareta? En Mesa de famílies i Fòrum educatiu s’ha dit que alguns centres no tenen ventilació, que 
necessiten filtres i màquines d’ozó. Des del CECV s’hauria de fer força per a afavorir la prevenció. També els 
preocupa la salut mental de l’alumnat: és el punt principal i inicial. Afirma que continuen reivindicant la 
infermeria escolar. Incideix en la diferència entre netejar i desinfectar. Planteja els problemes per aconseguir 
els justificants mèdics.  
 
La presidenta del CECV recorda que aquesta reunió no és una mesa de negociació, sinó una reunió del CECV. 
Cal arreplegar totes les sensibilitats en un afany de buscar solucions. Exposa que les opinions versades 
s’arrepleguen ací però també s’arreplegaran en els qüestionaris que està elaborant la Ponència Cartera de 
Salut per a escoltar la veu dels membres de la comunitat educativa, que ens ajuden a tindre una foto fixa del 
que està passant. Una foto que de moment està prou ben enquadrada, sobretot si comparem les dades amb 
les d’altres comunitats. La situació no és fàcil, però cal seguir treballant. 
 
El Conseller Ginés Pérez en primer lloc es disculpa pel retard i contesta a la consellera Sonia Terrero en relació 
a la menció que ha fet de la suposada discriminació afirmant que els centres educatius estan sent molt 
responsables. Argumenta que no s’han de generalitzar actuacions concretes, caldria concretar quins són els 
centres on pateixen aquesta situació que ella ha indicat. La informació que ell té és que als centres educatius 
s’està netejant i desinfectant correctament i amb la freqüència suficient. Pel que fa al justificant mèdic que 
suposadament no s’està donant ell creu que no és així. Pot ser que hi ha algun cas concret, però com s’ha 
comentat abans no es pot generalitzar que tots els centres educatius ho estiguen exigint. Pel que fa al tema 
de l’ús de les mascaretes durant la classe d’Educació Física i en i la resta de casos, els protocols són clars. Quant 
al tema emocional, s’està fent un bon treball des de les tutories. En relació a l’ús de les mascaretes, d’acord 
amb les dades actuals, alguna cosa es deu estar fent correctament. 
 
Inmaculada Clemente agraeix les paraules de Ginés Pérez. Afirma que els centres educatius són de baix risc, 
no són comparables als centres sanitaris. L’alumnat transmet menys i pateix menys el COVID. Hi ha alumnat 
de més risc que s’ha de protegir. La preocupació ara pot ser deguda a l’absentisme, però cal recordar que 
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l’ensenyament telemàtic és comparable al presencial. La ventilació es fa 3 voltes al dia (matí, pati, migdia), 
quan no està l’alumnat a l’aula. En referència a les desinfeccions, s’està fent amb els productes que indica el 
Ministeri. Afegeix que s’han treballat molt els protocols, hi ha unes proves noves que es posaran en marxa 
aquesta setmana, s’ha reduït el temps d’aïllaments, ara dura 10 dies i aquesta setmana el professorat rebrà el 
nou procediment. També s’està treballant contínuament i conjuntament Sanitat i Educació. Els resultats són 
moderadament bons, cal seguir avançant. En el tema de la mascareta en Educació Física, és el professorat qui 
decideix d’acord amb els protocols. 
 
En aquest punt la presidenta del CECV agraeix les aclaridores intervencions de Ginés Pérez i Inmaculada 
Clemente. 
 
En el xat Inmaculada Giner pregunta per l’alternança de les classes. Inmaculada Clemente li respon que en la 
documentació del Ministeri es contempla la possibilitat que els CEM busquen espais alternatius per al 
desglossament dels grups d’alumnat. 
 
Inmaculada Giner agraeix els aclariments i voldria saber l’edat escolar de l’alumnat que seria menys 
transmissor del coronavirus, ja que en la seua opinió, les persones de més de 15 d’anys sí que tenen capacitat 
de contagiar més que els més menuts. 
 
El conseller Antonio Benito opina que caldria tractar el desgast de la veu del professorat per parlar amb la 
mascareta, que requereix un major esforç i castiga l’instrument de treball docent, i plantejar-hi alguna solució. 
 
La presidenta del CECV vol saber si hi ha alguna altra intervenció envers aquest punt. Com que no n’hi ha més, 
agraeix les que s’han produït. 
 
 
6. Torn obert de paraula. 
El conseller Antonio Benito pregunta per la situació de l’emissió de les acreditacions dels membres del CECV. 
La presidenta del CECV li contesta que ja estan preparades per a enviar- les a impremta i no trigaran a rebre-
les. 
 
Inmaculada Giner demana si es podria disposar de les dades dels centres d’educació secundària que estan fent 
classes semipresencials en l’etapa d’ESO i 2n Batxillerat. Dins de la Comunitat Valenciana hi ha centres en què 
l’alumnat assisteix diàriament i altres que ho fan de manera alterna. Això pot provocar que en les proves EBAU 
els segons estiguen en desavantatge en comparació amb altres comunitats en què sí que s’està fent classe 
presencial diàriament, no es pot deixar que el COVID-19 faça més greus les diferències socials. 
 
La consellera Encarna Salvador puntualitza que els temes que s’estan tractant són importants, però que hi ha 
protocols que s’han fet per a la millora sanitària a les aules, però el CECV és un òrgan consultiu, no decideix 
res. Si la Conselleria d’Educació ha fet uns protocols amb la Conselleria de Sanitat, cal confiar-hi. A banda, 
puntualitza que la neteja també du un protocol i que els productes que s’utilitzen són idonis, a més a més, el 
personal de neteja també ha rebut formació sobre el COVID-19. Cal saber on parlar determinats temes, i ser 
constructius, no parlar sols de queixes sense aportar solucions. 
 
La consellera Rosa Cañada comenta que s’està fent un gran esforç de part de tots els membres de la comunitat 
educativa, no és just criticar quan els resultats que hi ha en l’actualitat a la Comunitat Valenciana són molt 
bons. Convida a reflexionar: què puc fer jo per millorar el sistema? És una gran oportunitat per al canvi 
metodològic, cada crisi és una oportunitat i tots tenim interessos comuns. 
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La consellera Vicenta Rodríguez dona suport al que han dit Rosa Cañada i Ginés Pérez. Reivindica el treball que 
els titulars de centres han realitzat per a fer centres segurs i saludables. Agraeix el treball a la Conselleria 
d’Educació, Cultura i Esport i demana la col·laboració de totes i tots. S’han de dissipar els dubtes, perquè des 
dels centres educatius s’ha intentat que tothom puga assistir-hi i que siguen espais segur i saludables. Hi ha 
alguna errada, però són anècdotes, els mínims casos. Agraeix també els cursos de formació sobre el COVID-19 
que ha fet el CEFIRE i l’acompanyament de les Conselleries. 
La consellera Mercedes Alabau s’uneix als comentaris de Vicenta Rodríguez i Ginés Pérez. També agraeix a la 
Conselleria de Sanitat i Educació perquè han sigut sempre atesos quan s’han plantejat dubtes o problemes.  
La Confederació Gonzalo Anaya demana formar part de la Ponència Cartera de Salut. 
La presidenta del CECV agraeix totes les veus, i informa que s’exposaran els temes plantejats en aquesta 
reunió, per incorporar-los si es considera convenient a l’estudi de la Ponència Cartera de Salut. Finalitza 
animant per seguir avançant juntes pel bé del nostre alumnat. 
 
I no havent-hi cap altra intervenció, es tanca la sessió a les 11.55 h. 
 
València, 5 d’octubre de 2020 
 

Vist i plau. 
 

La Presidenta del CECV 

 

Encarna Cuenca Carrión 

La Secretaria Tècnica del CECV 

 

Mercè Claramunt Diego 
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ACTA NÚM. 6/2020 DE LA SESSIÓN DE LA COMISSIÓ 
PERMANENT DEL CONSELL ESCOLAR DE LA COMUNITAT 
VALENCIANA, CELEBRADA EL DIA 9 DE NOVEMBRE DE 
2020 

 
ASSISTÈNCIA 

Presidenta del CECV 
Encarna Cuenca Carrión 

Consejeros y consejeras 
Administració Educativa Autonòmica 
M.ª Ángeles Herranz Ábalos 
Rosa Cañada Solaz 
Direccions de centres públics 
Ginés Pérez Gea 
Direccions de centres privats 
Immaculada López Primo 
Entitats Locals 
Manuel Alcaide Olmos (FVMP) 
Formació del professorat 
Antoni Pérez Sabater 
Personal d’administració i serveis 
Antonio Javier Calderón Benito (UGT PV) 
Personalitat de reconegut prestigi 
Luis García Trapiello 
Encarna Salvador Muñoz 
Professorat centres públics 
Beatriu Cardona i Prats (STEPV) 
Professorat centres privats 
Eva M.ª Juliá Tomás (USO) 
Laura Pastor Signes (FSIE) 
Carlos Pastor Signes (FSIE) 
Mª Gloria Muñoz García (ANPE) 
 

 
 
 
 
Famílies alumnat centres públics 
Marta Tomás Pérez (C. GONZALO ANAYA) 
Famílies alumnat centres privats 
Alejandro José López Oliva 
Rafael Araújo Montahud (CONCAPA CONVAL) 
Alejandro José López Oliva (CONCAPA CONVAL) 
Titulars de centres privats 
Vicenta Rodríguez Arroyo (Fed. Ed. i Gestión) 
Organitzacions Sindicals 
Ferran Vicent Garcia Ferrer (CCOO – PV) 
Integració d’alumnat inmigrant 
José del Amo Pastor 

Secretaria tècnica del CECV 
Mercè Claramunt Diego 
Julio Gómez Carbonell 
Marta Murciano Hernández 
Maria Viu Rodríguez 

Persones convidades 
DG de Salut Pública 
Rosana Peiró Pérez 
 

***** 

 

D’acord amb la convocatòria, la Comissió Permanent del Consell Escolar de la Comunitat Valenciana es reuneix 
via telemàtica el dia 9 de novembre de 2020, a les 9.30 h amb l'assistència de les conselleres i els consellers 
que dalt es relacionen amb el següent 
 
ORDRE DEL DIA 

1. Aprovació, si escau, de l'acta de la sessió del dia 5 d’octubre de 2020. 
2. Informe de Presidència. 
3. Aprovació de la Memòria 2019. 
4. Informe Cartera de Salut. 
5. Activitats setmana del 25N. 
6. Elecció de representats del CECV en el Consell de Participació Social. 
7. Ordre del dia del Plenari de desembre. 
8. Torn obert de paraula. 

 
S’inicia la reunió amb les salutacions i la benvinguda que, en nom del Consell Escolar, fa la presidenta. 
 

***** 
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1. Aprovació, si escau, de l'acta de la sessió del dia 5 d’octubre de 2020 

La presidenta del CECV explica que no s’han rebut esmenes a l’acta, però que si hi ha qualsevol observació, és 
el moment de plantejar-la. 

El conseller Antonio Javier Calderón Benito comenta que en l’apartat 6 de l’acta no apareix el seu segon 
cognom, i que tampoc apareix la seua aportació relacionada amb el desgast de la veu del personal docent 
degut a l’ús continuat de la mascareta a l’aula. La presidenta del CECV respon que és possible que l’acta a la 
què es refereix no siga l’última versió ja que, com es va anunciar per correu electrònic, es va detectar que la 
versió compartida en la intranet no era la definitiva i va ser substituïda per la correcta. Pel que fa al tema dels 
problemes derivats de l’ús de les mascaretes, s’ha incorporat en la Cartera de Salut. Es comprova en la versió 
definitiva de l’acta que el punt esmentat sí que apareix. 

Amb aquestes aportacions, s’aprova per assentiment. 
 
 
2. Informe de Presidència 

La presidenta informa sobre el ritme i els avanços de les diferents comissions del CECV: 

• Comissió de Coeducació: s’està redactant l’informe de les localitats amb «R» de «Rebuig». La idea era 
presentar-lo el 25 de novembre, però finalment no estarà per a aquesta data. 

• Comissió d’Absentisme: la jornada que s’havia de celebrar al mes de setembre es va ajornar a 
novembre. Estem a l’espera d’informació de la Direcció General d’Inclusió Educativa. 

• Celebració del Dia Internacional de l’Estudiant: els representants dels estudiants van demanar 
col·laboració al CECV per a organitzar una activitat per a commemorar el 17 de novembre, el Dia 
Internacional de l’Estudiant. Es va pensar d’organitzar un consultori durant el qual l’estudiantat fera 
aplegar dubtes i suggeriments al secretari autonòmic i al conseller d’Educació, que estaran presents 
en l’acte. Als centres educatius es faran arribar uns cartells i una carta per a convidar-los a la 
participació d’aquest acte. Des del CECV s’ha creat un Kahoot (qüestionari en línia) al voltant dels drets 
i deures de l’estudiantat, i a partir de les dades que d’ací s’obtinguen, s’elaborarà un informe envers la 
participació d’aquells i aquelles en la vida escolar. En aquest punt, la consellera Imma López Primo 
pregunta si als membres del CECV es pot fer aplegar la cartelleria per correu electrònic, ja que, així 
poden començar a fer-ne difusió abans. La presidenta indica que es farà d’aquesta manera i que també 
s’enviarà a la resta d’adreces representades al CECV per tal de fer difusió de l’esdeveniment. 

 
 
3. Aprovació de la Memòria 2019 

La presidenta comença a compartir pantalla amb la memòria del 2019. Han arribat observacions de la 
consellera Encarna Salvador, qui ha detectat una sèrie d’errades (pàgines 31, 34 i 100) que ja estan esmenades. 
La Memòria no s’enviarà a impremta fins que no estiga aprovada per la Comissió Permanent. 

Pren la paraula María Gloria Muñoz García (ANPE Valencia) qui pregunta per la llista dels representants del 
professorat, volen saber quin criteri s’ha tingut en compte per a ordenar aquest llistat, ja que el seu sindicat hi 
apareix en l’últim lloc. La presidenta del CECV li contesta que s’ha seguit el mateix criteri que tots els anys, 
intentaran esbrinar-ho per tal de respondre aquesta qüestió. 

El conseller Rafael Araujo Montahaud comenta que la representant de CONCAPA va ser substituïda en el tercer 
trimestre de 2019, per si cal afegir el seu nom una vegada que es va donar de baixa la titular.  

El conseller Ferran Garcia considera que és necessària una major representació sindical en la Comissió de 
Projectes Legislatius i Programació de l’Ensenyament (pàgina 41). Pel que fa al llistat de comissions de treball, 
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pensa que la Comissió de Plurilingüisme hauria de seguir funcionant. Amb relació a la primera observació la 
presidenta recorda quin és el procés d’elecció de representants en les comissions i com es va fer en l’última 
ocasió, no obstant això, afirma que s’hauran de revisar, estan pendents canvis de consellers. Pel que fa a la seua 
consideració sobre el funcionament de la Comissió de Plurilingüisme contesta que aquestes observacions han 
de fer-se en el torn obert de paraula. El conseller comenta que en la Memòria de 2019 no s’indica quan va 
deixar de funcionar aquesta comissió i demana que s’incorpore en l’acta. La consellera Beatriu Cardona no 
recorda quan es va decidir prescindir d’aquesta comissió, el que recorda es que s’anava a tornar a reunir per a 
parlar dels temes que van quedar pendents per a reprendre l’activitat d’aquesta comissió. La presidenta del 
CECV comenta que es revisaran les actes per tal de resoldre els dubtes envers aquesta comissió. 

Sense altres aportacions, queda aprovada la Memòria de 2019. 
 
 
4. Informe Cartera de Salut 

La presidenta dona la paraula i la benvinguda a la convidada Rosana Peiró Pérez, investigadora principal de 
Fisabio (Fundació per al Foment de la Investigació Sanitària i Biomèdica de la Comunitat Valenciana). Comenta 
també que la Fundació Fisabio està col·laborant en l’elaboració dels qüestionaris COVID i que faran la 
interpretació posterior per l’informe del CECV. 

Es comparteix pantalla amb la informació de la Cartera de Salut, i s’explica que s’ha incorporat una altra icona 
que pertany al qüestionari (Quizizz) per a l’alumnat de 1r a 4t de primària. Serà un qüestionari lúdic que es 
respon tocant icones. Es mostra aquest qüestionari i la consellera Imma López Primo comenta que les 
il·lustracions no representen tipologies de famílies diverses que hi ha hui en dia. Es revisarà. Per tal que els 
consellers i les conselleres puguen fer-ne una revisió i aportacions es comenta que se’ls passarà l’enllaç dels 
qüestionaris. 

A continuació es presenten els qüestionaris provisionals que ja estan penjats a la web del CECV. Amb les 
recomanacions fetes a les propostes inicials, s’ha incorporat la gradació de les respostes de l’1 al 4 i les 
preguntes de l’àmbit emocional pertanyen a un qüestionari validat en l’àmbit Europeu (Warwick), d’aquesta 
manera, una vegada tinguem els resultats podrem interpretar-los i també comparar-los amb els d’altres 
territoris. 

El conseller Antonio Javier Calderón Benito demana la paraula per a preguntar a qui van dirigits els qüestionaris, 
ja que troba que el personal PAS no està contemplat i seria interessant incorporar les seues veus. La presidenta 
traslladarà aquesta petició a la ponència de Cartera de Salut. 

El conseller Ginés Pérez comenta que caldrà especificar quins qüestionaris estan adreçats a l’alumnat de 5é i 
6é i quins a la resta de l’alumnat de primària. La presidenta li respon que, efectivament, caldrà canviar els títols 
i adaptar-los a cada grup d’edat. 

La consellera Imma López Primo pregunta quan es podrà llançar el qüestionari a la qual cosa la presidenta 
respon que els agradaria llançar-lo tan prompte com siga possible. 

Quan estiguen fets els qüestionaris i arreplegades les dades es redactarà l’informe CURAE: «Cures Urgents: 
Reparació i Acompanyament Emocional». 

Aquest informe tindrà una estructura similar a l’informe «RqRqR». La presidenta explica els apartats que tindrà 
l’informe. 
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El conseller Manuel Alcaide comenta que caldrà fer-ne una bona difusió i proposa que la Federació Valenciana 
de Municipis i Províncies puga enviar els qüestionaris als Consells Escolars municipals, a la qual cosa la 
presidenta indica que també les ràdios locals són una bona eina de difusió, i que l’informe que s’extraga de les 
dades dels qüestionaris es pot fer arribar a les administracions municipals. 
 
 
5. Activitats setmana del 25N 

La presidenta del CECV explica les activitats que estan organitzant-se per a la celebració d’aquest dia: 

− Baralla per la igualtat; s’està treballant en la difusió de la campanya «Descarta’t dels masclismes 
quotidians» per xarxes socials; com encara no ha passat per la Comissió de Coeducació falta per 
concretar algunes coses. 

− Santa Cecília: l’any passat, les bandes de música es van involucrar molt seriosament en la difusió de la 
campanya, i enguany és previsible que també. 

− Celebració de la Nit Europea de les Investigadores «MED NIGTH 2020». FISABIO ens ha convidat a 
aquest acte i s’han fet les següents propostes: 

▪ Qüestionari en línia (Quizizz) per veure què se sap sobre dones investigadores de diferents camps. 
Amb aquest concurs es pretén difondre la informació sobre dones els èxits de les quals han estat 
invisibilitzades al llarg de la Història; aquesta proposta també es troba a la Baralla per la igualtat. 
El conseller Ferran Garcia dona a conéixer l’associació AMIT «Asociación de Mujeres Investigadoras 
y Tecnólogas» d’Espanya i proposa posar-se en contacte amb elles per a fer difusió d’aquest 
concurs. 

▪ Dibuixar el joguet que més agrade als més menuts, per a incloure la informació en la redacció de 
l’informe si hi ha diferències de sexe també pel que fa a l’elecció del joc. 

- Carta CECV amb posicionament en contra de la violència de gènere, més en concret en contra de les 
violacions en grup que s’han produït en diferents comarques valencianes. La presidenta del CECV llig 
el manifest que es proposa fer públic el proper 25 de novembre. Els consellers Luis García Trapiello i 
Antonio Javier Calderón Benito fan unes propostes d’esmenes quedant, finalment la carta aprovada 
per la Comissió Permanent. 

 
 

https://www.amit-es.org/
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6. Elecció de representats del CECV en el Consell de Participació Social 

Ha arribat al CECV la petició de representació d’una vocalia del Consell de Participació Social de l’Hàbitat 
Sostenible. Encara que la vacant és per a una sola persona, s’ha de fer una proposta paritària. La presidenta 
del CECV comenta quina és la legislació que empara aquest consell i quines són les seues funcions: 

 

  
 

Es considera que, des dels centres educatius, seria molt interessant formar part d’aquest Consell. La presidenta 
pregunta qui forma part del plenari (Composició del CECV): 

 

 

Amb aquesta informació la presidenta considera que el que caldria a aquest Consell seria la direcció dels 
centres educatius i el sector de les famílies. 

La proposta que s’enviarà és la següent: 

− Ginés Pérez Gea (equips directius). 

− Marta Tomás Pérez (sector famílies). 
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7. Ordre del dia del Plenari de desembre 

La presidenta del CECV fa la següent proposta de punts de l’ordre del dia: 

1. Aprovació de l’acta. 

2. Informe de Presidència. 

3. Publicacions: 

▪ Actes 2019 

▪ Dictàmens 2019 

▪ Memòria 2019 

▪ Informe bianual 2017-2018 i 2018-2019. 

▪ Informe CURAE. 

4. Informe de les diferents comissions de treball. 

5. Torn obert de preguntes. 

S’aprova aquest ordre del dia. 
 
 
8. Torn obert de paraula 

El conseller Ferran Garcia comenta ací la proposta de tornar a posar en marxa la Comissió de Plurilingüisme. 

No havent-hi més temes a tractar, es conclou la sessió a les 13.30 hores. 
 
València 9 de novembre de 2020. 
 

Vist i plau. 
 

La Presidenta del CECV 

 

Encarna Cuenca Carrión 

La Secretaria Tècnica del CECV 

 

Mercè Claramunt Diego 
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ACTA NÚM. 7/2020 DE LA SESSIÓN DE LA COMISSIÓ 
PERMANENT DEL CONSELL ESCOLAR DE LA COMUNITAT 
VALENCIANA, CELEBRADA EL DIA 3 DE DESEMBRE DE 
2020 

 
ASSISTÈNCIA 

Presidenta del CECV 
Encarna Cuenca Carrión 

Conselleres i consellers 
Administració Educativa Autonòmica 
Pedro Sigler Vizcaíno 
Jeremies Moragues Benavent 
Direccions de centres públics 
Ginés Pérez Gea 
Direccions de centres privats 
Immaculada López Primo 
Entitats Locals 
Manuel Alcaide Olmos (FVMP) 
Formació del professorat 
Antoni Pérez Sabater 
Organitzacions empresarials 
Juan José López Marinas (CEV) 
Personal d’administració i serveis 
Antonio Javier Calderón Benito (UGT PV) 
Personalitat de reconegut prestigi 
Luis García Trapiello 
Encarna Salvador Muñoz 
Professorat centres privats 
Eva M.ª Juliá Tomás (USO) 
Laura Pastor Signes (FSIE) 
Carlos Pastor Signes (FSIE) 
Mª Gloria Muñoz García (ANPE) 
 

 
 
 
 
Famílies alumnat centres públics 
Marta Tomás Pérez (C. GONZALO ANAYA) 
Sonia Terrero González (COVAPA) 
Famílies alumnat centres privats 
Alejandro José López Oliva 
Titulars de centres privats 
Vicenta Rodríguez Arroyo (Fed. Ed. i Gestió) 
Organitzacions Sindicals 
Ferran Vicent Garcia Ferrer (CCOO – PV) 
Integració d’alumnat immigrant 
José del Amo Pastor 

Secretaria tècnica del CECV 
Mercè Claramunt Diego 
Julio Gómez Carbonell 
Marta Murciano Hernández 
Maria Viu Rodríguez 

Persones convidades 
Unitat d’Educació per a la Salut 
Inmaculada Clemente Paulino 
Servei de Planificació Educativa 
Hilari Manuel García Gázquez 

***** 

 

D’acord amb la convocatòria, la Comissió Permanent del Consell Escolar de la Comunitat Valenciana es reuneix 
via telemàtica el dia 3 de desembre de 2020, a les 10.00 h amb l'assistència de les conselleres i els consellers 
que dalt es relacionen amb el següent 
 
ORDRE DEL DIA 

1. Aprovació, si escau, de l’acta de la sessió del dia 9 de novembre de 2020. 

2. Informe de la presidència. 

3. Estudi i emissió de dictamen sobre l’Informe del Projecte d’Instruccions de la Secretaria 
Autonòmica d’Educació i Formació Professional, per les quals es fixen els criteris generals per 
a la modificació de la composició per unitats, llocs de treball docent i altres característiques, 
en centres de titularitat de la Generalitat que imparteixen educació infantil (2n cicle), educació 
primària i educació especial i per a la proposta de modificació del nombre d’unitats 
concertades en centres privats concertats, per al curs 2021-2022. 

4. Proposta d’ampliació de l’Ordre del dia del Plenari. 

5. Torn obert de paraula. 
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***** 

S’inicia la reunió amb les salutacions i la benvinguda que, en nom del Consell Escolar, fa la presidenta. 

 

1. Aprovació, si escau, de l’acta de la sessió del dia 9 de novembre de 2020. 

La presidenta del CECV explica que no s’han rebut esmenes a l’acta, però que si hi ha qualsevol observació, és 
el moment de plantejar-la. 

La consellera M.ª Glòria Muñoz García (ANPE) puntualitza que el sindicat és de professorat públic, no de la 
privada com posa a l’acta, per la qual cosa caldrà rectificar-ho.  

No havent-hi més aportacions, s’aprova l’acta per assentiment. 

 

2. Informe de la presidència. 

La presidenta informa dels avanços de les diferents comissions de treball:  

• Comissió Coeducació: s’està redactant l’informe de les localitats amb «R» de «Rebuig». La idea era 
presentar-ho el 25 de novembre, però finalment no estarà per a aquesta data. Es convocarà la comissió 
en breu. 

• Celebració del Dia Internacional de l’Estudiant: els representants dels i les estudiants van demanar 
col·laboració al CECV per a organitzar una activitat per a commemorar el 17 de novembre, el Dia 
Internacional de l’Estudiant. Es va pensar d’organitzar un Consultori on els estudiants feren aplegar 
dubtes i suggeriments al secretari autonòmic i al conseller d’Educació, que assistiran a l’acte (el segon, 
telemàticament, des de les Corts). Als centres educatius es faran arribar cartells i una carta convidant-
los a la participació. Des del CECV s’ha creat un Kahoot (qüestionari en línia) que estarà obert fins al 
dia 9 de desembre i arreplegarà tota la informació referent a la participació de l’alumnat als centres 
educatius. 

La presidenta aprofita per a agrair a la participació en la jornada. Com que hi hagué moltes preguntes 
formulades pels i les estudiants i el temps era limitat, el secretari autonòmic d’Ensenyament i Formació 
Professional s’ha compromés a respondre a través d’un vídeo les que quedaren pendents. 

• Resposta a la pregunta de quin criteri se segueix per a ordenar l’aparició dels sindicats en la redacció 
de la memòria, que va formular la Sra. Muñoz García (ANPE); la presidenta explica que s’han seguit 
criteris diversos en les diferents memòries i no s’ha pogut comprovar si els canvis són producte de la 
representació dels sindicats. 

La proposta que fa la Sra. Cuenca Carrión és deixar la Memòria de 2019 tal i com està i consensuar la 
manera que es presentarà als membres del CECV, encara que ella personalment prefereix que siga per 
ordre alfabètic.  

La Sra. Salvador Muñoz comenta que creu recordar que la representació dels sindicats ja es va votar 
anteriorment en una reunió en la que es va acordar que, tant en el cas de sindicats com representants 
de pares i mares, l’ordre siga per representativitat. La Sra. Muñoz García comenta que per la seua part 
no existeix cap problema respecte a l’ordre que es decidisca seguir en la pròxima memòria. 

• Un altre tema que es va tractar en aquest punt va ser el tema de la Comissió de Plurilingüisme. S’ha 
fet una recerca de tots els dies i reunions on s’ha parlat de mantindré aquesta comissió. Es comenta 
que en la Permanent del 8 de novembre es va parlar de formar un grup de treball per a repensar els 
continguts que es podrien tractar en aquesta Comissió de Plurilingüisme. Aquest grup serà convocat a 
començament del pròxim any. 
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• Es recorda que hi ha dos temes pendents: Repensar els ensenyaments artístics i l’escola rural. 

• Ara mateix la Secretaria Tècnica del Consell Escolar està preparant les enquestes sobre el COVID en la 
Cartera de Salut. En aquesta Cartera, en la passada reunió, el Sr. Calderón Benito comentava que 
trobava a faltar la presència del personal PAS i ara ja hi estan afegits. Els formularis ja estan penjats a 
la web a falta de corregir la versió en castellà. La Sra. Cuenca Carrión comenta que cal fer una 
convocatòria de la Cartera de Salut per a posar en comú aquesta informació. 

Es comenta que en les enquestes l’especificació de l’alumnat de primària no estava correcta i ja s’ha 
canviat. La presidenta del CECV també comenta la tasca que s’ha fet amb FISABIO; una de les qüestions 
més importants és el qüestionari de les Dones de la Mediterrània, que es va presentar a la Nit de les 
Investigadores. Es mostra el Quizziz de les dones investigadores als membres de la Comissió. 

Se’ls passarà l’enllaç del web nou per tal que hi puguen fer propostes de millora de la nova web. Tot 
allò que està en marxa ara està en un primer nivell de la web, també es farà un baner amb totes les 
activitats que s’estan fent, de manera que estarà posat l’enllaç per a anar-hi directament. 

 

3. Estudi i emissió de dictamen sobre l’Informe del Projecte d’Instruccions de la Secretaria Autonòmica 
d’Educació i Formació Professional per les quals es fixen els criteris generals per a la modificació de la 
composició per unitats, llocs de treball docent i altres característiques, en centres de titularitat de la Generalitat 
que imparteixen educació infantil (2n cicle), educació primària i educació especial i per a la proposta de 
modificació del nombre d’unitats concertades en centres privats concertats, per al curs 2021 – 2022. 

La presidenta explica que l’informe d’aquesta normativa va ser aprovat per unanimitat en la Comissió de 
Projectes Legislatius i dona pas al conseller Jeremies Moragues Benavent, qui farà un resum de la normativa. 

El ponent comenta que, com el propi nom indica, l’informe inclou les plantilles i l’arranjament que es refereix 
als llocs de treballs, tant de les escoles públiques com de les concertades. S’hi determina la ràtio per unitats i 
també la disminució d’aquesta ràtio en funció de l’alumnat NESE i del nombre d’alumnat de cada classe i l’ajust 
d’alumnat segons cada unitat. També s’hi explica el procés de les habilitacions d’unitats en funció de la tipologia 
amb les taules indicades d’alumnat mínim i màxim. 

Des de fa un parell d’anys ja no és el centre educatiu qui demana el professorat extra per tal de dur a terme el 
PAM, abans es feia una proposta i inspecció ho validava. Actualment, l’Administració ja s’encarrega d’avaluar el 
centre per tal de fer la dotació de recursos personals. 

Amb relació als centres concertats, qualsevol canvi o modificació d’unitats sempre vindrà a través del decret 
de concerts d’educació. La resta de punts de les instruccions són similars a les dels cursos anteriors. 

El ponent acaba el resum de la disposició i la presidenta li dona les gràcies i aprofita per a saludar el Sr. Hilari 
García, responsable del Servei de Planificació Educativa; s’obri un torn de paraula per als consellers i 
conselleres. 

El Sr. Calderón Benito demana paraula i pregunta sobre els centres docents singulars i fa una reflexió al voltant 
de les aules CiL: que tots els centres que tenen aules CiL siguen designats com a centres docents singulars. El 
Sr. Moragues Benavent explica que la provisió de llocs als centres que tenen aula CiL està totalment 
diferenciada de la provisió als centres singulars. El personal dels centres singulars es determina pel percentatge 
d’alumnat i no per les aules CiL que poden tindre. 

El Sr. García Trapiello pregunta si hi ha esmenes a l’informe, com que no n’hi ha, l’única cosa que s’està fent 
són aclariments. 

El Sr. Garcia Ferrer comenta que l’informe presentat li sembla correcte, malgrat que al seu sindicat li agradaria 
que les ràtios foren més baixes, i així ho han fet saber prèviament. El que demana és un aclariment de l’apartat 
4.2.2 (nombre màxim d’alumnat per unitat) i voldria aclarir si es refereix a centres públics o concertats. També 
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afirma que per la redacció sembla que el Consell Escolar Municipal s’opose a la reducció de ràtio, per la qual 
cosa no li agrada la manera en què està expressat. 

Demana paraula el Sr. García Trapiello per tal de respondre la qüestió plantejada. Explica que sí que està ben 
ubicat i es refereix a la possibilitat que el Consell Escolar Municipal proporcione informació a l’Administració 
sobre qualsevol problemàtica que es puga presentar d’una situació especial amb una població amb unes 
característiques socioeconòmiques determinades, que pot fer necessari el manteniment d’unitats mitjançant 
la baixada de ràtio. 

La Sra. Rodríguez dona la raó al Sr. García Trapiello i el Sr. Moragues Benavent concreta que sempre serà una 
vegada oït el CEM, que no sols seran escoltades les al·legacions dels CE dels centres, sinó que també seran 
escoltats els diferents CEM. 

Formalment, l’informe queda aprovat per assentiment i per tant, s’elevarà a dictamen. La presidenta del CECV 
dona les gràcies a la Comissió de Projectes Legislatius i a la Permanent. 

 

4. Proposta d’ampliació de l’Ordre del dia del Plenari. 

La Sra. Cuenca Carrión comunica que aquesta proposta ve per part de la Direcció General d’FP que està 
desenvolupant un treball sobre les unitats de competència adquirides per vies no formals al llarg de la vida i és 
un tema important que involucra les persones que es van despenjar del sistema educatiu i, tracta de com 
podrien reenganxar-s’hi. Com que és un tema que es considera molt important, es dona el vist i plau per a 
incorporar aquest punt a l’ordre del dia, i es convidarà la Direcció General d’FP al proper plenari. 

 

5. Torn obert de paraula. 

El Sr. García Trapiello demana la paraula per a parlar dels ensenyaments artístics, vinculant el tema a les tasques 
pendents del CECV que ha enumerat la presidenta en l’informe inicial. Assenyala que ara els ensenyaments 
artístics superiors són competència d’una altra conselleria, no de la d’Educació. Vol remarcar l’interessant 
moment jurídic en el qual ens trobem de traspàs de competències de centres, professorat, etc., sense oblidar 
la regulació normativa que les concerneix, en la qual es podria donar una certa inseguretat jurídica.  

La presidenta del CECV comenta que la Delegació del Govern ha remès un vídeo molt interessant sobre la 
violència de gènere perquè s’hi done difusió entre les famílies i es passaran els enllaços de la web del CECV. 

No havent-hi més temes que tractar, es conclou la sessió a les 10.48 hores. 

València, 3 de desembre del 2020 

 

Vist i plau. 
 

La Presidenta del CECV 

 

Encarna Cuenca Carrión 

La Secretaria Tècnica del CECV 

 

Mercè Claramunt Diego 
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ACTA NÚM. 1/2020 DE LA SESSIÓ DE LA COMISSIÓ DE 
PROJECTES LEGISLATIUS I PLANIFICACIÓ GENERAL DE 
L’ENSENYAMENT DEL CONSELL ESCOLAR DE LA COMUNITAT 
VALENCIANA, CELEBRADA EL DIA 16 DE GENER DE 2020. 

ASSISTÈNCIA 

Presidenta del CECV 
Encarna Cuenca Carrión 
Vicepresident del CECV 
Vicent Baggeto i Torres 
Presidenta de la Comissió 
Vicenta Rodríguez Arroyo 
Ponent 
Jeremies Moragues Benavent 
Administració educativa autonòmica 

Conselleres i consellers 
Direccions de centres públics 
Ginés Pérez Gea 
Organitzacions empresarials 
Juan José López Marinas 
Famílies d’alumnat de centres privats 
Alejandro José López Oliva (CONCAPA-CONVAL) 

 
 
 
 
Professorat centres públics 
Vicent Monroig i Climent (STEPV) 
Professorat de centres privats 
Eva M.ª Juliá Tomás (USO) 
Carlos Tormo Signes (FSIE) 
Personalitat de reconegut prestigi 
Luis García Trapiello 
 

Secretaría técnica del CECV 
Mercè Claramunt Diego 
Julio Gómez Carbonell 
Jorge Martínez Palomino 

***** 

D'acord amb la convocatòria, la Comissió de Projectes Legislatius i Planificació General de l'Ensenyament del 
Consell Escolar de la Comunitat Valenciana es reuneix a la seu del Consell Escolar de la Comunitat Valenciana 
de la Conselleria d’Educació, Cultura i Esport el dia 16 de gener de 2020 a les 11.00 h en segona convocatòria, 
amb l'assistència de les conselleres i els consellers que dalt es relacionen.  

 

ORDRE DEL DIA 

1. Aprovació, si escau, de l’acta de la sessió del dia 17 de setembre de 2019. 

2. Elaboració de l'informe sobre Projecte de Decret del Consell, pel qual es modifiquen els Decrets 
40/2016, de 15 d’abril i 135/2014, de 8 d’agost, pels quals es regula respectivament l’admissió en els 
centres públics i privats concertats que imparteixen ensenyances d’Educació Infantil, Educació 
Primària, Educació Secundària Obligatòria i Batxillerat i els cicles formatius de Formació Professional 
Bàsica en l’àmbit de la Comunitat. 

3. Elaboració de l’informe sobre el Projecte d’Ordre de la Conselleria d’Educació, Cultura i Esport, de 
modificació de l’Ordre 7/2016, de 19 d’abril, de la Conselleria d’Educació, Investigació, Cultura i 
Esport, per la qual es regula el procediment d’admissió de l’alumnat en els centres docents sostinguts 
amb fons públics de la Comunitat Valenciana que imparteixen ensenyaments d’Educació Infantil, 
Educació Primària, Educació Secundària Obligatòria, Batxillerat. 

4. Torn obert de paraula. 

 

***** 
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1. Aprovació, si escau, de l’acta de la sessió del dia 17 de setembre de 2019. 

La presidenta de la Comissió na Vicenta Rodríguez Arroyo obri la sessió.  No hi ha esmenes a l’acta anterior.  
Queda aprovada per assentiment. 

Seguidament dona pas al  punt 2 de l’ordre del dia. 

 

2. Elaboració de l'informe sobre Projecte de Decret del Consell, pel qual es modifiquen els Decrets 40/2016, 
de 15 d’abril i 135/2014, de 8 d’agost, pels quals es regula respectivament l’admissió en els centres públics i 
privats concertats que imparteixen ensenyances d’Educació Infantil, Educació Primària, Educació Secundària 
Obligatòria i Batxillerat i els cicles formatius de Formació Professional Bàsica en l’àmbit de la Comunitat. 

Intervé na Vicenta Rodríguez donant pas a la intervenció del conseller Jeremies Moragues com a ponent. Inicia 
el senyor Moragues la seua intervenció referent a les modificacions del decret i l'ordre. Comenta que l'objectiu 
de les dues normes, que es tractaran conjuntament, no és el de reformar el sistema d'admissió, sinó articles 
puntuals, modificacions que venen condicionades per canvis normatius. 
 
S'ha fet un esforç per afegir el que deia la LOE, que  el dret  a l’escolarització seria el municipi, a més de la zona 
d’escolarització establerta. Una altra proposta del decret és evitar  que el calendari d'admissió estiga sota la  
dependència de les resolucions de les direccions territorials i centralitzar-ho en una única resolució de la 
Direcció General competent en centres. Per solucionar-ho, l'any anterior es va introduir una modificació en el 
procediment, una resolució de la Direcció General de Centres prèvia a les de les Direccions Territorials. Per 
aquest motiu el decret proposa que cada any la Direcció General de centres emeta una resolució que fixe el 
calendari del procés d’admissió i, si fos necessari  introduir mesures o actuacions per al correcte acompliment 
del procés d'escolarització.  
 
Un altre element important és la modificació dels criteris de puntuació en relació a la renda familiar. La 
puntuació anterior era de 0 a 2. Diversos estudis realitzats per l'Ajuntament de València i universitats 
demostraven que els criteris no eren adequats atés que un percentatge alt de la població tenia els 2 punts. 
Aprofitant que s'havia de fer una modificació pendent com a conseqüència de la publicació de la Llei de Renda 
Valenciana d'Inclusió, en els pressupostos de l'any anterior es va incloure una transitòria que deia que mentre 
no es modificara el procediment d’admissió, les famílies amb Renda Valenciana d'Inclusió tindrien un punt més. 
Ara en modificar el decret que ens ocupa, es revisa i assigna una puntuació específica als ciutadans que tinguen 
Renda Valenciana d'Inclusió fins a 4 punts; entre 4 i 2 es fa una gradació en funció del IPM.  
La renda familiar s'ha introduït dins de la mateixa puntuació per a evitar disposicions transitòries.  
 
D'altra banda el Sr. Moragues comenta que s'ha derogat la Llei de la Maternitat però el decret d'admissió no 
havia modificat està situació. 
S’eliminen les modificacions que feien referència al nasciturus en relació a la puntuació amb el germà/fill no 
nascut com a conseqüència de la derogació de Llei de Maternitat. 
Com a conseqüència de la modificació de la Llei de drets i garanties de la infància i adolescència es determina 
que hi ha una similitud entre l'acolliment familiar i la guàrdia amb finalitat d'adopció. 
La guàrdia amb finalitat d'adopció no estava contemplada en el Decret d'admissió. 
S'ha afegit la guàrdia amb finalitat d'adopció en el mateix nivell que l'acolliment residencial o familiar. 
El Sr. Moragues recorda que s'han eliminat les referències als programes plurilingües, a partir del curs que ve 
ja no existeixen els programes plurilingües. 
Es modifica el decret que regula l'FP Bàsica. L'admissió a l’FP Bàsica no estava recollida a l'ordre que regula 
l'admissió a l’FP, sinó que estava en el propi decret. 
 
Pel que respecta a l'ordre: 

• Eliminació de referències als programes plurilingües. 
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• El calendari d'admissió serà establit per la Direcció General competent en matèria de centres i no per 
les direccions territorials.  

 
S'introdueix de manera expressa, com a conseqüència de consultes realitzades, que els centres que estan 
adscrits a altres centres que imparteixen etapes diferents, es consideren centres únics a efectes d'aplicació 
dels criteris d’admissió, la qual cosa no afecta els centres concertats. 
En els centres públics es donava el cas de puntuació per germans escolaritzats en l'institut, però com la norma 
només explicitava aquest cas,  no s'estava aplicant quan el pare o la mare treballava a l'institut.  S'ha procedit 
a redactar-la  d'una manera més genèrica, equiparable als centres concertats. 
 
Es pretén modificar el procediment de sorteig públic de desempats. Era una lletra, però diferents estudis 
certifiquen que determinades lletres tenen menys probabilitats a l'hora del desempat. S'ha introduït una 
modificació posant dues lletres per a solucionar aqueix problema. El Sr. Moragues es compromet a, en el seu 
moment, explicar amb detall el procés. L'assignació a cada alumne d'un número no resultava operatiu, entre 
altres coses, per la implantació de la llei de Protecció de Dades. 
 
S'han modificat els criteris de delimitació de les àrees d'influència per a localitats amb més de 10 centres. Per 
a la resta s'ha posat un màxim de 3. S'ha pensat que en les localitats de més de 10 centres tinguen almenys 3. 
  
S'inclou una referència el batxillerat internacional, recordar que quan es va redactar el decret en la Comunitat 
no hi havia programes per al  Batxibac. El Batxibac és el programa que té la titulació conjunta de batxillerat 
francés i espanyol. Ara ja tenim resolta aquesta situació i s'inclou una referència al Batxibac i hi haurà una 
resolució específica de la Direcció General de Centres organitzant aquest sistema .Hi ha 3 centres  en la 
Comunitat que tenen autorització per a impartir el Batxibac. Les zones d'influència d'aquests centres seran 
cadascuna del seu àmbit provincial. 
 
Se suprimeix la referència al programa experimental d'escolarització d'alumnat de 2 i 3 anys. No existeix cap 
programa experimental 2, 3 anys des que es va aprovar l'ordre que regulava el funcionament de les escoles 
infantils de primer cicle. La incorporació de 2, 3 anys en centres públics es fa mitjançant expedient ordinari de 
habilitació d´unitats dins de l´arranjament escolar. 
 

• Dret a l'escolarització en el municipi i zona d'adscripció establida. 
• Elimina les referències als fills no nascuts de les mares gestants per la derogació de la Llei de 

Maternitat. 
 
La Sra. Rodriguez agraeix la intervenció del ponent i dona pas a les esmenes . 
 

Esmenes al decret  
Esmena 1. Intervé  el Sr. Monroig i Climent, considerant la possibilitat d'incorporar el decret d'inclusió com a 
normativa. Al seu torn quant a la zonificació , demana se li aclarisca la relació entre procés i els consells escolars 
municipals, i ajuntaments. 
El Sr.  Moragues contesta que la norma contempla que la competència per a establir les zones d'influència 
escolar la tenen les direccions territorials a proposta dels consells escolars municipals.  
 
Esmena 2. El Sr. Monroig comenta l'esmena presentada per STEPV referent a l’art.17, que proposa prioritzar  
l'alumnat que haja de canviar de residència per causa de violència de gènere o terrorisme. 
El Sr. Moragues respon a la proposta del Sr. Monroig d'elevar el cas esmentat al lloc 3 dels supòsits. Enumera 
les dues primeres  prioritats de l'article 17 que són en primer lloc els alumnes procedents del mateix centre 
adscrit seguida de l’alumnat procedent de centres adscrits. 
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El Sr.  Baggeto comenta que es podia fer una recomanació perquè l'administració contemple la ubicació en el 
tercer lloc del llistat d'aqueixa mena de casos. 
 
Esmena 3. El Sr. López comenta una esmena a l'article 19. 1 en què suggereix canviar el terme verificar per 
comprovar. El Sr. García Trapiello comenta que el realment important és la correcta introducció de les dades, 
no la comprovació i de la veracitat d'aquests. 
 
El Sr. Moragues admet com a apropiat el canvi del terme verificar per comprovar 
 

Esmena 4. Annex Sis Article 27. Vicenta Rodríguez. Escuelas Católicas.  

La Sra. Rodríguez explica que en els criteris d’admissió  les escoles concertades es trobaven amb la dificultat 
que alumnes que es podien matricular en les seues escoles en 2 anys, havien de passar pel procés d’admissió 
en 3 anys i en alguns casos no podien continuar en l’escola perquè no tenien suficients punts en aquest procés. 
Donat això proposa introduir  un criteri més  que seria estar matriculat l’alumnat en altra  etapa educativa. 
Explica que això també ho havien proposat per la via de les meses sectorials. El Sr. Moragues argumenta que 
en aquest cas hi ha una diferència fonamental i és que l’alumnat en la pública entra als 2 anys per procés 
d’admissió i comenta que això està ben clar a la normativa on posa que aquest procés és únicament per a 
centres sostinguts totalment amb fons públics i no és el cas dels centres privats. La Sra. Rodríguez comenta 
que això es podria resoldre afegint en l’ordre «centres parcialment sostinguts amb fons públics» i així els 
centres concertats també podrien accedir els alumnes mitjançant un procés d’admissió a la matriculació en 2 
anys. El Sr. Moragues insisteix que l’ordre sols parla de centres totalment finançats amb fons públics. El Sr. 
Moragues explica que aquest tema va eixir en les meses sectorials i es pregunta si els centres concertats 
estarien disposats a fer el procés d’admissió en 2 anys en les mateixes condicions que estan actualment els 
centres sostinguts amb fons públics. De tota manera considera que és un debat que no és el que cal fer en 
aquest moment i que es pot donar el cas que els centres concertats seleccionen al seu alumnat sense els 
criteris de la pública i als 3 anys aquests ja són alumnes del centre. En la seua opinió personal com a inspector, 
ell pensa que s’ha de garantir el principi d’equitat en els processos d’admissió i en la seua experiència personal 
ha vist que sempre s’ha d’explicar als centres concertats aquestes circumstàncies perquè ho expliquen 
correctament a les famílies de 2 anys i que tinguen clar que el procés d’admissió és als 3 anys encara que 
l’alumne ja estiga al centre. El Sr. Pérez Gea pensa que això el que seria, segons ell entén, és una concertació 
de l’etapa 2-3 anys que afavoriria als centres grans que tenen totes les etapes. El Sr. García Trapiello pensa que 
si la patronal de la concertada estiguera d’acord en aplicar els criteris d’admissió que s’apliquen a la pública per 
a l’admissió de 2 anys, no hi hauria cap problema perquè es podria afegir açò a la norma. La Sra. Rodríguez diu 
que no tindrien problema en sotmetre's a aquest procés d’admissió perquè els seus alumnes de 2 anys ja tenen 
altres beneficis adquirits com puga ser el bo infantil. El Sr. Tormo exposa que la tendència de l’etapa de 0-3 
anys és que siga gratuïta en un futur per tant té sentit que els alumnes una vegada entren en 2 anys ja estiguen 
dins del centre a tots els efectes  a l'arribar als 3 anys. Si com acaba de dir la Sra.  Rodríguez la concertada es 
sotmetria al mateix procés de selecció en la pública en l’etapa de 2 anys, ell no veu on està el problema. El Sr. 
García Trapiello diu que el problema estaria en com s’escriuria això en l’ordre. El Sr. Moragues pensa que el 
problema seria que, si això es donara, faria que en l’etapa 2-3 anys en la concertada l’accés seria de famílies en 
una renda important, ja que serien famílies que pagarien la diferència del bo infantil de 180 € i el cost de 
matrícula d’uns 400 €, i que quan s’arribe a la concertació dels 2-3 anys ja es parlara de la forma de fer-ho per 
mantindre l’equitat. D’aquesta forma es garanteix la no discriminació i s’evita una selecció de l’alumnat . A més 
recalca que encara no s’ha aconseguit totalment la gratuïtat en l’etapa 2-3 anys en la pública i quan s’arribe a 
això ja serà moment de parlar amb la concertada. De moment s’està treballant en universalitzar la gratuïtat en 
2-3 anys perquè hi ha informes que diuen que l’escolarització primerenca millora el rendiment posterior de 
l’alumnat. El Sr. Tormo pensa que es pot fer una recomanació a futur en el sentit que l’etapa de 2-3 anys siga 
gratuïta si els centres concertats estan disposats a acceptar el procés d’admissió als 2 anys. Això el Sr Moragues 
ho considera correcte però diu que des de l’administració ho considerarà després que es generalitze la gratuïtat 
de 2-3 anys en la pública i de moment això no s’ha produït. La Sra. Cuenca pregunta als Consellers si es fa una 
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recomanació a futur en el sentit de buscar mecanismes perquè l’etapa 2-3 anys siga universal i que l’alumnat 
puga accedir amb els mateixos criteris en tots els centres. El Sr. Moragues insisteix que aquesta recomanació 
l’administració no la portarà a terme mentre no estiga universalitzada l’etapa 2-3 anys en la pública. La Sra. 
Rodríguez reconeix que actualment en 2 anys es donen casos on són famílies que paguen la diferència entre el 
bo infantil i la matrícula i per tant son rendes mitjanes les que poden accedir a aquests col·legis.  

 

Esmena 5. Annex 1 Set article 32.3. Alejandro López Oliva  CONCAPA. 

El Sr. López Oliva comenta que en la baremació de l’índex anual de l’IPREM existeixen 2 barems, i varia l’import, 
per tant això és transcendent. La seua proposta és que s’especifique a quines pagues fa referència eixe import 
anual. El Sr. Moragues comenta que aquest tema va eixir en les meses de negociació i que es desconeixia que 
hi havia un IPREM de 12 i un altre de 14 pagues. És cert que no està explicitat però en la resolució de la Direcció 
General que fixa la quantitat es veu que és l’IPREM de 14 pagues. Es considerava que no cal especificar-lo 
perquè en la resolució ja venia clarament determinat. El Sr. López Oliva considera que hauria d’ estar en el 
Decret perquè és un criteri universal. El Sr. García Trapiello està d’acord i considera que és matèria del Decret 
per tant fer una recomanació d’eixe tipus seria una forma de donar seguretat jurídica. Per tant la recomanació 
consistiria a dir en el Decret que es tracta  de l’IPREM de 14 pagues. S’accepta. 

El Sr. López Marinas vol fer  una observació i és sobre l’afegit que s’ha fet a l’article 2.1 a ell li presenta dubtes 
en el sentit que si un xiquet no pot ser escolaritzat en el seu municipi o en la seua zona adscrita, perdria el seu 
dret a ser escolaritzat gratuïtament. El Sr. Moragues diu que això s’ha fet per afavorir a l’alumnat. El Sr. López 
Marinas pensa que està redactat de forma confusa. El Sr. Moragues explica que s’ha estret literal de la LOE. 
D’aquesta forma, després del debat, el Sr. López Marinas diu que no té res a dir si això s’ha pres d’una norma 
superior. 

 

3. Elaboració de l’informe sobre el Projecte d’Ordre de la Conselleria d’Educació, Cultura i Esport, de 
modificació de l’Ordre 7/2016, de 19 d’abril, de la Conselleria d’Educació, Investigació, Cultura i Esport, per la 
qual es regula el procediment d’admissió de l’alumnat en els centres docents sostinguts amb fons públics de la 
Comunitat Valenciana que imparteixen ensenyaments d’Educació Infantil, Educació Primària, Educació 
Secundària Obligatòria, Batxillerat. 

Esmenes a l’ordre 

Esmena 1. Preàmbul Vicent Monroig. STEPV.  El Sr. Monroig demana afegir al Preàmbul una referència al  Decret 
d’Inclusió. Entén que com s’ha parlat abans no hi haurà cap problema de posar-ho. El Sr. Moragues entén que 
no hi haurà cap problema per incorporar eixa referència i explica que no s’havia posat perquè no hi havia cap 
modificació  com a conseqüència del Decret  d’Inclusió. Per tant, es recomana que es faça esment en la norma 
al Decret d’Inclusió.  El Sr. Monroig demana tractar ací l’altra esmena que havia presentat perquè ha de marxar. 
L’esmena parla d’eliminar de la modificació de l’article 51.1 de l’ordre la referència al pagament de taxes de 
matrícula. El Sr. Moragues explica que ell personalment ha comprovat la Llei de taxes si hi havia alguna taxa 
vinculada a la matrícula i de fet no hi ha. Per tant està d’acord en fer una recomanació per eliminar la referència 
al pagament de taxes de matrícula. 

Esmena 2. Vicenta Rodríguez. Escuelas Católicas. 

La Sra. Rodríguez demana suprimir l'obligació que quan se sol·licite l'adscripció entre centres de localitats 
confrontants, tots dos centres, pertanguen a un mateix titular. Explica que han tingut casos de centres de 
diversa adscripció i han tingut molts problemes i per això demana que es puguen adscriure centres confrontats 
i pròxims per poder facilitar l’admissió d’alumnes i que no necessàriament hagueren de tindre la mateixa 
titularitat. El Sr. Moragues explica que la normativa d’admissió quan parla d’adscripcions es parla de 3 tipus 
d’adscripció: de públic a públic, de concertat a concertat i de concertat a públic. Argumenta que explícitament 
no posa que es puga adscriure de públic a concertat i per això en algun cas concret, i amb informe de 
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l’advocacia, en existir aquesta situació excepcional s’ha permès. Per tant això sols es pot admetre en situacions 
molt puntuals i no es contempla.  

 

Esmena 3. Vicenta Rodríguez. Escuelas Católicas. 

En aquest cas l’esmena fa referència a l’article 17.1 c)  i el que la Sra Rodríguez demana és modificar el text en 
el sentit que els municipis que tinguen més de deu centres públics i concertats, se zonificaren en com a màxim 
3 àrees d'influència, suprimint l'apartat b) d'aquest article. El Sr. Moragues explica que han posat com a màxim 
3 àrees i hi ha casos com el de València on el Consell Escolar Municipal ha determinat 14 àrees i comenta que 
s’ha dit que en els llocs de més de 10 àrees al menys 3. Ací és prou clar i comenta que cada Consell Escolar 
Municipal és l’encarregat d’aquesta planificació. El Sr. Tormo explica que la problemàtica de la zonificació fa 
que certs centres sempre tinguen alumnat problemàtic i, si no hi haguera zonificació,  probablement no hi 
hauria aquests problemes. El Sr. Moragues diu que si les propostes del Consell Escolar Municipal s’adapten a la 
normativa les direccions territorials accepten aquestes zonificacions. El Sr. Trapiello explica que si un centre 
públic té un barri deprimit prop, segurament, tot l’alumnat anirà a eixe centre i això és difícil canviar i que en 
cas de posar una zona única està demostrat que això beneficia a les classes privilegiades i poden seleccionar 
millor a l’alumnat fent una segregació major. Com a conclusió el Sr. Moragues argumenta que no està pensat 
canviar el sistema i que es continuarà fent a través de les propostes del Consell Escolar Municipal. 

 

Esmena 4. Vicenta Rodríguez. Escuelas Católicas. 

La Sra. Rodríguez explica que l’esmena de l’article 28.1 ja s’ha tractat anteriorment en el Decret, i per tant es 
dóna pas a la següent esmena. 

 

Esmena 5. Vicenta Rodríguez. Escuelas Católicas. 

Aquesta esmena a l’article 30.1 tracta de modificar la Comissió Municipal d'Escolarització, els assignarà un lloc 
escolar per “posarà en el seu coneixement els centres de la seua zona d'escolarització que disposen de 
vacants”. La Sra. Rodríguez demana eixa modificació perquè diu que en la pràctica no es fa així. El Sr. Moragues 
explica que això no es pot acceptar perquè d’eixa forma s’introduiria un element més de burocràcia   al centre 
ja que és com si hi haguera un segon procés d’admissió i no es vol això. Explica que l’assignació de places l’ha 
de fer la comissió d’escolarització i si es modifica seria obrir un debat innecessari i més burocràcia. A més 
comenta que es vol ser més dur en l’aplicació de la norma perquè hi ha pares que soles posen un centre quan 
en la sol·licitud pots demanar fins a deu per a forçar situacions per anar a un centre determinat. Després de 
l’estudi estadístic posterior d’escolarització el 99 % dels pares han obtingut plaça en els 3 o 4 primers centres  
de la seua llista, per tant això no es pot considerar com un problema. El Sr. Pérez   Gea explica que sols hi ha 
problema quan les famílies soles sol·liciten un centre. El Sr. Baggetto explica que l’assignació de places és 
independent de la prèvia i això no es pot canviar i en última instància ha de ser la comissió d’escolarització la 
que assigna. El Sr. Moragues reitera que està redactat així pels casos de famílies que soles trien un centre i 
d’aquesta forma la comissió d’escolarització li assigna una plaça. El Sr. López Oliva opina que es podria posar 
d’alguna forma que s’informe a la família. El Sr. Moragues torna a explicar que d’aquesta forma és com si es 
tornara a obrir una segona ronda i això no és el que es vol ja que endarreriria tot el procés d’escolarització que 
te uns terminis molt marcats. A més afegeix que el sistema és de concurrència real on cada centre valora els 
punts com si fóra el primer centre escollit per les famílies. Després del debat, s’arriba a la conclusió de deixar 
el text com està i per tant l’esmena es retira. 

El Sr. Pérez Gea vol aclarir un dubte sobre la modificació de l’Ordre en l’apartat 2 de l’article 14 on apareix el 
«Pla Lingüístic que cursa» pregunta si ha d'aparèixer aquí. El Sr. Moragues explica que això s’ha deixat perquè 
les famílies  han de ser coneixedores del percentatge de llengües  del Pla lingüístic de cada centre per poder 
escollir un o altre. 
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Per finalitzar la Sra. Cuenca diu que hi ha una errada gramatical de concordança en l’article 17.5 de la versió 
valenciana on posa aquelles fent referència a municipis i per tant s’ha de substituir per aquells. 

 

4. Torn obert de paraula. 

No havent-hi cap altra intervenció es tanca la sessió sent les 12.43 h. 

València a 16 de gener de 2020 

Vist i plau. 
 

La presidenta de la comissió 

 

Vicenta Rodríguez Arroyo 

La Secretaria Tècnica del CECV 

 

Mercè Claramunt Diego 
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ACTA NÚM. 2/2020 DE LA SESSIÓ DE LA COMISSIÓ DE 
PROJECTES LEGISLATIUS I PLANIFICACIÓ GENERAL DE 
L’ENSENYAMENT DEL CONSELL ESCOLAR DE LA COMUNITAT 
VALENCIANA, CELEBRADA EL DIA 28 DE GENER DE 2020. 

ASSISTÈNCIA 

Presidenta del CECV 
Encarna Cuenca Carrión 
Presidenta de la Comissió 
Vicenta Rodríguez Arroyo 
Ponent 
Rosa Cañada Solaz 
Administració educativa autonòmica 
Rafael Fresquet Fayos 
Servei de Planificació Educativa 

Conselleres i consellers 
Direccions de centres públics 
Ginés Pérez Gea 
Organitzacions empresarials 
Juan José López Marinas 
Famílies d’alumnat de centres privats 
Alejandro José López Oliva (CONCAPA-CONVAL) 

 
 
 
 
 
Professorat centres públics 
Vicent Monroig i Climent (STEPV) 
Professorat de centres privats 
Eva M.ª Juliá Tomás (USO) 
Personalitat de reconegut prestigi 
Luis García Trapiello 
 

Secretaria tècnica del CECV 
Mercè Claramunt Diego 
Julio Gómez Carbonell 
Jorge Martínez Palomino 

***** 

D'acord amb la convocatòria, la Comissió de Projectes Legislatius i Planificació General de l'Ensenyament del 
Consell Escolar de la Comunitat Valenciana es reuneix a la seu del Consell Escolar de la Comunitat Valenciana 
de la Conselleria d’Educació, Cultura i Esport el dia 28 de gener de 2020 a les 10.00 h en segona convocatòria, 
amb l'assistència de les conselleres i els consellers que dalt es relacionen.  

 

ORDRE DEL DIA 

1. Aprovació, si escau, de l’acta de la sessió del dia 16 de gener de 2020. 

2. Elaboració de l'informe sobre: Instruccions de la Secretaria Autonòmica d’Educació i Formació 
Professional per les quals es fixen els criteris generals per a la modificació de la composició 
per unitats, llocs de treball docent i altres característiques, en centres de titularitat de la 
Generalitat que imparteixen educació infantil (2n cicle), educació primària i educació especial 
i per a la proposta de modificació del nombre d'unitats concertades en centres privats 
concertats, per al curs 2020-2021. 

3. Torn obert de paraula. 

***** 

1. Aprovació, si escau, de l’acta de la sessió del dia 16 de gener de 2020. 
 
La presidenta de la Comissió na Vicenta Rodríguez Arroyo obri la sessió. No hi ha esmenes a l’acta anterior, 
queda aprovada per assentiment. 
 
Seguidament dona pas al punt 2 de l’ordre del dia. 
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2. Elaboració de l'informe sobre: Instruccions de la Secretaria Autonòmica d’Educació i Formació Professional 
per les quals es fixen els criteris generals per a la modificació de la composició per unitats, llocs de treball 
docent i altres característiques, en centres de titularitat de la Generalitat que imparteixen educació infantil 
(2n cicle), educació primària i educació especial i per a la proposta de modificació del nombre d'unitats 
concertades en centres privats concertats, per al curs 2020-2021. 
La ponent na Rosa Cañada Solaz passa a nomenar el punt 2 de l´ordre del dia. Punt també conegut com 
«Instruccions d´arranjament escolar».  
 
Comenta que és un document que passa per les meses de negociacions i Consell Escolar i té una estructura 
semblant a la d´anys anteriors encara que cada any s´adapta a les circumstàncies pròpies del moment. 
 
Les principals modificacions afecten a 2n de primària on la ràtio és de 25 alumnes, a més s´han incorporat els 
aspectes derivats de la nova Normativa d´Inclusió. 
 
Respecte al punt 1: Objecte i àmbit d´aplicació, es manté una doble referència a la xarxa pública i concertada 
amb una normativa conjunta encara que el règim normatiu és diferent. Cal diferenciar doncs cas A i cas B.  
El punt 1, afecta a les dues xarxes i inclou la oferta del nivell educatiu de 2 a 3 anys en determinades escoles 
públiques infantils de 2n cicle. 
Les modificacions afecten a centres de titularitat de la Generalitat, 

- centres ordinaris unitats i llocs escolars 
- centres específics d´educació especial 
- centres docents de caràcter singular (amb escolarització de més del 25% alumnes de compensació.) 
- centres docents de zones desfavorides 
- col·legis rurals agrupats 

 
Als centres privats concertats els aspectes susceptibles de modificació són els que afecten a la proposta de 
modificació del nombre d´unitats concertades. 
Na Rosa Cañada comenta que al apartat 3, es mostra un desglossament amb taules, graelles... que 
posteriorment comentarà el tècnic, en Rafael Fresquet Fayos. 
Al punt 4 es determinen els procediments per dur a la pràctica allò regulat a aquesta planificació. 
El punt 5 especifica el nombre màxim d´unitats regulació atesa al decret 59/2016.  
Als centres concertats s´atendrà al que figura a la autorització administrativa, sempre que el nombre màxim 
siga igual o inferior al previst a la normativa vigent. 
Recorda que s´han de fer modificacions a ITACA, (sistema de gestió de centres) 
Per últim, comenta que la instrucció final és derogatòria. 
 
Na Rosa Cañada cedeix la paraula a en Rafael Fresquet qui introdueix la seua intervenció amb dos 
puntualitzacions. 
 
Per una banda enuncia la baixada de la ràtio a 25 alumnes en 2n de primària, encara que la voluntat de 
l´Administració seria poder dur endavant aquesta baixada de ràtio de manera global per a tota la Primària, 
però reconeix que la realitat pressupostària marca els terminis d´aplicació. 
La baixada en el nombre d´alumnat afecta a les unitats, i a les reduccions. 
Reduccions que es fan en els casos preceptius per escolaritzar alumnat que implique disminució de ràtio, 
sempre i segons la Normativa d´Inclusió amb un màxim de dos dictàmens d´ escolarització i reducció de ràtio 
per unitat. 
Les xifres afecten a la xarxa pública i concertada.  
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En el cas dels centres concertats les aules d´educació especial i les de suport a la integració han d´estar 
prèviament autoritzades per poder-se concertar.  
La Normativa d´Inclusió ha afegit canvis a la denominació dels diagnòstics, canvis que no afecten a la part 
concertada. Les tipologies dels alumnes dels centres concertats queden subjectes a la Llei de Pressupostos .  
S´intenta doncs fer una assimilació amb les tipologies de la xarxa pública, (quadre taula 19, pàgina 19 de la 
documentació aportada pel ponent). 
Desapareix la referència als centres CAES. Han desaparegut de la normativa d´Admissió. Ara són Centres 
Educatius Singulars, diferenciant els que tenen escolaritzats més d´un 25 % d´alumnat amb necessitats de 
compensació de desigualtats i els que tenen més d´un 50 % d´aquestos casos . Fet que afecta tant a la ràtio 
com a la dotació de professorat. 
Amb aquest apunt finalitza la seua intervenció.  
 
Na Vicenta Rodriguez pren la paraula , es felicita per la desaparició dels CAES, i comenta la conveniència de la 
presència d´un psicopedagog als centres d´infantil i primària. 
 
En Vicent Monroig presenta l´esmena, aclarint que no es tracta d´una esmena per sotmetre a votació és un 
desig per obtenir unes ràtios més assequibles, i proposa substituir les taules de l’apartat 3 atenent a les ràtios 
proposades en la taula següent: 
 
3.1.1. Aspectes generals 
 
a) Centres complets 
 
CENTRES PÚBLICS I PRIVATS CONCERTATS 
 
TAULA 1 
 
Etapa Nivell Nombre màxim 
 
Educació infantil: 

➢ 2 anys 12 alumnes 
➢ 3 anys 20 alumnes 
➢ 4 anys 20 alumnes 
➢ 5 anys 20 alumnes 

 
Educació primària: 

• 1r a 6é 20 alumnes 
 
E.S.O.: 

▪ de 1r a 4t 25 alumnes 
 
Amb l´argumentació següent. Tot i valorar l’esforç en anar disminuint les ràtios aula-alumnes, demanem una 
actitud més ferma de la Conselleria en aquesta línia de tendir a unes ràtios aula-alumnes-professorat que 
permeten una millora de la qualitat educativa real. 
 
Pren la paraula en Ginés Pérez Gea, com a representant de directors d´infantil i primària .  
Demanda que la Conselleria faça un esforç real per baixar la ràtio en primària . Considera doncs que amb aules 
de 30 alumnes de 3r a 6e més els alumnes d´inclusió és una situació excessiva. 
 
A més el fet s´agreuja amb la impossibilitat de desdoblament per mancança de personal.  
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Proposa fer una recomanació via Consell Escolar a l´Administració per tal que aquesta done una resposta clara 
i eficaç al problema del excés de ràtio i que impulse una major dotació de personal. 
 
Na Rosa Cañada comenta que des de l´Administració el compromís és ferm i la sensibilitat total amb aquestos 
aspectes i recorda que la limitació és pressupostària i està d´acord a fer aquesta recomanació.  
En Vicent Monroig entén que una bona resposta per part de l´Administració seria avançar amb el calendari 
d´implantació de la reducció de la ràtio. 
En Rafael Fresquet recorda que al curs 16/17 es començà amb la reducció de les ràtios, amb una circumstància 
particular: baixa natalitat i centres amb un nombre elevat d´unitats a 6é. 
  
Sense un increment pressupostari es va aprofitar per baixar ràtios en 1r primària. En aquells centres públics 
on les aules de 5 anys tenien més de 25 alumnes, desdoblaven, fet que va tindre com a resultat aules en 1r de 
primària amb 15 alumnes.  
 
Fet que sense ser general passava en molts casos. Aprofitant doncs eixa inèrcia s´han anat baixant ràtios de 
manera gradual. 
 
A més recorda que aquest curs a través del PAM s´ha arribat pràcticament a que al 100% dels centres de 
primària hi haguera un tutor per unitat i aleshores això permet que els especialistes desenvolupen altres 
tasques.  
 
Reconeix que sense ser suficient es van posant mesures per millorar les condicions als centres i es continua 
treballant per tal que els centres no pateixen segons quines situacions. 
En Ginés Pérez insisteix amb que ha arribat el moment en fer un esforç i més gestos amb les plantilles per part 
de l´Administració. Comenta que és cert que s´ha recuperat el tutor, però de vegades amb el condicionant de 
variar la figura del PAM que inicialment estava per fer desdoblament i comunicació oral i que posteriorment 
és el que s´ha utilitzat per fer de tutor.  
 
Troba que la resposta per part de un sector de l´Administració davant les dificultats de desenvolupar un PEPLI 
deuria donar més alternatives. 
 
Na Vicenta Pérez comenta que la comissió de projectes reconeix l´esforç de l´Administració malgrat les 
dificultats pressupostàries per millorar les condicions.  
 
Dona la paraula a en Luis Garcia Trapiello qui suggereix que s´eleve com a recomanació a l´Administració, que 
en el moment que els recursos econòmics ho permeten, les primeres despeses es centren en millorar les 
condicions de centres i alumnes.  
 
Na Vicenta comenta per finalitzar que el que realment preocupa a la comissió és l´atenció educativa de qualitat 
a la totalitat dels alumnes., sense distinció. 
 
 
3. Torn obert de paraula. 

No havent cap altra intervenció es tanca la sessió sent les 10.30h. 

 

València a 28 de gener de 2020 

 

Vist i plau. 
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La presidenta de la comissió 

 

Vicenta Rodríguez Arroyo 

La Secretaria Tècnica del CECV 

 

Mercè Claramunt Diego 
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ACTA NÚM. 3/2020 DE LA SESSIÓ DE LA COMISSIÓ DE 
PROJECTES LEGISLATIUS I PLANIFICACIÓ GENERAL DE 
L’ENSENYAMENT DEL CONSELL ESCOLAR DE LA COMUNITAT 
VALENCIANA, CELEBRADA EL DIA 10 DE MARÇ DE 2020. 

ASSISTÈNCIA 

Presidenta del CECV 
Encarna Cuenca Carrión 
Presidenta de la Comissió 
Vicenta Rodríguez Arroyo 
Ponent 
Rosa Cañada Solaz 
Administració educativa autonòmica 

Conselleres i consellers 
Organitzacions empresarials 
Juan José López Marinas 
Famílies d’alumnat de centres privats 
Alejandro José López Oliva (CONCAPA-CONVAL) 

Professorat centres públics 
Vicent Monroig i Climent (STEPV) 
Personalitat de reconegut prestigi 
Luis García Trapiello 
 
Convidat 
Joan Sarrión Ochando 
Subdirector General de Formació i Qualificació Professional 

Secretaria tècnica del CECV 
Mercè Claramunt Diego 
Julio Gómez Carbonell 
Jorge Martínez Palomino 

***** 

D'acord amb la convocatòria, la Comissió de Projectes Legislatius i Planificació General de l'Ensenyament del 
Consell Escolar de la Comunitat Valenciana es reuneix a la seu del Consell Escolar de la Comunitat Valenciana 
de la Conselleria d’Educació, Cultura i Esport el dia 10 de març de 2020 a les 12.00 h en segona convocatòria, 
amb l'assistència de les conselleres i els consellers que dalt es relacionen.  

 

ORDRE DEL DIA 

1. Aprovació, si escau, de l’acta de la sessió del dia 28 de gener de 2020. 

2. Elaboració de l’informe sobre: Projecte de decret del Consell, pel qual s’aprova el Reglament 
orgànic i funcional dels centres integrats públics de Formació Professional de la Comunitat 
Valenciana. 

3. Torn obert de paraula. 

***** 

 

1. Aprovació, si escau, de l’acta de la sessió del dia 28 de gener de 2020. 

La presidenta de la Comissió na Vicenta Rodríguez Arroyo obri la sessió. No hi ha esmenes a l’acta anterior, 
queda aprovada per assentiment. 

Seguidament dona pas al punt 2 de l’ordre del dia. 

 

2. Elaboració de l’informe sobre: Projecte de decret del Consell, pel qual s’aprova el Reglament orgànic i 
funcional dels centres integrats públics de Formació Professional de la Comunitat Valenciana. 

La presidenta de la Comissió, li dona la paraula a la ponent Rosa Cañada perquè faça una introducció de la 
norma. La Sra. Cañada comença explicant que el Projecte del decret del Consell a informar és el Reglament 
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orgànic i funcional dels centres integrats públics de Formació Professional de la Comunitat Valenciana. Explica 
que fa un any va passar per les meses de negociació un altre ROF de centres integrats però ara es fa necessari 
un de nou perquè han canviat les circumstàncies, ja que ara existeix el nou ROF de secundària aprovat que és 
un marc normatiu referencial i per tant no cal posar certs articles en aquest ROF. Un altre aspecte important 
en la necessitat de revisar aquest ROF. El segon aspecte és que hi ha un equip nou en la conselleria de formació 
professional una nova direcció general, que aposta per incrementar la autonomia dels centres. Es té un 
document adaptat a la normativa actual com és el ROF de secundària. 

Document organitzat en 7 títols, 4 disposicions addicionals i 3 disposicions finals. 

Títol I, Disposicions preliminars. 
 
Títol II, òrgans de govern , de coordinació i de participació dels centres integrats públics de FP, on es destaca 
que a diferència dels centres ordinaris apareix a més del claustre de professors el consell social que és la 
característica dels centres de FP integrats. 
 
Títol III, òrgans de coordinació docent i departaments on es deixa més marge a l´organització dels diferents 
departaments dins de cada centre. 
 
Títol IV, Funcionament del centres integrats públics de FP, amb la necessària col·laboració amb els agents 
socials.  
 
Títol V, alumnat i tutoria legal de l´alumnat, que dona especial importància al consell de delegats. 
 
Títol VI, relatiu a les accions formatives. 
 
Títol VII, avaluació dels centres integrats de FP, avaluacions externa i interna, detectar carències per proposar 
millores. 
 
Disposicions addicionals 
Primera. Adscripció de centres docents públics que imparteixen ensenyaments de Formació Professional inicial 
a centres integrats públics de Formació Professional 
Segona. Capacitacions i carnets professionals 
Tercera. Autorització de les ofertes formatives no vinculades al Catàleg nacional de qualificacions i de demanda 
Quarta. Incidència en les dotacions de despesa 
Disposicions finals 
Primera. Aplicació supletòria 
Segona. Habilitació per al desenvolupament normatiu 
Tercera. Entrada en vigor. 
 
La Sra. Cañada finalitza el resum insistint en la referència al ROF de secundària i la idea d´autonomia que ha 
motivat els canvis. 
 
La Sra. Rodriguez dona pas al Sr. Monroig. 
 
El Sr. Monroig demana una sèrie d´aclariments perquè l’administració educativa les tinga en consideració. Com 
són els canvis en els càrrecs unipersonals que generen dubtes respecte a la nova composició dels equips 
directius, així com la redistribució de les funcions que han d’assumir. 
 
La supressió d’alguns càrrecs unipersonals, com ara la vicedirecció i la vicesecretaria, l´aparició de nous càrrecs 
unipersonals, administrador o administradora i d´ altres possibles càrrecs que es poden crear. 
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Els criteris de distribució de la borsa d’hores dels equips directius i coordinacions. 
L’eliminació orgànica de departaments didàctics transversals vitals com ara Àmbits, FOL, Pràctiques i 
Idiomes. Es qüestiona doncs, qui gestionarà la borsa de treball del centre? Com s’assessorarà al professorat 
de FP específic que vol vehicular en anglés o valencià, pels docents lingüistes dels centre? I com es 
dinamitzaran els projectes transversals dels centres relacionats amb idiomes, FOL, reforç en FP bàsica, ...? 
 
Als CIPFP cal desenvolupar noves funcions que requereixen nous departaments que no haurien de ser 
opcionals, i molt menys sense hores lectives de dedicació, reconeixement i remuneració per les persones que 
els coordinen. 
 
En la redistribució de funcions dels CIPFP no es poden oblidar o no realitzar per saturació determinades 
funcions: coordinació de prevenció de riscos laborals, responsables d’equips, ... 
 
La gestió democràtica del CIPFP i participació del seu claustre i comunitat educativa s’han degradat 
acceleradament als consells socials. 
 
La subsidiarietat del ROF al dels IES genera dubtes en alguns aspectes: perfils professionals, coordinació de 
convivència i igualtat, … 
 
La inspecció educativa als CIPFP en les direccions territorials hauria de ser especialitzada i caldria unificar 
criteris entre elles. 
 
El Sr. Monroig demana, per tant, que s’accepte aquest escrit, amb les aportacions de la resta de membres de 
la comissió, com una recomanació a l’administració educativa. 
 
La Sra. Rodriguez agraeix al Sr. Monroig la seua intervenció i dona la paraula al Sr. Sarrión, Subdirector General 
de Formació i Qualificació Professional. 
 
El Sr. Sarrión comenta que els centres integrats es generen per una normativa estatal que marca una tipologia 
de centres de cara al desenvolupament de la FP. Aquest ROF no intenta suprimir cap departament , busca 
altres vies de forma que siguen els centres els que s’autorregulen i definisquen quin a es l´estructura que volen 
tindre. 
Tots els departaments poden existir, inclús crear-ne de nous, la potestat és del centre, no únicament del 
director. Es fa mitjançant un projecte funcional que arreplega l´ estructura pròpia i relació entre departaments. 
Projecte ates pel claustre i aprovat pel consell social. 
Aquesta iniciativa va ser exposada en mesa sectorial i el propòsit de l´administració es resoldre dubtes i llevar 
pors de que es reduïsca l´autonomia als centres. 
Més bé al contrari, fomentar l´autonomia de gestió dels centres. Els consells socials són l´òrgan de participació, 
el que marca com ha de funcionar el centre després de passar per diferents processos de decisió. 
 
El Sr. Monroig fa un apunt, denominar el projecte funcional com projecte educatiu i funcional. I que la 
Conselleria fera un anàlisis de la situació real i actual dels interessos de participació als consells socials i consells 
escolars de centres. 
 
El Sr. Trapiello pren la paraula. Comenta que la seua voluntat és proposar suggeriments , entre d´altres 
recomana a l´administració que no deixe a les directives de centres sense hores lectives. A més no deixar 
aquesta norma a la quasi exclusiva designació de la direcció del centre. Se li dona autonomia però manca 
d´elements correctors de les decisions preses. El decret de secundària supletori és clar per a certes coses que 
hi són comunes però hi ha unes altres que no ho són, i és en aquest cas queda a l`arbitri de la direcció.  
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El Sr. Trapiello contempla la intervenció del Sr. Monroig no com esmenes i sí com suggeriments perquè 
l`administració revise el projecte. 
 
El Sr. Sarrión respon reconeguent la sensibilitat que hi ha al voltant a la possible falta de democràcia interna. 
Insisteix que les decisions no queden en mans de la direcció, és el consell social l´òrgan d´aprovació. 
 
El Sr. Trapiello comenta que hi ha una incongruència a l´article 18.4 que referencia al ROF de secundària quan 
a aquest no apareix la informació referenciada. 
 
La Sra. Cuenca comenta que cal fer constar aquesta referencia l´art. 18.4 per tal que aparega a l´informe. 
 

La Sra. Cañada intervé contestant la intervenció del Sr. Monroig al respecte dels consells escolars i escolars 
municipals, i és que hi ha una normativa que diu que s´ha de convocar en horari que la majoria d´implicats 
puguen assistir.  

 

La Sra. Cuenca al respecte de la reflexió del Sr. Monroig al voltant de repensar la participació, recorda als 
assistents que des del CECV s´està treballant amb els 60 indicadors bàsics del decàleg que es treballaren en 
els consells escolars i s´està procedint a testar-los amb la col·laboració de la permanent de directors de 
València, Castelló i Alacant, i amb aquestes dades es farà un informe. I comenta que caldria replegar el sentir 
del Sr. Monroig pel que fa repensar la participació per part de l´administració, a més del plantejament del 
lideratge pedagògic per incorporar ambdues reflexions a l´informe . 
 
El Sr. Trapiello es fa una pregunta i és: quines són les conseqüències de que a un consell escolar/social no 
s´aprove una proposta? 
 
La Sra. Cuenca comenta que es pren nota d´aquesta qüestió per a l´informe.  
 
La Sra. Rodríguez dona pas a la lectura de les esmenes del Sr. Trapiello. 
 

Esmenes al projecte de decret  
Esmena 1 
 
“Projecte de decret del Consell, pel qual s'aprova el Reglament orgànic i funcional dels centres integrats públics 
de Formació Professional de la Comunitat Valenciana”. 
 
Altres dues redaccions possibles: 
 

- “Projecte de decret del Consell de regulació de la organització i el funcionament dels centres públics 
de formació professional integrada de la Comunitat Valenciana. 

- (…) centres integrats de formació professional de caràcter públic de la Comunitat Valenciana. 
 
El Sr. Sarrión comenta que hi ha un decret de 2008 que diu que la nomenclatura dels centres és la que es va 
especificar al seu moment. 
Es retira l´esmena. 
 
Esmena 2 
Art. 4 Organització dels seus recursos humans 
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El contingut dels articles del Decret 115/2008 als quals remet aquest article no té res a veure amb 
l'organització dels recursos humans, sinó a la determinació d'òrgans de participació o de govern, la seua 
composició i les seues funcions. Per tant, hauria de modificar-se el títol de l'article amb una redacció alguna 
cosa així com: “Òrgans de govern i de participació”. 

Si l'error està en la referència dels articles: “del 10 al 15”, hauria de substituir-se per “del 13 al 15” i el títol de 
l'article podria ser simplement: recursos humans (en els articles de 13 al 15 no es parla de com han 
d'organitzar-se aqueixos recursos si no de qui poden ser part d'aqueixos recursos i, en el seu cas, amb quines 
funcions. 
S´accepta l´esmena. 
 
Esmena 3 
Art. 5 Professorat 
Un text de difícil comprensió, en gran manera el de l'apartat 2. 
L'apartat 5. no afig res a aquest article amb la cita de la Llei 15/2010. Si el que es pretén és que es reconega la 
rellevància social de l'acció educativa, llavors hauria de concretar-se ací alguna acció atribuïble al professorat 
que tinguera cap efecte en aqueix reconeixement.  
La Sra. Cañada especifica que la idea és que voluntàriament el professorat pot impartir accions formatives. 
S´accepta l´esmena. 
La Sra. Cuenca proposa un text alternatiu : «el professorat i els formadors i formadores que participen 
realitzant accions formatives tenen el reconeixement segons estableix la llei, d´autoritat». 
 
Esmena 4 
Art. 6.  
1. Mentre no es dote el lloc d´administració, les seues funcions seran assumides per la secretaria.  
No seria millor dir que, en aqueix supòsit, les funcions seran adscrites a la secretaria? (assumir suposa un 
subjecte, és a dir, qui assumiria seria aquella persona que exercira les funcions de la secretaria) 
La Sra. Cañada comenta que es fa referència a la persona i no a l´ens i d´ahí ve l´error. 
 
Esmena 5 
Art. 8  
1. Així mateix, la direcció cessarà en les seues funcions en produir-se alguna  
1. A més, la direcció cessarà en les seues funcions en produir-se alguna… 

S´accepta l’esmena. 

Esmena 6 
Art. 10  
1. es realitzarà per resolució del o la titular de la direcció territorial competent…  
2. […]  
3. els o les titulars de dites òrgans continuaran  
Servisca per a aquests i algun altre, si n'hi haguera; aqueixa construcció agramatical ha de ser substituïda; una 
dels suggeriments podria ser: “es realitzarà per resolució de qui exercisca la direcció territorial…”, “es realitzarà 
per resolució de la persona responsable de la direcció territorial…” per al primer cas i per al segon: “el personal 
titular d'aquests òrgans continuarà…”, “els qui estiguen al capdavant d'aquests òrgans continuaran…”  
S´accepta l’esmena. 
 
Esmena 7 
Art. 13  
2. La regulació composició, finalitats i funcions dels consells socials estarà al que es disposa per la normativa 
que regule els consells socials dels centres integrats públics en la Comunitat Valenciana i al que es preveu en 
el present capítol. 
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Una altra manera de dir-ho seria: 
2. La regulació, composició, finalitats i funcions dels consells socials serà aquella que, a cada moment, 
determine la normativa que regule els consells socials dels centres integrats públics  
S´accepta l’esmena. 
 
Esmena 8 
Art. 14 
De la lectura de:  
4. Sense perjudici de l'anterior, en el consell social hauran de constituir-se aquelles comissions que la 
normativa vigent atribueix als consells escolars podria entendre's que el consell social vindria a substituir el 
consell escolar del qual res es diu en aquest projecte de decret, decisió, aquesta última, no aliena a 
controvèrsia (Llei orgànica d'Educació 2/ 2006 art. 119. 
5. Els centres tindran almenys els següents òrgans col·legiats, amb les funcions que s'indiquen en aquesta Llei: 
a) Consell Escolar). És cert que, dels consells escolars de centre, res es diu en el Decret 115/2008, però no és 
menys cert que en aquests centres no té veu la meitat de la comunitat educativa, ni pares o mares ni l'alumnat, 
mentre que sí que la tenen en els centres ordinaris de formació professional (l'art. 35 d'aquest projecte és una 
aparença de participació i en el decret precitat ni se'ls nomena). 
D'altra banda, sembla inadequat atribuir a un consell social funcions del consell escolar per més que el paràgraf 
f) de l'art. 12. 3. del precitat Decret ho permeta. 
El que sí que podria fonamentar-se en aqueix paràgraf és una funció nova: signar convenis de col·laboració 
amb empreses privades o ens públics de projectes relacionats amb els ensenyaments que s'impartisquen en 
el seu centre. 
 
El Sr. Trapiello insisteix en que el consell social no és un consell escolar. 
 
El Sr. Sarrión comenta que el consell social pot assumir les funcions del escolar.  
 
El Sr. Trapiello especifica que els components del consell social no assumiran les competències que sí 
exerceixen membres dels consells escolars. 
S´accepta la reflexió. 
 
Esmena 9 
Art. 17  
1. […]  
2. […]  
3. El departament de cada família professional estarà integrat pel professorat, formadors o formadores i 
experts o expertes.  
Amb la finalitat d'evitar aquestes duplicitats per raons de gènere, serien preferibles altres expressions o 
perífrasis, mentre es puga recórrer a elles. En aquesta ocasió, podria escriure's: El departament de cada família 
professional estarà integrat pel professorat i el personal formador o expert (o “per les persones formadores o 
expertes”). 
S´accepta l’esmena. 
4. S’hauria de tindre present el dret constitucional, del qual és subjecte l'alumnat, a un ensenyament de 
qualitat pel que la discrecionalitat de la direcció per a assignar aqueixa docència atribuïda a més d'una 
especialitat hauria d'estar guiada pels principis d'idoneïtat i capacitació i no sols pel mer “criteri de planificació 
dels recursos humans del centre”. 

5. En funció del contingut del paràgraf l) d'aquest mateix apartat, hauria d'afegir-se la capacitat de proposar 
al consell social la signatura de convenis de col·laboració amb empreses privades o ens públics de projectes 
relacionats amb els ensenyaments que s'impartisquen en el seu centre. 
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S´accepta amb la intenció de millorar la redacció per que es prioritze la millor qualitat de l´ensenyament 
pensant sempre en l ´alumne atenent a l´organització de recursos humans. 
 
Esmena 10 
Art. 20  
1. Els departaments estaran coordinats i dirigits per una persona pertanyent al cos de catedràtics de 
professorat d´Educació Secundària o professorat tècnic de Formació Professional  
En aquesta redacció està exclòs el professorat de secundària que no siga catedràtic, col·lidint amb el que es 
diu a continuació en aquest mateix apartat en remetre's a la regulació de l'organització i funcionament dels 
centres públics que imparteixen ensenyaments d'educació secundària obligatòria, batxillerat i formació 
professional (art. 41. 3. del Decret 252/2019). 
S´accepta per ser una errada de redacció. «una coma». 
 
Esmena 11 
Art. 22  
1. […]  
2. La comissió de coordinació pedagògica estarà composta per:  
a) La persona que ocupe la direcció del centre, que serà el seu president o presidenta.  
Servisca aquesta altra redacció possible:  
a) la persona que ocupe la direcció del centre, qui ostentarà la seua presidència. 
o 
a) la persona que ocupe la direcció del centre, qui serà la seua presidenta. 
S´accepta l’esmena. 
 
Esmena 12 
Art. 26 
Se suggereix que en l'apartat dos d'aquest article s'afija, com una consideració més per a tindre en compte, la 
dels programes de desenvolupament industrial.  
1. […] 

2. El pla d´ actuació contemplarà les actuacions a desenvolupar per a complir les finalitats dels centres integrats 
públics de Formació Professional, prenent en consideració les característiques del mercat de treball territorial 
i sectorial i els programes de desenvolupament econòmic o industrial per a un territori o comarca. 

S´accepta l’esmena. 
 
Esmena 13 
Art. 27 
S'està regulant en aquest article que els centres podran conformar les seues pròpies plantilles? Que la provisió 
dels llocs de treball determinats en aqueixes plantilles respondrà a la decisió dels propis centres? Si així no 
fora, seria recomanable una redacció que no deixara espai a la interpretació i, si fos així, hauria de redactar-se 
amb expressions que no deixaren lloc al dubte. 
S´accepta l’esmena. 
 
Esmena 14 
Art. 32 
1. Si s'accepta la signatura de convenis per al desenvolupament de projectes, hauria d'incloure's un paràgraf 
nou: Els ingressos acordats en els convenis signats. 
El Sr. Trapiello defensa introduir en el consell social les signatures de convenis de col·laboració amb les 
empreses. 
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El Sr. Sarrión explica que no és possible perquè existeix un decret de convenis que marca el que es pot fer, ja 
que hi ha una serie de negocis exclosos. 
La Sra. Carrión proposa alternatives posant com a exemple els projectes europeus, fórmules alternatives fora 
de la categoria jurídica de conveni, que permeten la col·laboració amb empreses i amb institucions. 
S´accepta proposar accions d´actuacions de col·laboracions i la fórmula jurídica que corresponga. 
 
Esmena 15 
Art. 38-42 
Si es regula l'obligació de realitzar avaluacions externes i internes, ha de determinar-se amb summa claredat 
la finalitat d'aquestes. És a dir, que els resultats d'aquestes obligarien l'administració a posar els remeis 
necessaris per a corregir els defectes a ella atribuïda, així com actuar davant el professorat al qual se li poguera 
assignar fallades en el sistema. Burocratitzar encara més l'activitat docent no sols no redunda en què aquesta 
millore, sinó que és una vector de descoratjament que condueix a la desídia. 
S´accepta l’esmena. 

La Sra. Cuenca recorda que en la redacció del document falten els peus de signatura, que signaran els 
consellers d´Economia i Educació. 

 

3. Torn obert de paraula. 

No havent-hi cap altra intervenció es tanca la sessió sent les 13.30 h.  

València a 10 de març de 2020 

Vist i plau. 
 

La presidenta de la comissió 

 

Vicenta Rodríguez Arroyo 

La Secretaria Tècnica del CECV 

 

Mercè Claramunt Diego 

 

  



Consell Escolar de la Comunitat Valenciana 
2020 

 

69/114 
 

69 

ACTA NÚM. 4/2020 DE LA SESSIÓ DE LA COMISSIÓ DE 
PROJECTES LEGISLATIUS I PLANIFICACIÓ GENERAL DE 
L’ENSENYAMENT DEL CONSELL ESCOLAR DE LA COMUNITAT 
VALENCIANA, CELEBRADA EL DIA 17 DE SETEMBRE DE 2020. 

ASSISTÈNCIA 

Presidenta del CECV 
Encarna Cuenca Carrión 
Presidenta de la Comissió 
Vicenta Rodríguez Arroyo 
Ponent 
Luís García Trapiello 
Personalitat de reconegut prestigi 

Conselleres i consellers 
Direccions centres públics 
Ginés Pérez Gea 
Organitzacions empresarials 
Juan José López Marinas 
Administració Educativa 
Jeremies Moragues Benavent 
Famílies d’alumnat de centres privats 
Alejandro José López Oliva (CONCAPA-CONVAL) 
Pares i mares alumnat públic 
Sonia Terrero González (COVAPA) 

 
 
 
Professorat centres privats 
Eva Juliá Tomás (USO) 
Carlos Tormos Signes (FSIE) 
 
Convidats 
Manuel Gomicia Giménez 
Direcció General d’FP i Ensenyaments de Règim Especial 
Joan Sarrión Ochando 
Enric Grau Domínguez 
Subdirecció General de Formació i Qualificació Professional 

Secretaria tècnica del CECV 
Mercè Claramunt Diego 
Julio Gómez Carbonell 
Marta Murciano Hernández 
Maria Viu Rodríguez 

***** 

D'acord amb la convocatòria, la Comissió de Projectes Legislatius i Planificació General de l'Ensenyament del 
Consell Escolar de la Comunitat Valenciana es reuneix telemàticament per videoconferència el dia 17 de 
setembre de 2020 a les 9.30 h en segona convocatòria, amb l'assistència de les conselleres i els consellers 
que dalt es relacionen.  

 

ORDRE DEL DIA 

1. Aprovació, si escau, de l’acta de la sessió del dia 10 de març de 2020. 

2. Elaboració de l’informe sobre el Projecte de Decret XXX/2020 del CECV, pel qual es modifica 
el Decret 74/2013, de 14 de juny, del Consell, pel qual es regula la Formació Professional 
Dual del sistema educatiu a la Comunitat Valenciana. 

3. Elaboració de l’informe sobre el Projecte d’Odre XXX/2020, de la Conselleria d’Educació, 
Cultura i Esport, pel qual es regulen determinats aspectes de l’ordenació de la Formació 
Professional Dual del sistema educatiu a la Comunitat Valenciana. 

4. Torn obert de paraula. 

***** 

1. Aprovació, si escau, de l’acta de la sessió del dia 10 de març de 2020. 

La presidenta de la Comissió, Vicenta Rodríguez, obre la sessió i demana aportacions de l’acta anterior; el 
conseller Luis García Trapiello comenta que caldria revisar lingüísticament l’acta en castellà. En aquest sentit, 
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el conseller Juan José López apunta que ha detectat errades de traducció en la versió en castellà (“desplegar” 
per “desarrollar”); s’arrepleguen les aportacions per a esmenar l’acta anterior. 

Seguidament la presidenta dona pas al punt 2 de l’ordre del dia. 

 

2. Elaboració de l’informe sobre el Projecte de Decret XXX/2020 del CECV, pel qual es modifica el Decret 
74/2013, de 14 de juny, del Consell, pel qual es regula la Formació Professional Dual del sistema educatiu a la 
Comunitat Valenciana. 

La presidenta dona la benvinguda al Director General d'FP i EERE i li agraeix l’assistència. 
Aquest saluda la comissió i agraeix la possibilitat de compartir idees. 
La presidenta de la Comissió dona la paraula al ponent, Luis García Trapiello, que farà la introducció tant del 
Decret com de l’Ordre que es sotmeten a la consideració de la Comissió de Projectes Legislatius i Programació 
General de l’Ensenyament. 
El ponent presenta la norma subratllant l’oportunitat en el temps i en els aspectes que contempla, fa incidència 
en el debat sobre la formació dual de l'FP. 
Felicita els autors i indica que hi ha problemes derivats de la traducció que s’haurien de resoldre. Cal una 
revisió terminològica dels conceptes presentats. 
La Presidenta del CECV demana paraula per a indicar que en el paràgraf tercer del Preàmbul de la versió en 
valencià s’indica que: «Aquesta disposició està inclosa en el Pla normatiu de l’Administració de la Generalitat 
del present exercici, sent una disposició que modifica l’existent per tal d’assolir una major eficiència de 
l’Administració, a més d’haver sigut sotmesa a audiència publica amb l’objectiu de transparència que ha de 
seguir tota actuació administrativa», que no figura en la versió en castellà. 
La Comissió de Treball de Projectes Legislatius i Planificació General de l’Ensenyament consensua proposar a 
l'Administració que revise aquest punt. 
La presidenta del Consell Escolar de la Comunitat Valenciana indica que és necessari incloure en l'apartat final 
del Preàmbul que la norma de referència compta amb el dictamen previ del Consell Escolar de la Comunitat 
Valenciana. 
La Comissió de Treball de Projectes Legislatius i Planificació General de l'Ensenyament consensua proposar a 
l'Administració que incloga en l’apartat introductori de la norma l’expressió «amb el dictamen previ del Consell 
Escolar de la Comunitat Valenciana de data …». 
Després d’aquests aspectes formals es passa a analitzar les observacions presentades a l’articulat. 
 

Esmenes al projecte de decret  
Article 11.2 
El conseller Luis García Trapiello (Personalitat de reconegut prestigi) proposa modificar al punt Tres de la 
norma que modifica l’article 11.2. 
Argumenta que seria convenient adaptar el text que es proposa a allò que diu el Reial Decret  1147/2011, 
article. 10. 2.: «Els mòduls professionals estaran definits en Resultats d’aprenentatge, Criteris d’avaluació i 
Continguts». Tot i ser coneixedor del fet que la redacció és la mateixa que la del Decret 74/2013, considera 
important respectar el sentit del Reial Decret. 
La Comissió de Treball de Projectes Legislatius i Planificació General de l’Ensenyament consensua proposar a 
l'Administració que revise la terminologia dels conceptes emprats i els adapte d’acord amb el Reial Decret 
1147/2011, per considerar que en la redacció actual es confonen Objectius amb Resultats. 
 
Article 12 
Luis García Trapiello insisteix en la necessitat de la revisió terminològica, concretament indica  que no queda 
clara la diferència entre la Formació Professional ordinària i la Dual. Es proposa millorar-ne la redacció. 
El conseller Juan José Marinas demana la paraula per a remarcar que els centres educatius no estan en situació 
de garantir la consecució dels continguts d’aprenentatge. El ponent proposa canviar resultat per objectiu. 
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La proposta és acceptada. 
 
Article 17.1 
Argumenta que si l’actual Decret modifica els apartats 1 i 2, el títol de l’article hauria de fer referència a l’article 
17 (com s’ha fet, per exemple amb altres punts del Projecte de Decret). 
La Comissió de Treball de Projectes Legislatius i Planificació General de l'Ensenyament consensua proposar a 
l'Administració que revise aquest punt i elimine l’apartat 1 en el títol de l’article 17. 
El punt següent de l’ordre del dia fa referència als terminis. En l’anterior Decret hi havia una data concreta per 
a presentar els projectes, però en l’actual s’indica que aquesta es facilitarà en les instruccions d’inici de curs, 
això és problemàtic perquè s'acabaran aprovant els programes quan ja es dispose d’altres instruccions. 
El DG d’EF i EERE explica que es deixa la data oberta perquè s’hi puguen presentar projectes durant tot el curs; 
però el conseller opina que la redacció no expressa exactament això. Finalment, s’acorda proposar la revisió 
del text perquè no hi haja possibilitat de confusió. 
 
Article 29, punt 6 
El conseller Carlos Tormo, fent referència a l’Ordre i al Decret, comenta que no seria just afegir funcions a 
figures docents, ja que en la concertada hi ha una manca de professionals, com ara els d’orientació educativa, 
i ho considera un greuge comparatiu amb el professorat de la pública, amb el qual, argumenta, s’haurien 
d’equiparar les condicions. Es tracta de professionals amb idèntica titulació i tasques. Explica que aquestes 
tasques les hauria de fer el professorat en les hores complementàries, perquè els centres concertats no 
disposen de personal. 
D’altra banda, amb el Decret pel qual es regula el pagament de l’FP Dual es paguen les hores lectives, no les 
complementàries, amb les dificultats econòmiques i de viabilitat que això comporta en els centres concertats 
(ja que s’afigen hores lectives però no pressupost).  
La presidenta del CECV remarca que l’article de l’Ordre inclou l’expressió “(...) sempre que en el centre 
educatiu existisquen aquestes figures”, i proposa que s’hi trasllade, al Decret, la mateixa redacció, qüestió que 
és aprovada per la Comissió. 
De l’altre tema introduït pel Conseller Tormo es parlarà més endavant. 
A proposta de la presidenta del CECV, la Comissió de Treball de Projectes Legislatius i Planificació General de 
l’Ensenyament accepta proposar a l’Administració que contemple una nova redacció del punt Set que facilite 
la comprensió de la norma. Se suggereix la redacció següent: 
Set. S’afig una nova disposició final. segona, i passant l’actual disposició final segona a ser la disposició final 
tercera: 
 
Peu de signatura 
S’aprecia una errada en el nom del Conseller Vicent Marzà Ibáñez, es recomana incloure una “i” entre els dos 
cognoms. 
La Comissió de Projectes Legislatius dona per aprovat l'Informe que s’enviarà a la Comissió Permanent. 
La Presidenta del CECV aprofita per a comentar un tema sobre l’Informe «Repensem l'FP», fruit del consens 
de la comunitat educativa. Destaca que una de les propostes de l’Informe  era la creació d’una base de dades 
d’empreses i centres educatius que inclouria les dades de tots per a facilitar la recerca i la presa de contacte, 
perquè es pogueren fer les pràctiques de formació, per a facilitar i simplificar la firma de contractes, etc. 

 

3. Elaboració de l’informe sobre el Projecte d’Odre XXX/2020, de la Conselleria d’Educació, Cultura i Esport, pel 
qual es regulen determinats aspectes de l’ordenació de la Formació Professional Dual del sistema educatiu a 
la Comunitat Valenciana. 

Després de la intervenció del ponent, que es refereix a la seua intervenció anterior (del Decret), la presidenta 
del CECV indica que l’equip de la Secretaria Tècnica crida l’atenció sobre l’equivalència de l’Índex amb 
l’articulat. 
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La Comissió de Treball de Projectes Legislatius i Planificació General de l'Ensenyament consensua proposar a 
l'Administració que revise l’Índex i l’articulat que en alguns casos no coincideix que cal incloure com a esmena 
el fet que el document unificat ha passat pel CECV. 
La presidenta del Consell Escolar de la Comunitat Valenciana indica que és necessari incloure en l'apartat final 
del Preàmbul que la norma de referència compta amb el dictamen previ del Consell Escolar de la Comunitat 
Valenciana. 
La Comissió de Treball de Projectes Legislatius i Planificació General de l’Ensenyament consensua proposar a 
l’Administració que incloga en l’apartat introductori de la norma «amb el dictamen previ del Consell Escolar 
de la Comunitat Valenciana de data …». 
 

Esmenes al projecte de decret  
Article 1 Objecte i àmbit d’aplicació 
El conseller Luis García Trapiello fa referència de nou a la definició de l’FP, que no coincideix en l’Ordre i en el 
Decret, i proposa que s’unifique, per coherència. 
 
Article 6. 1. Característiques del model ordinari impartit en dos anys 
El conseller Carlos Tormo Signes suggereix modificar la redacció de l’Article 6.1. «Durant el primer curs del 
cicle formatiu en el qual s’aplique el projecte de Formació Professional dual, es podrà programar la formació 
en l’empresa als mesos de juny i juliol». Argumenta que, amb l’actual redacció, es pot entendre que la formació 
de l’alumnat a l’empresa es podrà fer durant tot el curs i no únicament en els mesos de juny i juliol. 
La Comissió de Treball de Projectes Legislatius i Planificació General de l’Ensenyament consensua proposar a 
l’Administració que revise l’actual redacció per a evitar errors d’interpretació. 
 
Article 7.3 Característiques del model flexible impartit en dos anys 
El conseller Carlos Tormo Signes suggereix la supressió del punt 3 de l’article 7 «Donada l’amplitud de les 
possibilitats que ofereix aquest model, per a la seua aplicació es requerirà autorització expressa d’aquest per 
la direcció general competent en matèria de Formació Professional del sistema educatiu, segons el que 
s’estableix a l’article 13 d’aquesta ordre».  
Argumenta en primer lloc que: «L’autorització ve exigida en l’article 17 del Decret 74/2013, de 14 de juny, del 
Consell, pel qual es regula la Formació Professional Dual del sistema educatiu en la Comunitat Valenciana, i en 
el Projecte de DECRET _____/202_ de____de____, del Consell, pel qual es modifica el Decret 74/2013, de 14 
de juny, del Consell, pel qual es regula la Formació Professional Dual del sistema educatiu a la Comunitat 
Valenciana». Seguidament exposa que «no resulta coherent que s’explicite en el punt 3 de l’article 7 i que no 
es faça el mateix a l’article 6 de l’Ordre, atés que en els dos casos es requereix autorització». Finalment 
conclou que «l’Ordre no ha de ser més que el desenvolupament del Decret, entenent que hauria de suprimir-
se aquest punt donat que el Decret ja ho exigeix». 
La Comissió de Treball de Projectes Legislatius i Planificació General de l'Ensenyament recomana la revisió del 
Decret i l’Ordre perquè hi haja concordança amb el que s’expressa en ambdues normatives. 
 
Disposició Transitòria Única 
El conseller Carlos Tormo Signes suggereix modificar la redacció de la Disposició Transitòria Única «Tots els 
programes de Formació Professional dual en curs en el moment de l’entrada en vigor d’aquesta modificació 
de l’ordre mantindran les característiques i especificacions definides en el seu programa formatiu, fins a la 
seua finalització». 
Argumenta que amb l’actual redacció es pot entendre que els programes autoritzats deixarien de ser vàlids 
una vegada finalitzat el curs i caldria presentar, perquè fora autoritzat, un nou projecte que s’ajustara a algun 
dels models proposats. Si no ha de ser aquesta la interpretació, caldria revisar la redacció de la norma. 
La Comissió de Treball de Projectes Legislatius i Planificació General de l’Ensenyament consensua proposar a 
l’Administració que revise l’actual redacció per a evitar problemes d’interpretació. 
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Una vegada comentades aquestes esmenes, es dona pas a les propostes d’ordre general enviades pel conseller 
Carlos Tormo. Comença un debat sobre la tradicional reivindicació al voltant de les diferents funcions 
assignades al professorat en l'FP pública i en la privada.  
 
En aquest sentit Luis García Trapiello comenta que no veu coherent fer aquest tipus d’aclariment en l’informe, 
però estaria disposat a encetar un diàleg al voltant del tema, malgrat que entén que no és el moment. 
Tanmateix, el conseller Tormo insisteix a mantindre l’esmena. 
 
En aquesta qüestió, el director general d’FP i EERE afig que tot i estar d’acord, hi ha un tema econòmic que no 
és competència seua. 
La presidenta de la Comissió planteja la possibilitat de votar perquè l’esmena puga esdevindre annex. 
 
La Presidenta del CECV indica que no és un tema d’aquesta normativa en concret. Formula la següent 
proposta: «Després de les reflexions a partir de les observacions fetes pel Conseller Carlos Tormo (FESIE) pel 
que fa a l’aplicació dels articles 26 i 38, la Comissió de Treball de Projectes Legislatius i Planificació General de 
l’Ensenyament acorda felicitar l’Administració per la recerca i l’esforç realitzat pel que fa al desenvolupament 
de l’FP Dual alhora que recomana que faça realitat l’adequació de les normes que afecten tant l’ordenació de 
la Formació Professional com la Dual, que redunden en una millora en tots els centres finançats amb fons 
públics». 
La Comissió accepta la proposta i el Conseller Tormo agraeix la bona disposició de la Comissió. 
 
S’aprova l’Informe i es dona pas al següent punt de l’Ordre del dia. 
 
 

4. Torn obert de paraula. 

Tractats tots els punts de l’Ordre del dia, la presidenta de la Comissió dona la paraula al director general, que 
agraeix a les persones que la componen el treball fet. 
 
La presidenta del CECV dona la benvinguda a les noves incorporacions: Maria Viu Rodríguez, Marta Murciano 
Hernández i Amparo Gimeno Bargues. Informa que encara falta un membre per a incorporar-se a l’equip, la 
persona encarregada de la gestió econòmica. 
 
Finalment, agraeix l'assistència de totes les persones que componen la Comissió de Projectes Legislatius i 
Planificació general de l’Ensenyament i dona el tret d’eixida d’aquesta comissió, en un curs que defineix com 
atípic i amb les dificultats que la situació sanitària comporta. 
Dona les gràcies de nou als membres de la Comissió. 
 
No havent-hi cap altra intervenció, es tanca la sessió a les 11.00 h. 
 

València, 17 de setembre de 2020 

Vist i plau. 
 

La presidenta de la comissió 

 

Vicenta Rodríguez Arroyo 

La Secretaria Tècnica del CECV 

 

Mercè Claramunt Diego 

 



Consell Escolar de la Comunitat Valenciana 
2020 

 

74/114 
 

74 

ACTA NÚM. 5/2020 DE LA SESSIÓ DE LA COMISSIÓ DE 
PROJECTES LEGISLATIUS I PLANIFICACIÓ GENERAL DE 
L’ENSENYAMENT DEL CONSELL ESCOLAR DE LA COMUNITAT 
VALENCIANA, CELEBRADA EL DIA 24 DE NOVEMBRE DE 
2020. 

ASSISTÈNCIA 

Presidenta del CECV 
Encarna Cuenca Carrión 
Presidenta de la Comissió 
Vicenta Rodríguez Arroyo 
Ponent 
Rosa Cañada Solaz 
Administració Educativa 

Conselleres i consellers 
Direccions centres públics 
Ginés Pérez Gea 
Organitzacions empresarials 
Juan José López Marinas 
Famílies d’alumnat de centres privats 
Alejandro José López Oliva (CONCAPA-CONVAL) 
Julián Navarro Ríos (COVAPA) 
Pares i mares alumnat públic 
Sonia Terrero González (COVAPA) 

 
 
 
Professorat centres privats 
Eva Juliá Tomás (USO) 
Carlos Tormos Signes (FSIE) 
Administració Educativa 
Jeremies Moragues Benavent 
 
Convidat 
Hilari M. García Gázquez 
Servei de Planificació Educativa 

Secretaria tècnica del CECV 
Mercè Claramunt Diego 
Julio Gómez Carbonell 
Marta Murciano Hernández 
Maria Viu Rodríguez 

***** 

D'acord amb la convocatòria, la Comissió de Projectes Legislatius i Planificació General de l'Ensenyament del 
Consell Escolar de la Comunitat Valenciana es reuneix telemàticament per videoconferència el dia 24 de 
novembre de 2020 a les 9.30 h, amb l'assistència de les conselleres i els consellers que dalt es relacionen, 
amb el següent:  

 

ORDRE DEL DIA 

1. Aprovació, si escau, de l’acta de la sessió del dia 17 de setembre de 2020. 

2. Instruccions de la Secretaria Autonòmica d’Educació i Formació Professional per les quals es 
fixen els criteris generals per a la modificació de la composició per unitats, llocs de treball 
docent i altres característiques, en centres de titularitat de la Generalitat que imparteixen 
educació infantil (2n cicle), educació primària i educació espacial i per a la proposta de 
modificació de nombre d’unitats concertades en centres privats concertats, per al curs 2021 
– 2022. 

3. Torn obert de paraula. 

***** 

1. Aprovació, si escau, de l’acta de la sessió del dia 17 de setembre de 2020. 

La presidenta de la comissió, Sra. Vicenta Rodríguez, obri la sessió i demana aportacions de l’acta anterior; no 
havent rebut el CECV cap esmena, queda aprovada l’acta anterior per assentiment. 
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2. Instruccions de la Secretaria Autonòmica d’Educació i Formació Professional per les quals es fixen els criteris 
generals per a la modificació de la composició per unitats, llocs de treball docent i altres característiques, en 
centres de titularitat de la Generalitat que imparteixen educació infantil (2n cicle), educació primària i educació 
espacial i per a la proposta de modificació de nombre d’unitats concertades en centres privats concertats, per 
al curs 2021 – 2022. 

La Presidenta de la Comissió presenta a la ponent d’aquesta Comissió, la consellera Rosa Cañada Solaz. La 
ponent explica que aquestes instruccions venen a ser molt paregudes a les instruccions aprovades anys 
anteriors; destaca que a l’estructura han hagut alguns canvis. Recorda la ponent que aquesta normativa ha 
eixit publicada abans que en cursos anteriors. La principal novetat que s’introdueix en les Instruccions és la 
incorporació d’unes graelles que reflecteixen la plantilla dels centres complets públics i concertats. La idea 
principal d’aquestes Instruccions és la de compensar les desigualtats als centres educatius, per la qual cosa ara 
el professorat de suport està contemplat dins del PAM (Pla d’Actuació per a la Millora dels centres educatius), 
de manera que les peticions de professorat addicional de suport educatiu estiguen incorporades en aquest 
programa. La ponent, una vegada resumides les principals novetats d’aquestes Instruccions, dona pas a la 
presidenta del CECV qui pregunta al convidat, Sr. Hilari Garcia si considera que cal afegir alguna informació, 
qui respon que ja ho ha explicat tot perfectament la ponent.  
Es dona pas a estudiar les esmenes presentades que s’incorporen a l’Informe:  

 

Esmenes 

3.7.2.2. Unitats de suport a la integració  
Esmena de modificació 1. La presidenta del Consell Escolar fa una observació pel que fa a la numeració 
d’aquest apartat en la versió en valencià que ha de ser, per tal de continuar la numeració, 3.8.2.2. S’accepta.  
 
Esmena de modificació 2. La presidenta del Consell Escolar proposa canviar l’epígraf per Unitats de suport a la 
inclusió, per tal de d’adaptar el títol al Decret 104/2018, de 27 de juliol, del Consell, pel qual es desenvolupen 
els principis d’equitat i d’inclusió en el sistema educatiu valencià. S’accepta.  
 
3.8.2.2. Unitats de suport a la inclusió  
Recomanació 1. La Sra. Vicenta Rodríguez, en representació de Escuelas Católicas, presenta l’observació 
següent:  
«Amb relació al concert de les unitats de suport a la integració, s’han d’establir criteris objectius, tant respecte 
del nombre d’informes sociopsicopedagògics necessaris, com del grau de suports que requereix aquest 
alumnat, d’acord amb la normativa sobre inclusió educativa (Orde 20/19, de 30 d’abril i Resolució de 24 de 
juliol de 2019)».  
 
Argumenta que, contràriament, s’incorreria en arbitrarietat i discrecionalitat administrativa, en no conéixer 
els criteris que s’utilitzen per part de l’administració educativa per a concertar noves unitats o suprimir concert 
de les existents. A més, en l’ensenyament públic estan generalitzats en les plantilles, els llocs de pedagogia 
terapèutica o audició i llenguatge, mentre que en l’ensenyament concertat s’exigeix l’autorització prèvia de 
l’aula, per al posterior concert educatiu, fet que constitueix una clara discriminació.  
La Comissió accepta incloure la recomanació tal i com està redactada dalt.  
 

Proposta d’addició 2. La consellera Vicenta Rodríguez proposa que «Una vegada establit pel Tribunal Suprem 
que la Conselleria té competència per a reduir la ràtio general per etapa educativa segons consta en la 
legislació orgànica (25 alumnes/aula en E. Infantil i Primària), s’han d’establir uns criteris objectius prèvia 
negociació amb els sectors afectats, sobre les localitats en què les circumstàncies socioeducatives i 
demogràfiques fan que s’aplique l’esmentada reducció de ràtio». 
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Es transacciona i es proposa afegir el text que es contempla en el paràgraf següent:  

3. D’acord amb la disposició final primera del Decret 59/2016, de 13 de maig, del Consell, la persona titular de 
la conselleria competent en matèria d’educació, en aquelles localitats que, per les seues característiques 
socioeducatives i demogràfiques siga aconsellable, podrà fixar, oït el Consell Escolar Municipal, per als centres 
públics i privats concertats una ràtio màxima d’alumnat per unitat o grup inferior a l’establida en aquest mateix 
Decret. 

 

3. Torn obert de paraula. 

El conseller Luís García Trapiello comenta que en la Comissió Permanent es va fer un comentari per part d’una 
de les organitzacions sindicals, que no estava en aquesta comissió, per tant, es fa el prec de fer-li arribar que 
dit sindicat no està en aquesta Comissió representat perquè no va estar present en l’acte d’adhesió de les 
diferents Comissions de treball del CECV. La presidenta del CECV comenta al conseller que aquesta gestió ja 
s’ha realitzat i agraeix al conseller García Trapiello la seua aportació.  
 
La presidenta del CECV agraeix als convidats, Sra. Rosa Cañada i Sr. Hilario Garcia la presència en la comissió 
de hui, i també a la resta de components de la comissió.  
 
No havent-hi cap altra intervenció, es tanca la sessió a les 10:30h.  
 

València, 24 de novembre de 2020 

 

Vist i plau. 
 

La presidenta de la comissió 

 

Vicenta Rodríguez Arroyo 

La Secretaria Tècnica del CECV 

 

Mercè Claramunt Diego 
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ACTA NÚM. 1/2020 DE LA SESSIÓ DE LA COMISSIÓ DE 
COEDUCACIÓ DEL CONSELL ESCOLAR DE LA COMUNITAT 
VALENCIANA, CELEBRADA EL DIA 12 DE FEBRER DE 2020 

ASSISTÈNCIA 

Presidenta del CECV 
Encarna Cuenca Carrión 
Presidenta de la Comissió 
Mª Isabel Villaescusa Alejo 
Formació del Professorat 

Conselleres i consellers 
Formació del Professorat 
Antonio Pérez Sabater 
Organitzacions sindicals 
José Gil Castellano (UGT) 
Inspecció educativa 
Remei Roig Galiana 
 

 
 
 
 
Famílies d’alumnat de centres públics 
Mercedes Alabau Siurana (GONZALO ANAYA) 
Professorat centres públics 
Xelo Valls Gregori (CCOO – PV) 

Secretaria tècnica del CECV 
Mercè Claramunt Diego 
Mª José Colomina Villalba 
Julio Gómez Carbonell 
Jorge Martínez Palomino 

***** 

D’acord amb la convocatòria, la Comissió de Coeducació del Consell Escolar de la Comunitat Valenciana es 
reuneix en la seu del CECV de la Conselleria de Educació, Cultura i Esport el dia 12 de febrer de 2020, a les 
11.00 h en segona convocatòria, amb l’assistència de les conselleres i els consellers que dalt es relacionen. 

 

ORDRE DEL DIA 

1. Aprovació, si escau, de l’acta de la sessió del dia 24 d’octubre de 2019. 

2. Informar sobre les actuacions realitzades i les previstes en el projecte de recollida de dades: “Unes 
localitats amb R de Rebuig”. 

3. Proposta d’accions per al 8 de març de 2020. 

4. Accions RqRqR a la MICE. Informació i suggeriments. 

5. Proposta d’accions per al 25 de novembre de 2020. 

6. Torn obert de paraula. 
***** 

1. Aprovació, si escau, de l’acta de la sessió del dia 24 d’octubre de 2019. 

Presideix la comissió la Sra. Villaescusa donant a l’aprovació de l’acta de la sessió anterior sense cap esmena. 
El Sr. Gil Castellano demana es pose a l’acta el nom del sindicat al qual representa, UGT 

2. Informar sobre les actuacions realitzades i les previstes en el projecte de recollida de dades: “Unes localitats 
amb R de Rebuig”. 

La Sra. Villaescusa introdueix el següent punt del dia donant la paraula a la Sra. Cuenca, qui recorda als 
membres de la comissió que una part important de l’informe de masclismes quotidians era fer recomanacions, 
però que cal concretar aquestes recomanacions en accions, i de quina manera s’estan fent a diferents àmbits 
a més de l’educatiu.  
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Es van convocar unes sessions a Las Naves amb consells escolars municipals i amb associacions de dones a 
l’àmbit rural al Puig i a Tirig, i es prepara una altra per el pròxim dia 27 a Cocentaina. En aquestes reunions es 
fan dues sessions de treball. La primera es fa per a recollir les activitats que s’estan fent i a la segona per a 
comentar aquestes activitats amb un perfil més coeducatiu i proposar-ne de noves. La intenció és tindre 
aquest informe per al mes de Juny, i donar resultats a començament de curs, o en tot cas al 29 de novembre.  

A més al 25 de novembre al conservatori professional de dansa de Castelló es va fer una acció RqRqR.  

El mateix dia a la presentació de la campanya de la Setmana per la igualtat a Castelló, Mercé va recitar el 
poema «Em dic».  

Al mateix temps al Conservatori d’Elda es va portar endavant una acció RqRqR 

El mes de gener a l’auditori de Cullera, es va fer un concert, amb presentació de la campanya. 

A banda, i referent a la campanya amb R de Rebuig, a Cocentaina han confirmat dues coordinadores de grup; 
Encarna Salvador i Beatriu Cardona faltant encara tres més, per al dia 27. 

La Sra. Galiana comenta que si a aquestes accions, les coordinadores d’igualtat dels centres educatius són 
informades, per si volen participar. 

La Sra. Cuenca respon que la convocatòria es fa en col·laboració amb la Delegació de govern, qui contacta amb 
les diferents associacions i a més el CECV contacta amb gent que puga estar interessada, amb el risc de 
provocar un excés de convocatòria amb els centres docents i formar grups excessivament grans.  

Afig la Sra. Cuenca que la informació que es vol obtindre no és dels centres educatius, el que es pretén és 
obtindre informació de les pròpies associacions. 

Es busca aportacions de les associacions rurals, amb la problemàtica que això comporta. 

La Sra. Cuenca comenta el cas de Tirig on l'alcaldessa i una regidora d’un municipi no podien aportar res, per 
la mancança total d’assistents a les seues convocatòries, via ajuntament. 

Amb aquesta realitat en les zones rurals cal posar el focus i esforçar-se per a entrar en el món de les dones, 
amb campanyes on s’arribe a molta gent. Les que pertanyen a associacions i a les que no, i amb l’ajuda si cal 
de la nova agència que ha creat la Generalitat d’àmbit rural.  

La Sra. Valls comenta que en les zones rurals, es podria obrir la xarxa per a aconseguir una major a aportació 
dels CIC i els centres educatius com a institucions que mobilitzen a molta gent. 

La Sra. Villaescusa proposa realitzar actuacions més transversals i no on s’especifique que és exclusivament 
per a les dones, observades les dificultats que això comporta a les dones de l’àmbit rural i les reticències de 
les mateixes a participar. 

La Sra. Cuenca insisteix en la idea d´una primera fase per a escoltar la veu de les dones que no tenen els espais 
oferits pels centres educatius i/o els CIC.  

La Sra. Galiana comenta que a l´avaluació del PAM, a l’apartat on les coordinadores d´igualtat aporten noves 
dades en projectes singulars diferents dels marcats, no ha trobat cap aportació nova. I reconeix que escoltar 
noves idees dona peu a l´elaboració d´altres pròpies i de nous enfocaments. 
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La Sra. Cuenca insisteix que és el que s´està fent. I llança la pregunta de quantes coses s´aprenen a l´aula i 
quantes s´aprenen fora. I en parlar d´educació del futur cal plantejar-se noves línies d´actuació. 

La Sra. Valls planteja el problema de com fer que la gent de l´àmbit rural participe . I proposa que les famílies 
siguen l´objectiu de les convocatòries. 

La Sra. Alabau ratifica les dificultats per a convocar a la gent amb escassa activitat participativa i 
d´associacionismes, i que cal facilitar-li´l l´accés. 

La Sra. Galiana considera molt necessari que es reconega qualsevol signe de maltractament per mínim que 
resulte . I posa com a exemple el seu centre escolar. 

La Sra. Cuenca estableix aquestes situacions com la tercera etapa del problema i que per no arribar a aquest 
extrem seria una bona idea l´organització d'accions perquè la gent establira canals de comunicació. Posa com 
a cas els word coffee´s dedicats a les famílies, i replegar tota aquesta informació per a usar-la en futures 
accions. 

La Sra. Galiana considera les AMPES , junt la figura de la coordinadora d´igualtat com una bona plataforma per 
a portar endavant aquests temes. 

El Sr. Pérez proposa fer uns tipus de jornades on participaren els membres dels consells escolars de centres 
rurals sota el títol «rurarilat i consells escolars» amb la finalitat d´empoderar-los. 

La Sra. Villaescusa pensa que amb un pretext que afecte els àmbits familiars, accions quotidianes i 
domèstiques, es pot arribar a les famílies d´una manera més efectiva que amb convocatòries del tipus: «per la 
igualtat». 

El Sr. Pérez comenta que la DG Rural disposa d´un pressupost suficient elevat per a realitzar accions i activitats 
per movilitzar les associacions. 

Posa com a exemple la intervenció de ponents importants en l´àmbit de les emocions, dones que al món rural 
desenvolupen un rol de lideratge... 

La Sra. Galiana proposa els centres docents com a plataformes de llançament d´aquest tipus d´iniciatives, amb 
la col·laboració de la coordinadora d´igualtat i de professors de diferents matèries. 

La Sra. Alabau cita com exemple unes accions amb aquest perfil . 

La Sra Cuenca fa l´observació que amb una convocatòria gran i rural, on es convoque les famílies, no cal 
convocar menors. Amb una proposta d´establir contacte amb un àmbit concret com és el de les dones al món 
rural , un col·lectiu amb escassa interacció, cal dedicar tots els esforços a fer que aqueixes dones , aïllades, 
reben suport. i deixar que altres agents establisquen vies de comunicació amb les menors.  

Referent a la proposta del Sr.Pérez, crear unes jornades en les quals participen els consells escolars de l´àmbit 
rural, la Sra. Cuenca proposa un tipus de fira on cada associació muntaria un stand on mostrar el seu projecte. 

El Sr. Pérez proposa convocar tots els consells escolars dels centres rurals a més d´associacions, entitats 
d´àmbit rural amb coses que dir dins del marc de la coeducació i la igualtat. 
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La Sra. Cuenca fa l ´observació del baix percentatge d´assistència a aquest tipus d ´iniciativa. 

La Sra. Villaescusa comenta que cal incloure el professorat en les diferents iniciatives. 

El Sr. Pérez proposa deixar per a Novembre el disseny de les jornades. 

La Sra. Alabau pensa que la presència de persones de renom a les jornades, potser no és el reclam adequat 
per a aquest tipus de jornades d´àmbit rural. 

El Sr. Pérez dona exemples i dades per demostrar que amb diferents accions es dona informació a gran part 
dels ciutadans el món rural. 

El Sr. Gil aposta fixar els esforços en accions ja fetes i que han funcionat i posar-les en pràctica. 

La Sra. Cuenca comenta la fórmula de recopilació de dades, i de com aquesta informació serveix per a fer 
l´informe. S´actua amb grups de treball enfront de propostes d´acció del CECV en diferents àmbits. Es mostren 
exemples. El propòsit és aconseguir fitxes de bones experiències. 

Aquest informe de bones pràctiques s´espera tindre-lo per al mes de juny. Amb aquesta informació es podrà 
saber què s´està fent i partint d´aquestes dades fer una reflexió amb què es pot continuar fent. 

La Sra. Cuenca enumera les accions que ja s´han fet: 25 de novembre, concert a Elda, recital en el Centre del 
Carme i concert a Cullera. 

 

3. Proposta d’accions per al 8 de març de 2020. 

La Sra. Villaescusa dona pas al tercer punt del dia, accions per al dia 8 de març. 

La Sra. Cuenca comenta que el Síndic de Greuges va demanar presentar l ´informe RqRqR a Alacant. 

La idea per difondre la campanya RqRqR te dues vies: les bandes de música i les marxes, amb repartiment de 
material de la campanya, contactant amb ajuntaments que organitzen aquest tipus d´esdeveniments. 

Es vol fer difusió de la campanya a nivell de les famílies. 

El Sr. Pérez demana unes fitxes amb tot el material disponible al CECV ja que des dels Cefires es tenen 
contactes amb diferents ajuntaments per a organitzar jornades de coeducació. Amb aquest llistat es pot oferir 
el material en funció de les necessitats de cada institució. 

La Sra. Cuenca troba molt útil aquesta proposta. 

La Sra. Alabau proposa a les Federacions com a plataformes per a rebre aquesta informació. 

La Sra. Cuenca demana idees per al 8 de març, a la manifestació vespertina. 

Es proposa fer una cartel·la amb el lema RqRqR, amb possible col·laboració de Com Sona l´ESO i PROESO en 
forma de batukada. A més a repartiment de les bragues. 
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Es proposa fer una consulta a l´Administració per a tractar-se d´una entitat oficial. 

 

4.  Accions RqRqR a la MICE. Informació i suggeriments. 

La Sra. Villaescusa dóna pas al 4t punt del dia, accions RqRqR a la MICE. 

La Sra. Cuenca recorda que hi ha previst un concurs, una secció dins de la MICE.  

Hi ha 10 vídeos creats d´acord amb els àmbits treballats al projecte. 

Es vol llançar de manera seqüenciada via twitter els vídeos amb un text. I el propòsit és que es faça difusió dels 
mateixos per a aconseguir el major nombre de participants entre els alumnes. 

A partir dels vídeos rebuts ,detectar nous masclismes no observats. 

La presentació de la MICE es farà el 8 de maig al teatre TAC de Catarroja. 

La Sra. Colomina afegeix que la data de la conclusió serà el dia 17 de maig a Almoradí. A més comenta que des 
de l ´organització de la MICE cada 15 dies envien als centres informació amb les bases del concurs. 

Es passa a la projecció i dels vídeos de promoció de la MICE. Es comenten. 

La Sra. Valls els entén com a exemples per a donar pistes als concursants. 

La Sra. Cuenca explica que fins al 8 de maig , el CECV enviarà cada dos dies un vídeo amb un missatge, per 
animar els possibles participants.  

Cada vídeo enviat es comunicarà individualment als membres de la comissió via correu electrònic. 

 
 
5. Proposta d’accions per al 25 de novembre de 2020. 

La Sra. Cuenca introdueix el punt recordant que se celebrarà un concert de la FSMCV, qui ha fet un decàleg 
recollint les propostes emeses des del CECV adaptant-les a les seves circumstàncies, en accions concretes.  

Accions del tipus: 

1. Projecció del vídeo sobre la MICE, «necessitem referents» on es dona difusió i publicitat al concurs. 

2. Vídeo on la FSMCV s´adhereix a la campanya RqRqR i on es mostra el discurs de Guadalupe López Íñiguez, 
recollint el premi Bankia a la investigadora musical de la FSMCV i posterior interpretació de la peça «Em dic». 

3. PROESO , farà un concert a Teulada els dia 1 de març i 2 de maig a Castelló amb el lema RqRqR amb posterior 
repartiment de material relacionat amb la campanya. 

4. Al Conservatori de Castelló es farà el Concert de la dona, el 9 de març, amb temàtica RqRqR. 

Mª Pilar Baño, directora del Conservatori d´Elda prepara un projecte sobre la presència de les dones a l´opera.  
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La Diputació de València vol participar al Feminari on estarà present la campanya RqRqR.  

El CECV estarà present al congrés de COEDUCA, on es muntarà una figura amb les peces modificades de la 
Primavera Educativa. Es demanarà col·laboració als assistents del congrés per a confeccionar la figura. Als 
mòduls han de respondre a la qüestió: què estan disposats a fer per a aconseguir la igualtat?. I amb les 
respostes es realitzarà un informe. 

Si hi ha possibilitat econòmica es regalarà una baralla a cada congressista.  

La Sra. Cuenca explica als membres de la comissió les característiques de la baralla. I el projecte es fonamenta 
en crear les bases d´un concurs on es marquen les bases, normes del joc amb les cartes.  

Actualment hi ha un esborrany amb les normes que s´ha de revisar i ampliar, per a llançar el concurs el 8 de 
març. Amb dates possibles a l'octubre per a rebre els treballs i el 25 de novembre per a donar a conèixer els 
guardonats. 

La Sra. Villaescusa comenta les possibilitats i utilitats beneficioses de la baralla. 

La Sra. Cuenca proposa als membres aportar idees per a concretar les bases del concurs. Recorda que en la 
baralla hi ha famílies, comodins i cartes en blanc.  

La Sra. Cuenca comenta que al Cefire de València i promogut per la seua directora, Na Teresa Vendrell s´ha 
publicat un document que inclou una sèrie de recomanacions per als seus ponent perquè desenvolupen les 
seues intervencions sempre atenent aspectes que potencien el tracte respectuós i la igualtat de gènere. 

És intenció del CECV donar-li forma de decàleg i regalar-ho juntament amb la baralla per als ponents. 

La Sra. Villaescusa coneix de la presència d´un decàleg similar, amb un llenguatge igualitari i d´inclusió. 

Es passa a projectar el vídeo de l´entrega dels premis Bankia a Guadalupe López Íñiguez. 

Es projecta el vídeo de l´acte de presentació. 

Queden al repositori de recursos per si els membres de la comissió els volen usar. 

 
 
6.  Torn obert de paraula. 

La Sra. Valls llig un escrit a l´atenció de la presidenta del CECV en el qual explica el motiu del seu abandonament 
i dels membres de l´organització que representa del saló d´actes el dia de l´acte de presentació.  

La Sra. Villescusa dona per tancada la sessió. 

 
València, 12 de febrer de 2020 

 

Vist i plau. 
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La presidenta de la comissió 

 

Mª Isabel Villaescusa Alejo 

La Secretaria Tècnica del CECV 

 

Mercè Claramunt Diego 
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ACTA NÚM. 2/2020 DE LA SESSIÓ DE LA COMISSIÓ DE 
COEDUCACIÓ DEL CONSELL ESCOLAR DE LA COMUNITAT 
VALENCIANA, CELEBRADA EL DIA 22 D’ABRIL DE 2020 

ASSISTÈNCIA 

Presidenta del CECV 
Encarna Cuenca Carrión 
Presidenta de la Comissió 
Mª Isabel Villaescusa Alejo 
Formació del Professorat 

Conselleres i consellers 
Formació del Professorat 
Antonio Pérez Sabater 
Organitzacions sindicals 
José Gil Castellano (UGT) 
Inspecció educativa 
Remei Roig Galiana 
Formació del Professorat 
Josefa Domenech Zaera 
Administració Educativa Auntonòmica 
Antoni González Picornell 
 

 
 
 
 
 
Professorat centres públics 
Beatriu Cardona i Prats (STEPV) 
Xelo Valls Gregori (CCOO – PV) 
Famílies d’alumnat de centres públics 
Marta Tomás Pérez (GONZALO ANAYA) 
Unitat d’educació per a la salut 
Inmaculada Clemente Paulino 

Secretaria tècnica del CECV 
Mercè Claramunt Diego 
Mª José Colomina Villalba 
Julio Gómez Carbonell 
Jorge Martínez Palomino 

***** 

D’acord amb la convocatòria, la Comissió de Coeducació del Consell Escolar de la Comunitat Valenciana es 
reuneix telemàticament a través de la plataforma Webex habilitada per la Conselleria de Educació, Cultura i 
Esport el dia 22 d’abril de 2020, a les 11.00 h en convocatòria única, amb l’assistència de les conselleres i els 
consellers que dalt es relacionen. 

 

ORDRE DEL DIA 

1. Aprovació, si escau, de l’acta de la sessió anterior. 

2. Informació sobre la situació actual de la campanya RqRqR. 

3. Propostes per a les properes accions de la campanya RqRqR. MICE. 

4. Torn obert de paraula. 
***** 

 

1. Aprovació, si escau, de l’acta de la sessió anterior. 

La Sra. Villaescusa Alejo pregunta si alguna de les persones present desitja fer si  observacions o suggeriments 

a l’acta anterior. No havent-hi cap intervenció s’aprova per assentiment. 

2. Informació sobre la situació actual de la campanya RqRqR . 

Ja que es tracta d’una vídeoconferencia la Sra. Villaescusa Alejo comparteix mitjançant la pantalla del seu 

ordinador amb la resta de les persones assistents, la documentació amb el títol “Actes amb presencia RqRqR”. 
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Actes amb presència de la Campanya RqRqR fins a la data: 

• Subdelegació d’Alacant. Es compta amb la col·laboració d’associacions de dones i treballant 

amb les escoles 

• Teulada (L’ESO canta amb el cor). Es va treballar “Una peça clau” amb l´IES de Teulada. 

• Conservatori Castelló 9 de març. Peces d´autoria femenina, i treballs de ceràmica amb la 

serigrafia de la biografia de dones. 

• Actes Dia de la Dona, amb lliurament de material de la campanya i suport i suport dels 

sindicats. 

Canvis de data en altres actes: 

• Feminari organitzat per la Diputació de València (per al 2021)  

• Congrés de coeducació organitzat per la CECE (2021)  

•  Concert del 2 de maig «Com sona l’ESO» 

•  Concert Banda de dones (passa a 18 de setembre 2021) 

Concerts organitzats per la FSMCV amb presència RqRqR: 

➢ 26/2/2020  UNIÓN MUSICAL SAN FULGENCIO 

➢ 27/2/2020  Otobesa de Jérica Jérica Castelló/ Castellón 

➢ 27/2/2020  LA UNIÓ ARTISTICA MUSICAL D'ALMÀSSERA 

➢ 27/2/2020  Agrupació Artística Musical Dénia 

➢ 2/27/2020  Unió Musical Alqueriense 

➢ 28/2/2020 Societat Joventut Musical Faura 

➢ 28/2/2020  UNIÓ MUSICAL DE BENICULL 

➢ 28/2/2020  UNIÓN MUSICAL VENTA DEL MORO 

➢ 29/2/2020  SOCIEDAD FOMENTO MUSICAL DE NAVARRÉS 

➢ 03/3/2020 Unión Musical Jalance 

➢ 03/3/2020  S.A.M "LA VALL" DE CÀRCER 

➢ 03/3/2020  LIRA CASTELLONERA 

➢ 04/3/2020  "La Alianza" Vinaròs Castelló/ Castellón 

➢ 05/3/2020  Agrupació artística-musical Santa Bàrbara de Piles 

➢ 08/3/2020 S.M. "Santa Cecilia" de Macastre 

➢ 08/3/2020  SOCIETAT MUSICAL L'OM DE PICASSENT 
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El Sr. González Picornell, comenta pel que fa a les accions cancel·lades si hi ha prevista una data concreta per 

reprendre-les  o cal  esperar a veure com evoluciona la situació.  

La Sra. Cuenca Carrión respon que els actes cancel·lats no són actes que organitza el CECV, sinó que són aquells 

que s´han adherit a la campanya i que la decisió està en funció del que consideren les entitats organitzadores. 

Comenta que en el cas concret del Feminari, que organitza la Diputació de València, inicialment previst per al 

mes de juny, amb la nova situació passarà al 2021. El Congrés de coeducació que organitza la Secretaria 

Autonòmica d’Educació i formació Professional,  previsiblement es farà el curs que ve. El concert del 2 de maig 

de Com sona l´ESO: La reina lleona, per la impossibilitat de realitzar assajos, es posposa. El concert de la Banda 

de dones, organitzat per la Diputació de València, està previst per al 18 de setembre, sempre en funció de 

l’evolució de la pandèmia. La MICE, ha traslladat les gales a octubre. Recorda que afortunadament van finalitzar 

les jornades «Unes localitats amb R de Rebuig», abans del confinament i que la darrera es va realitzar a 

Cocentaina. 

La Sra. Cardona comenta que els concerts que estaven programats per a l’abril han estat cancel·lats i que caldria 

conèixer al més prompte possible les noves dates d´actuacions per comunicar-ho i en tot cas assistir-hi. 

La Sra. Villaescusa Alejo indica que en el moment que es coneguen aquestes dates, s´informarà. 

El Sr. González Picornell comenta l'existència d´un concert a Alcoi, amb una temàtica molt similar als 

desenvolupats a la Campanya i caldria que s´afegiren a aquesta iniciativa del CECV. 

La Sra. Cuenca Carrión recorda que À punt (TV valenciana), està afegida a la Campanya, i que es compromet a 

donar difusió dels diferents concerts. A més totes les imatges que les bandes envien al CECV, seran publicades 

a la web. 

Responent a la proposta del Sr. González Picornell, la Sra. Cuenca Carrión parla de les dificultats per contactar 

amb aquests tipus d´iniciatives. 

El Sr. González. Picornell s´ofereix des de la seua associació a afavorir aquests contactes. 

La Sra. Cuenca Carrión valora molt positivament aquesta iniciativa i la trasllada als altres membres de la 

comissió. 

La Sra. Villaescusa Alejo introdueix el punt del concurs de la Baralla per la Igualtat (estava pendent la seua 

posada en marxa). Per les dificultats actuals, recomana deixar-ho per setembre,. 

La Sra. Cuenca Carrión, incideix en què aquest retardament hi ha d´anar amb el compromís per part de la 

comissió de coeducació que el proper tema per treballar, siga el de la Baralla. Bàsicament per estructurar el 
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concurs, temporalització, difusió, institucions que el secunden, etc. A més comenta  l`Associació Alanna s’ha 

mostrat interessada en el projecte. 

La Sra. Cardona dona suport a les paraules referides a la importància i el treball que fa l´ Associació Alanna. 

 

3. Propostes per a les properes accions de la campanya RqRqR. MICE. 

Proposta de jurat per al concurs RqRqR. De la MICE. 

La Sra. Villaescusa Alejo proposa que els membres de la Comissió de Coeducació faça la selecció dels finalistes, 

triar dels 18 vídeos rebuts els 5 millors d’acord amb un barem i que, en una segona fase, un jurat decidisca els 

guanyadors. Es proposen com a possibles membres del jurat: 

❖ Directora General de l’Institut de la Dona (Maria Such Palomares) 

❖ Director de la MICE (Josep Arbiol) 

❖ Delegació del Govern 

❖ À punt 

❖ Presidenta del CECV (Encarna Cuenca Carrión) 

❖ Representant de l’alumnat 

El Sr. González Picornell considera correcte el plantejament. 

La Sra. Cardona ho considera bona idea, però fa observar que el jurat que ha d´eixir de la Comissió de 

Coeducació ha de ser paritari. Considera molt interessant la presència de l´alumnat . Proposa que siga alumnat 

de l’últim centre que va guanyar el premi de la MICE, lliurat a l´Havana, qui en forme part. 

La Sra. Tomás fa l´oferiment de contactar amb els components del grup guanyador de la darrera edició de la 

MICE. 

La Sra. Villaescusa Alejo dona suport a la proposta. 

La Sra. Cuenca Carrión contesta a la Sra. Cardona la qüestió de la paritat assegurant que tal com està estructurat 

el jurat no hi haurà problema. Pel que fa a la representació de l´alumnat s´aposta perquè siguen xic i xica. 

La Sra. Valls demana la paraula per saber la procedència dels 18 vídeos presentats al concurs. 

La Sra. Villaescusa Alejo comparteix la informació presentant a la pantalla la web del CECV on està el menú 

amb les pel·lícules presentades i amb les dades de cadascuna. 
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La Sra. Cuenca Carrión recorda que no hi ha participació de la categoria Infantil. En alguns casos hi ha vídeos 

amb participació conjunta entre Secundària i Batxillerat. Considera que treballar internivell és una tasca que 

s’ha de potenciar, però cal atendre a la rúbrica que es consensue per considerar els criteris de participació i 

l'adequació de tots els vídeos presentats. 

• Criteris de valoració per atorgar els premis 

La Sra. Villaescusa Alejo mostra als assistents, el quadre amb la proposta d’ítems per valorar els treballs 

presentats al concurs. Els ítems són: 

• S´adequa a les propostes de la Campanya RqRqR masclismes quotidians? 

• La selecció garanteix els principis d´igualtat i no discriminació 

• Identificació clara del missatge 

• Voluntat d´incidència social, capacitat de repercussió i generar respostes a la societat 

• Innovació i transgressió en les tècniques emprades 

• La qualitat artística (imatge, so, tipografia, transicions, etc.) 

• Elements de reforç narratiu, música... 

• Valoració personal 

Amb aquesta primera valoració es determinarien els finalistes. 

La Sra. Cardona i Prats valora positivament aquesta proposta, encara que voldria aclarir el segon ítem : «La 

selecció garanteix els principis d´igualtat i no discriminació». 

La Sra. Villaescusa Alejo explica que és el vídeo i per tal modifica la redacció d´aquest punt passant a ser: 

“El vídeo garanteix els principis d´igualtat i no discriminació”. 

La Sra. Cardona i Prats pregunta què es vol aconseguir amb el terme transgressió, del punt 5. 

La Sra. Villaescusa Alejo proposa canviar aquest terme per originalitat. El punt queda redactat com: 

“Innovació i originalitat en les tècniques emprades”. 

La Sra. Cardona i Prats comenta que pensa que és erroni el terme qualitat artística del punt seté i que caldria 

denominar-lo qualitat tècnica. 
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La Sra. Cuenca Carrión proposa redactar un nou punt amb la intenció de distingir qualitat artística i qualitat 

tècnica. 

 Els punts definits finalment seran: 

• La qualitat artística (guió, fotografia...) 

• La qualitat tècnica (imatge, so, tipografia, transicions, etc.) 

La Sra. Cuenca Carrión proposa als membres de la comissió que totes aquelles coses que en veure els vídeos 

no queden arreplegades en els ítems, s´adjunten en Valoració personal. 

El Sr. Gil Castellano pregunta si es publiquen els 5 finalistes o serà informació interna. 

La Sra. Cuenca Carrión respon que en un principi és per coneixement intern. 

El Sr. Gil Castellano està d´acord perquè pensa que com que els dos primers criteris de valoració suposen una 

exclusió de tota una sèrie de vídeos que no compleixen aquests criteris, estaria bé que aquesta decisió no 

transcendira més enllà del cercle del CECV, per tal de no ferir sensibilitats dels participants. 

La Sra. Cuenca Carrión afegeix que s’enviarà una carta a tots els centres que han presentat vídeos agraint la 

seua participació i animant als no premiats a participar en futures edicions. 

Demana la paraula la Sra. Clemente Paulino per aplaudir la decisió de diferenciar al barem entre qualitat tècnica 

i artística. 

La Sra. Villaescusa Alejo qüestiona si, al desdoblar els ítems de qualitat artística i tècnica, podrien solapar-se 

els elements de reforç narratiu. 

La Sra. Cuenca Carrión respon que en principi es pot avaluar sense cap interferència. 

La Sra. Villaescusa Alejo comenta si l'ítem de reforç narratiu no estaria de més. 

La Sra. Clemente Paulino veu diferencia entre la qualitat tècnica i els recursos narratius, ja que aquests recursos 

són afegits a la possible qualitat artística que presente el projecte. 

La Sra. Cardona està d´acord amb la visió de la Sra. Clemente Paulino i  proposa que el Sr. Arbiol per la seua 

experiència en l´àmbit de l’audiovisual, revise aquests criteris. 

La Sra. Cuenca Carrión pensa que és una bona opció. Comenta que algun vídeo presentat ja ha estat premiat. 

Com que a les bases no es demanen obres inèdites, poden resultar guanyadors. Comenta que hi ha un vídeo 

en aquesta situació amb molt de potencial. 
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La Sra. Villaescusa Alejo passa a comentar els aspectes del premi de la MICE. Possiblement la gala serà en 

octubre. El premi del CECV incorpora l'identificador RqRqR.  

Propostes d’acció per a la difusió dels audiovisuals guanyadors. La Sra. Villaescusa Alejo enumera possibles vies 

de difusió: 

• Entitats i associacions representatives sobre el tema 

• Centres educatius amb propostes per emprar el material audiovisual 

• Web de recursos Consellera d’Educació, Cultura i Esport 

• Web Consell Escolar 

• Difusió a través dels consellers i conselleres del CECV 

• Enviament a escoles en xarxa nacionals i internacionals 

• Atenció directa a les persones que cerquen informació 

• Premsa 

• À punt 

 

La Sra. Cuenca Carrión recorda la proposta del Sr. González Picornell de difusió mitjançant l’Associació de 

directors i directores. El Sr. González Picornell es mostra d´acord. 

La Sra. Villaescusa Alejo comenta que respecte als terminis, primer cal consensuar amb el Sr. Arbiol els criteris 

de baremació i una vegada clars es faran arribar als membres de la comissió. A més pregunta pels terminis per 

tindre la primera selecció abans de constituir el jurat. 

La Sra. Cuenca Carrión respon que les gales estan pensades per al mes d´octubre. Prèviament, cal tindre 

l´avaluació que es farà mitjançant un formulari de Google on estarà cada pel·lícula i els criteris de valoració 

acordats. Els membres de la comissió puntuaran d’1 a 5, es farà la mitjana i d’aquestes dades eixiran els cinc 

guanyadors que proposa la Comissió de Coeducació. En cas d’empat entre projectes, es convocaria una altra 

reunió per decidir els cinc finalistes. A més recorda als membres que a la MICE hi ha un premi de jurat popular. 

Per mitja del canal de Youtube propi de la MICE es poden visionar els treballs. El termini d’aquesta votació és 

el 8 de maig. Caldria preguntar al Sr. Arbiol pels terminis que consideraria adients, i qualsevol modificació es 

comunicaria per correu electrònic. 

 

La Sra. Villaescusa Alejo comenta que si la setmana vinent ja queda clar el barem consensuat, ja es podia 

procedir a valorar les pel·lícules, i per finals de maig tindre ja disponibles els títols  finalistes. 

 

Es convocarà la Comissió una vegada realitzades les valoracions. 
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4. Torn obert de paraula.  

La Sra. Cuenca Carrión exposa un tema diferent del tractat a la reunió. Es tracta d'una iniciativa que neix de 

l'IES Azorín de Petrer que consisteix en un Kahoot per celebrar el Dia de llibre, una activitat per treballar la 

lectura en família, principal mediadora. Es compartirà des del CECV el vídeo creat per l'institut de Petrer amb 

tots els consellers i conselleres de el Consell Escolar. 

 

La Sra. Clemente Paulino proposa que, en lloc d'utilitzar l'expressió "distanciament social" proposada pel 

Ministeri de Sanitat, Consum i Benestar Social, utilitzar l'expressió "distanciament físic", ja que per les 

condicions de moment sembla que hem recuperat una altra manera de relacions més solidàries. Partint del 

seu àmbit el sanitari, comenta que reben moltes mostres de solidaritat, que s'estenen a altres àmbits com la 

policia, els serveis de neteja ... Gent junta encara que físicament separada. 

 

La Sra. Cuenca Carrión proposa fer un escrit des de la Comissió de Coeducació donant les gràcies per totes les 

coses que estan fent sanitaris i sanitàries per tota la població, reafirmant la figura de la dona en tots aquests 

aspectes. 

 

La Sra. Valls Gregori vol fer valdre la figura de "les invisibles", col·lectius com les de personal neteja integrat 

majoritàriament per dones. 

 

El Sr. Gil Castellano dona suport a la proposta i comenta que un familiar molt proper, la seua filla, forma part 

del personal sanitari que està treballant actualment per controlar la Covid-19. 

 

La Sra. Villaescusa dona per finalitzada la vídeo-reunió. 

 

No havent-hi cap altra intervenció, la presidenta de l'CECV dona les gràcies i manifesta que és un plaer treballar 

amb els membres de la Comissió encara més si cap en les circumstàncies en què ens trobem. 

 

Es tanca la sessió sent les 12.45 hores. 

València 22 d´abril de 2020 

Vist i plau. 
 

La presidenta de la comissió 

 

Mª Isabel Villaescusa Alejo 

La Secretaria Tècnica del CECV 

 

Mercè Claramunt Diego 
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ACTA NÚM. 3/2020 DE LA SESSIÓ DE LA COMISSIÓ DE 
COEDUCACIÓ DEL CONSELL ESCOLAR DE LA COMUNITAT 
VALENCIANA, CELEBRADA EL DIA 23 D’OCTUBRE DE 2020 

ASSISTÈNCIA 

Presidenta del CECV 
Encarna Cuenca Carrión 
Presidenta de la Comissió 
Mª Isabel Villaescusa Alejo 
Formació del Professorat 

Conselleres i consellers 
Formació del Professorat 
Antonio Pérez Sabater 
Organitzacions sindicals 
José Gil Castellano (UGT) 
Professorat centres públics 
Beatriu Cardona i Prats (STEPV) 
Xelo Valls Gregori (CCOO – PV) 

 
 
 
 
 
Famílies d’alumnat de centres públics 
Mercedes Alabau Siurana (GONZALO ANAYA) 
Sonia Terrero González (COVAPA) 

Secretaria tècnica del CECV 
Mercè Claramunt Diego 
Mª José Colomina Villalba 
Julio Gómez Carbonell 
Jorge Martínez Palomino 

***** 

D’acord amb la convocatòria, la Comissió de Coeducació del Consell Escolar de la Comunitat Valenciana es 
reuneix telemàticament, el dia 23 d’octubre de 2020, a les 11.00 h en convocatòria única, amb l’assistència de 
les conselleres i els consellers que dalt es relacionen. 

 

ORDRE DEL DIA 

1. Aprovació, si escau, de l’acta de la sessió del dia 22 d’abril de 2020. 

2. Informe de presidència. 

3. Lliurament dels premis MICE. 

4. Presentació i difusió de l’informe «Unes localitats amb R de Rebutjar i Redreçar». 

5. Baralla per la Igualtat. 

6. Pacto contra la violència masclista. Plataforma de famílies. 

7. Cartera de Salut. Revisió dels formularis de recollida de dades. 

8. Torn obert de paraula. 

 
***** 

 

S’inicia la reunió amb les salutacions i la benvinguda que, en nom del Consell Escolar, fa la presidenta. Es dona 
pas a la presidenta de la comissió, la consellera Mabel Villaescusa Alejo. 

1. Aprovació, si escau, de l’acta de la sessió anterior. 

La presidenta de la comissió expressa que, com no s’han rebut esmenes, queda aprovada l’acta anterior per 
assentiment. 
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2. Informe de presidència. 

La presidenta del CECV explica que la idea d’introduir aquest punt en l’ordre del dia és que tothom tinga la 
informació del treball que s’està fent en totes les comissions. 

Una qüestió que es va plantejar des de la Permanent fou la realització de webminars amb la finalitat de 
repensar el nostre decàleg des de la perspectiva dels objectius de desenvolupament sostenible 2030, tal com 
es va fer amb els del 2020; això suposava la contractació de ponents especialistes en la matèria però, de 
moment, no es pot fer perquè encara no està coberta la plaça d’administració econòmica del CECV; 
afortunadament ahir es va presentar una persona interessada a cobrir aquesta vacant. 

Malauradament, aquesta i altres qüestions hauran d’ajornar-se al trimestre pròxim. Però s’està treballant en 
altres temes, com per exemple els qüestionaris de la Cartera de Salut, l’organització de la celebració del Dia 
Internacional de l’Estudiant, conjuntament amb representants del sector d’alumnat (webminar el dia 
17/11/2020); finalment, cal veure el treball que s’està duent a terme amb la Plataforma de les Famílies i el 
tercer sector sobre el Pacte Valencià contra la Violència de Gènere, aprofitant la celebració del Dia 
Internacional per a l’Eliminació de la Violència contra les Dones, el proper 25 de novembre. 

Amb aquesta explicació, la presidenta del CECV dona per conclòs aquest punt, no sense remarcar la 
importància de la Comissió de Coeducació. 

 

3. Lliurament dels premis MICE. 

La presidenta de la comissió comenta que, a causa de la pandèmia, es va constituir una comissió que havia de 
valorar i avaluar a qui s’havien d’atorgar els premis. Malauradament, no es pot reunir un jurat, ni tampoc es 
podrà fer la cerimònia de lliurament dels premis, però el que sí que pot fer la comissió és ratificar la decisió 
que s’havia pres. Com que les obres que s’hi van presentar són d’una gran qualitat, la decisió del lliurament de 
premis pot quedar tal i com es va parlar amb anterioritat. 

En aquest punt, la presidenta del CECV afegeix que abans es feia un acte d’entrega de premis però que enguany 
sols es farà la lectura del palmarès (demà) i s’enviarà una carta de felicitació a les persones guardonades. Des 
del CECV s’havien seleccionat cinc obres premiades, quan en realitat només se n’havien de triar tres, però la 
idea és, atès que no suposa cap despesa econòmica, continuar endavant amb la proposta de premiar aquestes 
cinc produccions i fer un reconeixement al treball dels centres educatius. 

Es pregunta als i a les membres de la comissió si els sembla bé aquesta opció i s’aprova per assentiment, per 
la qual cosa, des del Consell Escolar de la Comunitat Valenciana s’enviarà a l’organització de la MICE la proposta 
i també les felicitacions, des de la Comissió de Coeducació, a l’alumnat responsable de les obres premiades i 
l’agraïment a tot l’alumnat per la participació. 

 

4. Presentació i difusió de l’informe «Unes localitats amb R de Rebutjar i Redreçar» 

La presidenta de la comissió comenta que aquest informe tindrà tres parts: 

➢ Els municipis parem atenció als masclismes quotidians i a les barreres per a combatre’ls. 

➢ Els municipis avancem per a rebutjar els masclismes. 

➢ Els municipis ens projectem des de la igualtat. 

La idea és que la setmana del 25 de novembre es faça una presentació de l’informe al monestir del Puig de 
Santa Maria, on participarien les entitats col·laboradores en la recollida de dades: Diputació, associacions, 
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delegació de Govern, diferents ajuntaments, Museu de la Valltorta, Conselleria d’Educació i Comissió de 
Coeducació del CECV. 

S’ha de tindre en compte l’aforament i les mesures de seguretat i es farà difusió d’aquesta acció en xarxes 
socials. En aquest sentit, la comissió hauria de donar forma a aquest acte, la presidenta posa com a exemple 
que de manera presencial es podria fer un acte més íntim i fer difusió en streaming; caldria parlar del format 
de l’acte i decidir com serà la presentació de l’informe. 

El conseller Antonio Pérez Sabater comenta que el CECV hauria de participar en l’acte de manera presencial, 
respectant tant l’aforament com les mesures de seguretat, i que alhora es podria retransmetre en streaming. 
La presidenta del CECV fa unes consideracions i puntualitzacions sobre com hauria de ser l’acte de presentació 
de l’informe de «Con R de Rebuig». 

La consellera Beatriu Cardona i Prats comenta que ella anava a fer un proposta pareguda a la que ha fet la 
presidenta del CECV, sobretot, pensant en les poblacions que han participat i que són de zones rurals, i amb la 
prudència que imposa la situació sanitària. De fet, crida l’atenció sobre el fet que precisament al Puig la situació 
és, ara mateix, greu. 

La presidenta de la comissió comenta que caldria pensar també en el format virtual, pensant d’evitar riscos de 
contagis, i fer una presentació telemàtica que es puga retransmetre en directe. 

La presidenta del CECV demana l’opinió de la consellera Sonia Terrero González, qui opina que la situació del 
COVID ara és molt complicada, pensa que l’opció més segura seria reunir-se un grup molt reduït de persones 
per a la presentació i que es faça una retransmissió en directe; la Sra. Cardona i Prats insisteix que, anant cap 
a l’hivern, reunir una sèrie de persones de diferents punts geogràfics en un lloc tancat pot comportar una sèrie 
de riscos, pensa que si es vol fer de manera presencial i a l’aire lliure, pot ser siga millor ajornar-ho a la 
primavera. 

La presidenta del CECV agafa la proposta de la Sra. Cardona i Prats, ja que per al 25 de novembre es llançarà la 
campanya de «Baralla per la Igualtat» i serà molt potent, pot ser seria bona idea ajornar aquest acte. El 
conseller José Gil Castellano està d’acord en ajornar la presentació de l’informe. 

Amb l’assentiment de la resta de components de la comissió la presidenta del CECV conclou aquest punt, i se 
centra, de cara al 25N, en la difusió de la campanya de la «Baralla per la Igualtat», ja que la temàtica és 
específica de violència contra les dones, i és millor deixar els resultats d’aquest concurs i la presentació de 
l’informe de «R de Rebuig» per a la celebració del dia de la dona, el proper 8 de març. 

En aquest moment, la consellera Consol Valls Gregori recolza aquesta proposta i s’acomiada dels membres de 
la comissió perquè té una altra reunió programada. 

 

5. Baralla per la Igualtat. 

La presidenta de la comissió informa del fet que cal decidir diverses qüestions en aquest punt; s’ha de 
començar amb el llançament del concurs de la «Baralla per la Igualtat» i la convocatòria; també s’ha de decidir 
quin llançament se’n fa en xarxes socials per al 25N, com per exemple en Tik Tok, Instagram (repte de la ruleta), 
Twitter (micro-relats), Facebook (post amb una carta, afegint un relat breu). Aquestes idees que llança la 
presidenta cal parlar-les i polir-les. 

La consellera Sonia Terrero González, a instàncies de la presidenta del CECV, comenta que aquestes idees es 
van presentar també en la Comissió de Participació i Jornades, i li van agradar molt totes les propostes de 
difusió proposades, ja que aquestes són les xarxes socials més utilitzades per la joventut, encara que recorda 
que les famílies usen més Facebook i Telegram. 

La presidenta del CECV comenta la idea que va sorgir en la Comissió de Participació i Jornades: un castell de 
naips on cal trobar masclismes quotidians nous o buscar accions que acaben amb els masclismes quotidians (i 
així fer caure el castell de naips, que representa el masclisme). 
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Es compon de dues accions: el concurs «Descarta’t dels masclismes quotidians» i els reptes en xarxes socials. 
Els dos partirien de les cartes de la «Baralla per la Igualtat», que du la imatge corporativa del «RqRqR» i es faria 
servir la mateixa etiqueta en totes les xarxes socials, perquè, una vegada acabats els reptes, es puguen 
arreplegar els micro-relats, les imatges, les propostes de jocs... i redactar un informe de la campanya. 

En aquest sentit, la Comissió de Jornades i Participació va proposar que els resultats no es presentaren en un 
acte aïllat, sinó introduir-les en l’acte de la presentació de l’informe «Amb R de Rebuig». El que proposa ací la 
presidenta del CECV és que, a partir de la informació del conseller Manuel Alcaide Olmos (FVMP) es puga 
aprofitar la xarxa de ràdios locals de la FVMP i fer difusió de la campanya, que es presente el concurs de la 
Baralla perquè arribé a més famílies. 

Per aquesta raó caldria pensar en una etiqueta única per a difondre les activitats. La presidenta de la comissió 
menciona la possibilitat de continuar fent ús del #RqRqR per a donar continuïtat a la campanya amb aquestes 
i altres accions; la resta de components de la comissió hi estan d’acord. Amb aquesta idea, la presidenta del 
CECV aporta que Telegram podria ser el canal de comunicació per a llançar les campanyes. La Sra. Terrero 
González està d’acord, ja que, Telegram és el canal que empren la majoria de famílies per a assabentar-se de 
les notícies educatives i seria molt fàcil participar en les activitats que s’hi difonguen. 

Com que Twitter, Facebook, Instagram i Telegram ja estarien cobertes, caldria veure què fer amb Tik Tok, i es 
demanarà ajuda als representants dels estudiants que sembla que en tenen més coneixement que la resta de 
membres de la comissió. La presidenta del CECV proposa que des de la Secretaria tècnica es llancen els reptes 
consensuats, i la resta de membres hi està d’acord. 

 

6. Pacte contra la violència masclista. Plataforma de Famílies. 

En aquest punt es parla d’inserir en la pàgina web del Consell Escolar la Plataforma de Famílies dins del pacte 
contra la violència masclista, que serà un lloc on es podran tratar tots els temes interessants per a les famílies. 
Aquesta plataforma, segons aquest Pacte, l’haurien d’implementar les AMPA. La presidenta del CECV proposa 
que el Consell Escolar, si totes les AMPA hi estan d’acord, pot ajudar a dissenyar, implementar i mantindre 
aquesta plataforma dins de la seua pàgina web. 

La representant de la Confederació Gonzalo Anaya, Sra. Alabau Siurana, comenta que no sap com implementar 
la plataforma, encara que s’hi mostra d’acord, però ha de consultar amb les bases de la seua organització. La 
Sra. Terrero González (COVAPA) diu que ha de consultar també les famílies de la seua organització, i diu que 
moltes no tenen Internet, i per tant han de comunicar-ho presencialment. Per tant, s’acorda que les AMPA ho 
tracten amb les seues bases i comuniquen al Consell Escolar si estan d’acord amb la proposta. 

 

7. Cartera de salut. Revisió de formularis d’arreplegada de dades. 

La presidenta de la comissió explica com està funcionant la Cartera de Salut. S’estan elaborant qüestionaris per 
tal de testejar entre la comunitat educativa com ha afectat sòcio-emocionalment el COVID. També es vol saber 
en quina mesura ha afectat les dones i els homes, ja que se sap que, d’entrada, ha tingut major impacte entre 
les dones. S’acorda compartir amb els i les membres de la comissió els esborranys dels qüestionaris perquè hi 
facen les aportacions que consideren i les facen arribar al Consell Escolar. 

La Sra. Cardona Prats (STEPV) proposa afegir als qüestionaris els Ensenyaments de Règim Especial. 

 

8. Torn obert de paraula. 

El Sr. Pérez Sabater proposa que el Consell Escolar emeta un comunicat de rebuig respecte a les violacions en 
grup a xiquetes que s’han produït els últims mesos. La Sra. Cardona Prats hi està d’acord, i afegeix que el Consell 
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Escolar podria fer algun manifest relacionat amb el Pacte de Violència Contra les Dones, perquè són un fet molt 
greu les violacions que han produït per part de menors. 

La Sra. Terrero González explica que des de la seua organització han fet formació en coeducació als centres 
perquè és un tema molt important i planteja que es puga fer aquesta formació en més centres educatius. La 
Sra. Villaescusa Alejo comenta que ha de ser un treball conjunt entre l’escola i les famílies, per a poder avançar 
en la solució del problema.  

La presidenta del CECV proposa enviar una carta que redactaran la Sra. Cardona Prats i el Sr. Pérez Sabater als 
i a les membres de la Permanent, i que siga un punt de l’ordre del dia, encara que recorda que el Consell Escolar 
és un òrgan consultiu. S’acorda enviar aquesta carta de rebuig a la Permanent, i si s’aprova, fer-hi un comunicat 
de premsa. 

No havent-hi més temes que tractar, es tanca la sessió a les 12.44 hores. 

València, 23 d’octubre del 2020. 

Vist i plau. 
 

La presidenta de la comissió 

 

Mª Isabel Villaescusa Alejo 

La Secretaria Tècnica del CECV 

 

Mercè Claramunt Diego 
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ACTA NÚM. 1/2020 DE LA SESSIÓ DE LA COMISSIÓ DE 
JORNADES I PARTICIPACIÓ DEL CONSELL ESCOLAR DE LA 
COMUNITAT VALENCIANA, CELEBRADA EL DIA 10 DE MARÇ 
DE 2020 

ASSISTÈNCIA 

Presidenta del CECV 
Encarna Cuenca Carrión 
Presidenta de la Comissió 
Encarna Salvador Muñoz 
Personalitat de reconegut prestigi 

Conselleres i consellers 
Entitats locals (FVMP) 
Manuel Alcaide Olmos 
Inspecció Educativa 
Remei Galiana Roig 
Alumnat centres públics 
Enrique Martínez Quirós (FAAVEM) 

 
 
 
 
 
Excusen absència 
Mercedes Alabau Siurana (GONZALO ANAYA) 
Lorenzo Tendero Vila (COVAPA) 

Secretaria tècnica del CECV 
Mercè Claramunt Diego 
Julio Gómez Carbonell 
Jorge Martínez Palomino 

***** 

D’acord amb la convocatòria, la Comissió de Jornades i Participació del Consell Escolar de la Comunitat 
Valenciana es reuneix a la seu del Consell Escolar de la Conselleria d’Educació, Cultura i Esports, el dia 10 de 
març de 2020, a les 9.30 h en segona convocatòria, amb l’assistència de les conselleres i els consellers que dalt 
es relacionen. 

 

ORDRE DEL DIA 
1. Aprovació, si escau, de l’acta de la sessió del dia 4 de novembre de 2019. 
2. Pla de treball de 2020. 
3. Torn obert de paraula. 

***** 

   
1. Aprovació, si escau, de l’acta de la sessió del dia 4 de novembre de 2019. 
La Sra. Salvador comenta que no hi ha esmenes a l’acta però si algú vol presentar alguna, serien estudiades en 
aquest moment. Ningú presenta cap esmena i per tant s’aprova l’acta. 
 
 
2. Pla de treball de 2020. 
La Sra. Salvador explica en primer lloc el treball realitzat amb la Comissió de Coeducació: 

• Jornades «Unes localitats amb R de rebuig» en col·laboració amb la subdelegació del Govern que s’han 
celebrat en Las Naves i després en les localitats d’El Puig de Santa Maria, Tirig i Cocentaina. Informa 
que amb les dades s’elaboraran propostes d’acció com a continuació de l’informe sobre masclisme 
quotidians. 

• Presentació al Síndic de Greuges de l’Informe. Va ser rebut de molt bon grat i compta amb les 
felicitacions de la Sindicatura. 

• Baralla per la igualtat. 

• Actuacions de la Federació de Societats musicals de la Comunitat Valenciana. 
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• Acte al Conservatori de Castelló amb peces d’autoria femenina. 
• Concert l’ESO Canta amb el Cor a Teulada.  

 
Accions previstes per al futur: 

• Col·laboració amb la Diputació de València en un concert de la Banda de Dones i en el Feminari. 

• Projecte ‘Les dones en l’opera’. 
• Concurs Baralla per la Igualtat . Tu poses les regles. 

• Presència en el congrés Coeduca que organitza el mes de maig la Conselleria. 

• Altres accions que estan en la seua fase inicial són: marató al cole, l’esport a l’escola i col·laboració 
amb l’associació contra el càncer. En aquests casos el Consell Escolar no serà organitzador però 
prestarà el seu material per donar suport a les diverses accions. 

• En el cas de la MICE es parla de la necessitat de fer difusió El Sr. Alcaide ofereix una secció dins de la 
seua pàgina de la FVMP on podria fer també difusió. 

 
Pel que fa a altres assumptes la Sra. Cuenca informa que la Conselleria ha fet un grup de treball per a treballar 
en l’erradicació de l’absentisme. La proposta del Consell Escolar va ser identificar bones pràctiques que 
faciliten la concreció d’un marc de referència per a l’elaboració de projectes locals de lluita contra 
l’absentisme. La segona fase seria organitzar jornades per a compartir aquestes bones pràctiques amb Consells 
Escolars Municipals. Tot això serà canalitzat en el Consell Escolar per la Comissió de Jornades. 
 
La Sra. Cuenca informa que la Conselleria ha elaborat un informe sobre temps escolar. Atesa la repercussió 
que pot tenir en la comunitat educativa, es buscarà el moment oportú per a presentar-lo en una Comissió 
Permanent.  
 

La presidenta del CECV ha estat invitada a presentar en les Corts la visió de la comunitat educativa sobre temps 
escolars. Proposa fer un simposi amb personalitats de reconegut prestigi en diferents camps de l’educació 
(investigació, universitat, disseny arquitectònic d’espais, etc.) per recollir idees que es sintetitzarien a 
posteriori. Aquest simposi es podria fer a Teulada. S’acorda esperar a la presentació de l’informe de Conselleria 
per saber quins punts tracta i poder aprofundir en un possible model de simposi. Es preveu que la pròxima 
reunió de la Comissió de Jornades es puga realitzar el 23, 24 o 25 de març, després de la Comissió Permanent. 
 
Finalment la Sra. Cuenca informa que s’ha reunit amb representants de diferents sectors relacionats amb la 
trajectòria professional de Vicent Baggetto, vicepresident del Consell Escolar, per a organitzar-li un 
homenatge. Comenta que l’organització de l’acte estaria a càrrec del Consell Escolar i que s’està considerant 
la possibilitat de realitzar-lo cap a finals de maig o principi de juny. La Comissió està totalment d’acord. 
 
 
3. Torn obert de paraula. 
No havent cap intervenció es tanca la sessió sent les 11.45 h. 
 
València a 10 de març de 2020 

Vist i plau. 

La presidenta de la comissió 

 

Encarna Salvador Muñoz 

La Secretaria Tècnica del CECV 

 

Mercè Claramunt Diego 
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ACTA NÚM. 2/2020 DE LA SESSIÓ DE LA COMISSIÓ DE 
JORNADES I PARTICIPACIÓ DEL CONSELL ESCOLAR DE LA 
COMUNITAT VALENCIANA, CELEBRADA EL DIA 6 DE JULIOL DE 
2020 

ASSISTÈNCIA 

Presidenta del CECV 
Encarna Cuenca Carrión 
Presidenta de la Comissió 
Encarna Salvador Muñoz 
Personalitat de reconegut prestigi 

Conselleres i consellers 
Professorat centres públics 
Ignasi Amorós Galiana (STEPV) 
Professorat centres privats 
Laura Pastor Signes (FSIE) 
Inspecció Educativa 
Remei Galiana Roig 
Alumnat centres públics 
Enrique Martínez Quirós (FAAVEM) 

 
 
 
Famílies alumnat centres públics 
Marta Tomás Pérez (GONZALO ANAYA) 
Sonia Terrero González (COVAPA) 
Julián Navarro Ríos (COVAPA) 
 
Excusen absència 
Mercedes Alabau Siurana (GONZALO ANAYA) 

Secretaria tècnica del CECV 
Mercè Claramunt Diego 
Julio Gómez Carbonell 
Jorge Martínez Palomino 

***** 

D’acord amb la convocatòria, la Comissió de Jornades i Participació del Consell Escolar de la Comunitat 
Valenciana es reuneix de forma telemàtica a través de la plataforma Webex habilitada per la Conselleria 
d’Educació, Cultura i Esports, el dia 6 de juliol de 2020, a les 9.30 h en convocatòria única, amb l’assistència de 
les conselleres i els consellers que dalt es relacionen. 

 

ORDRE DEL DIA 

1. Aprovació, si escau, de l’acta de la sessió anterior. 
2. Informe sobre les actuacions del CECV durant l’estat d’alarma. Canvis en les actuacions 

previstes per al 2020. 
3. Estudi sobre la realització d’un cicle de jornades en línia per repensar el Decàleg del CECV 

davant la nova realitat i l’agenda 2030 (ODS). 
4. Torn obert de paraula. 

 

***** 

1. Aprovació, si escau, de l’acta de la sessió anterior. 
Inicia la intervenció la presidenta de la Comissió, Sra. Salvador, agraint la presència dels membres de la 
comissió, malgrat les condicions que marquen l’actualitat. La Sra. Salvador comenta que no hi ha cap modifi-
cació ni esmena a l’acta anterior, amb la qual cosa es procedeix a la seua aprovació per unanimitat. 
 
2. Informe sobre les actuacions del CECV durant l’estat d’alarma. Canvis en les actuacions previstes per al 2020. 
La Sra. Salvador inicia aquest punt enumerant les diferents actuacions que s´han fet durant el període d´alarma 
al Consell Escolar: 
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• Reunió de la Comissió Permanent per tal d’estudiar i elaborar el dictamen del ROF de centres integrats, 
per procediment telemàtic. 

• Reunió de la Comissió de Coeducació. 
 

En aquest punt intervé la Sra. Cuenca, enumerant el que es va tractar a aquesta Comissió. Inicialment pel tema 
de la Covid-19 es van suspendre o ajornar tota una sèrie d´accions com el cas dels ajornaments dels concerts 
programats des de la Federació de Societats Musicals del País Valencià, o bé el que desenvoluparà Com sona 
L´ESO, al curs vinent amb el títol la «Reina lleona».  

- A més es va ajornar el Feminari que organitza la Diputació de València. 
- Es va cancel·lar el Congrés de Coeducació organitzat per la CECD. 
- S´han cancel·lat les Marxes per la igualtat 
- La MICE ha reconduït les seves propostes. 

 
Amb aquesta situació es va plantejar un dubte amb La baralla per la igualtat. La baralla ja està, per llançar el 
concurs van sorgir tota una sèrie de qüestions entre elles si calia fer el concurs de manera virtual. Considerant 
que l´objectiu d´aquest concurs és reflexionar sobre l’impacte dels masclismes quotidians i el fet de denunciar-
ne de nous, si es fa en un entorn tancat, obligat per les circumstàncies del confinament, no s’estableix una 
dinàmica entre alumnat, professorat, AMPA... per tal la proposta és ajornar-lo per al mes de setembre, amb 
l’esperança que les circumstàncies ajuden a una certa normalitat amb les relacions entre els diferents 
col·lectius que poden donar valor al concurs. 
 
La Sra. Salvador recorda que al CECV, no ha parat el treball administratiu. Amb les noves accions iniciades des 
del CECV la Sra. Salvador comenta que al mes de setembre, si les circumstàncies ho permeten es faran els 
actes d’homenatge a Vicent Baggetto. Amb la presència de representants de les diferents institucions, partits 
polítics...que hagen tingut relació amb Vicent Baggetto durant la seua vida. Es pensa en un acte d’una durada 
aproximada de 30 minuts. 
La Sra. Cuenca explica a grans trets com serà l´acte d’homenatge a Baggetto. Amb Joan Fuster com referent i 
amb els seus aforismes com a ‘fil conductor’ de l’acte fer un recorregut per la vida de Vicent, amb persones 
que han format part del seu camí en la vida i amb el fons musical que ha acompanyat eixe recorregut. 
Companys, alumnat, membres de diferents partits polítics, sindicats, etc., tot aglutinat des de l'última etapa 
de la seva vida en el CECV. El motiu de posposar-ho per a setembre també respon al fet que molta gent de 
fora de la Comunitat vol assistir-hi. A més es pensa en proposar a la seua dona que faça la cloenda de 
l’homenatge. 
 
La Sra. Salvador introdueix altre tema en el qual ha estat treballant el CECV, l’absentisme escolar. La directora 
general d´Educació Inclusiva, Raquel Andrés, va convocar una reunió intersectorial per donar resposta a aquest 
tema. La Sra. Encarna Cuenca forma part de la comissió de treball constituïda. Se està treballant en la recerca 
de fòrmules per a treballar des dels Consells Escolars Municipals mitjançant un catàleg de bones pràctiques.  
 
La Sra. Cuenca mostra una fitxa d’arreplega de dades (a emplenar pels ajuntaments que serà remesa per la 
FVMP i que està disponible en línia en la pàgina Web del CECV https://portal.edu.gva.es/conse-
llescolar/absentisme-escolar/) dels diferents projectes que s’estan portant a terme des d’ajuntaments de la 
nostra Comunitat. La idea és comptar amb dades actualitzades i comparables que ens faciliten informació pel 
que fa al moment de la intervenció (prevenció, detecció, actuacions, etc. ) i els agents que hi intervenen. 
Amb la informació que aporten es faran grups virtuals per discutir al voltant de les dades. Els membres de la 
Comissió de Jornades queden invitats. En cas que els terminis de convocatòria de cinc dies, no es pogueren 
complir serien convocats com a grup de treball. 
La Sra. Galiana insisteix en el fet que és bàsic per a tindre èxit, actuar als primers dies i tindre clara la traçabilitat. 
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La Sra. Cuenca ratifica que aquests plantejaments apareixeran en les fitxes proposades als Consells Escolars 
Municipals. 
La Sra. Galiana, comenta que l´alumnat absentista ‘és selectiu’ i no falta a les classes del tutor. A més considera 
imprescindible la col·laboració dels serveis socials per tal d’atendre a les diferents realitats familiars. 
  
 
3. Estudi sobre la realització d’un cicle de jornades en línia per repensar el Decàleg del CECV davant la nova 
realitat i l’agenda 2030 (ODS). 
 
La Sra. Salvador comença el següent punt del dia, repensar un Decàleg amb el qual s´està treballant des de 
l’any 2015. La proposta és organitzar un cicle de webinaris en diferents jornades en els que es tractarien temes 
del Decàleg comptant amb la intervenció de ponents especialistes en cada un d'ells. (Veure Annex). La Sra. 
Salvador comenta que els diferents webinaris es desenvoluparien de setembre a gener. Enumera els ponents 
proposats i els diferents temes per tractar. 
 
La Sra. Cuenca comenta que el decàleg inicial del Teularet estava basat en els objectius 2020. Ara el CECV ja 
ha començat a treballar en els objectius 2030. Com que ja es tenen informes i dades de la situació actual del 
Sistema Educatiu Valencià i amb les conseqüències derivades de la pandèmia, cal repensar el Decàleg en clau 
2030. I el més important com arreplegar la veu de l’alumnat en aquestes circumstàncies. La Sra. Cuenca 
demana opinions i propostes als membres de la comissió de com arreplegar les impressions dels alumnes. 
 
El Sr. Martínez comenta que utilitzar formularis per a la recollida de dades no és suficient. Proposa una manera 
mixta; d'una banda recollir informació a través de formularis i, a més treballar en la seva comparació. 
La Sra. Terrero, en nom de COVAPA pensa que el millor és un formulari per facilitar la tasca. 
 
La Sra. Cuenca proposa fer des de la Secretaria Tècnica del CECV un primer document per mostrar més 
endavant als membres de la Comissió. La Sra. Cuenca comenta que els diferents webinaris podrien servir com 
a eina de formació per al professorat. A més es demanaria a tots els ponents que destacaren dos ODS sobre 
els que caldria treballar obligatòriament. 
 
 
4. Torn obert de paraula. 
 
La Sra. Terrero insisteix a dir que el tema d’absentisme escolar ha de tindre, a més de la implicació dels 
ajuntaments, la presència i les aportacions de les AMPA. Tot i que estan molt a prop de les famílies, 
malauradament, moltes vegades queden excloses. Comenta casos d’alumnat que es troben absents dins l´aula 
i no estan integrats, bé per una problemàtica familiar externa al centre, o per una valoració acadèmica errònia. 
És molt important la formació de les famílies en aquests aspectes. 
 
La Sra. Cuenca proposa organitzar les AMPA que formen part del CECV en una formació específica en webinaris 
per a les famílies, una mena de jornades de formació. 
La Sra. Terrero es mostra d’acord amb la proposta i comenta els casos de l’èxit del programa de prevenció 
d’absentisme desenvolupat per l´Ajuntament d’Orihuela. 
La Sra Cuenca proposa a la Sra. Terrero una reunió amb les AMPA que formen part del Consell Escolar CV i 

organitzar un cicle de conferències sobre absentisme a les aules. 

La Sra. Galiana crida l'atenció sobre el perill a què s'enfronten els alumnes amb un elevat índex de fracàs 
escolar, ja que són potencialment «reclutables» per aquells que no van a classe. L'èxit escolar i la integració a 
les aules són bàsics en la lluita contra l'absentisme. La prevenció és la clau de volta. 
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La Sra. Cuenca ressalta la importància de compartir experiències entre iguals per prevenir i solucionar 
problemes d’absentisme. A més comenta que seria important recollir impressions dels alumnes respecte 
d’aquest problema. 
 
El Sr. Martínez recorda que s’està preparant un projecte destinat a delegats i alumnat en general de com 
arribar a recollir les impressions i demandes d’aquest col·lectiu. 
La Sra. Pastor comenta que és necessari a més de les aportacions de les AMPA i dels alumnes, les demandes 
del professorat. Proposa la reflexió sobre com s’està actuant amb aquest problema, però en altres països. 
Experiències del professorat, famílies i professorat d’altres països o comunitats. 
 
La Sra. Galiana apunta que encara que els índexs d’absentisme són molt més alts en Secundària, la prevenció 
cal fomentar-la en l’etapa anterior. La qualitat de la relació que tenen les famílies en els seus fills en Primària 
és un mecanisme de prevenció davant els problemes que es puguen plantejar a l’adolescència. 
 
No hi ha més intervencions ni comentaris per part dels assistents. Donen les gràcies la presidenta del CECV i 

la presidenta de la Comissió als membres de la Comissió de Jornades i participació. 

Sent les 11:00 h finalitza la reunió. 

València a 6 de juliol de 2020 

Vist i plau. 

La presidenta de la comissió 

 

Encarna Salvador Muñoz 

La Secretaria Tècnica del CECV 

 

Mercè Claramunt Diego 
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ACTA NÚM. 3/2020 DE LA SESSIÓ DE LA COMISSIÓ DE 
JORNADES I PARTICIPACIÓ DEL CONSELL ESCOLAR DE LA 
COMUNITAT VALENCIANA, CELEBRADA EL DIA 22 D’OCTUBRE 
DE 2020 

ASSISTÈNCIA 

Presidenta del CECV 
Encarna Cuenca Carrión 
Presidenta de la Comissió 
Encarna Salvador Muñoz 
Personalitat de reconegut prestigi 

Conselleres i consellers 
Direccions de centres privats 
Immaculada López Primo 
Entitats Locals 
Manuel Alcaide Olmos (FVMP) 
Alumnat centres públics 
Enrique Martínez Quirós (FAAVEM) 
Xabier Trinana Gómez (Consell de la Joventut CV) 
Professorat de centres privats 
Laura Pastor Signes (FSIE) 

 
 
 
 
Inspecció educativa 
Remei Galiana Roig 
Famílies alumnat centres públics 
Sonia Terrero González (COVAPA) 
Famílies alumnat centres privats 
Rafael Araujo Montaud (CONCAPA - CONVAL) 

Secretaria tècnica del CECV 
Mercè Claramunt Diego 
Julio Gómez Carbonell 
Marta Murciano Hernández 
Maria Viu Rodríguez 

***** 

D’acord amb la convocatòria, la Comissió de Jornades i Participació del Consell Escolar de la Comunitat 
Valenciana es reuneix de forma telemàtica per videoconferència, el dia 22 d’octubre de 2020, a les 9.30 h en 
convocatòria única, amb l’assistència de les conselleres i els consellers que dalt es relacionen. 

ORDRE DEL DIA 

1. Aprovació, si escau, de l’acta de la sessió del dia 6 de juliol de 2020. 
2. Informe de la presidència. 
3. Jornades de bones pràctiques sobre absentisme escolar. 
4. Presentació informe “Unes localitats amb R de Rebutjar i Redreçar”. 
5. Presentació concurs “Baralla per la Igualtat”. 
6. Participació en la campanya del Dia de l’Estudiant. 
7. Torn obert de paraula. 

 

***** 

1. Aprovació, si escau, de l’acta de la sessió del 6 de juliol de 2020. 

La presidenta de la comissió, la consellera Encarna Salvador Muñoz, dona la benvinguda i pregunta si hi ha 
alguna esmena o aportació a l’acta anterior i, no havent-ne cap, s’aprova l’acta per assentiment. 

 
2. Informe de la presidència. 

La presidenta del CECV explica que l’objectiu d’aquest punt és informar  sobre el treball que s’està 
desenvolupant en altres comissions i en la Secretaria Tècnica del CECV. 
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Exposa que des d’aquesta comissió es va començar a organitzar una trobada virtual per a treballar els ODS, 
però com que ara mateix no està coberta la plaça de cap de Gestió Econòmica del CECV no es pot dur a terme, 
ja que no es poden gestionar les despeses que generaria. 

També comenta que hi havia previst un homenatge a l’antic vicepresident del CECV, el Sr. Vicent Baggetto i 
Torres, que va morir l’any passat sobtadament, per al mes de setembre, però a causa de la pandèmia no s’ha 
pogut celebrar. Com que al mes de gener ja n’haurà passat un any, s’ha pensat d’ajornar l’acte a aquest mes, i 
arreplegar material sobre la seua vida: fotos, vídeos i testimonis. 

La presidenta del CECV comunica que també s’està treballant, des de la Cartera de Salut, en la confecció d’uns 
formularis al voltant de la salut emocional en temps de pandèmia, que estaran disponibles a partir de dilluns. 
Per tal d’acompanyar l’explicació, la presidenta comparteix la web del CECV, on estaran penjats els qüestionaris 
esmentats. A més a més, s’aprofita l’ocasió per a mostrar el nou lloc web que es trasllada de 
www.mestreacasa.gva.es a portal.edu.gva.es/. 

Mentre exposa els qüestionaris, la presidenta explica que, amb les diferents aportacions i veus que estan 
ajudant a la redacció, a partir dels resultats es redactarà un informe que tindrà coherència científica, que 
inclourà les aportacions de Salut Pública i les de FISABIO. Aquest informe, que s’anomenarà CURAE (Cures 
Urgents per a la Reparació i l’Acompanyament Emocional), vol reflectir quin ha sigut l’impacte emocional de la 
pandèmia, com ens ha canviat en aquest àmbit. A més, pretén ser una cura al llarg de la vida per a tota la 
Comunitat socioeducativa, una cura de proximitat. 
Finalment, comenta que demà es reunirà la Comissió de Coeducació a la qual s'incorporaran representants de 
les famílies. A proposta de la consellera Terrero González, se’ls proporcionarà formació sobre absentisme. 

 

3. Jornada de bones pràctiques sobre absentisme escolar. 

S’està organitzant, juntament amb la Direcció General d’Inclusió Educativa, una jornada telemàtica d’intercanvi 
de bones pràctiques per a lluitar contra l’absentisme escolar. S’han recollit dades de projectes engegats per 
diferents consells escolars municipals, per mitjà d’un qüestionari. La jornada es vol dur a terme a final de 
novembre, però la necessària coordinació entre el CECV, la Direcció General i els consells escolars municipals 
està alentint-ne la planificació. El conseller Alcaide Olmos veu bé aquesta qüestió i pregunta qui ha respost els 
qüestionaris i si faltarien dades o aportacions.  

La presidenta del CECV comenta que els formularis es van confeccionar per arreplegar dades de prevenció, 
observació, avaluació, etc., amb les quals obtindre informació puntual sobre l’absentisme i sobre els agents 
que treballen en cada una de les diferents etapes educatives. La intenció era fer una primera trobada virtual 
de presa de contacte i coneixença i, després del buidatge de les fitxes, treballar per comissions, posar en comú 
les dades dels grups i celebrar, amb aquestes dades, una segona trobada virtual. 

La consellera Terrero González apunta que la localitat d’Oriola ha dut a terme un bon treball en aquest sentit, 
i caldria recopilar-lo també per a disposar de dades més completes. Des del seu punt de vista, malgrat que això 
retarde un poc la celebració de la jornada, pot ser positiu que l’informe arreplegue més veus. Per la seua banda, 
el conseller Alcaide Olmos hi està d’acord, i afegiria els Serveis Socials, a més dels Consells Escolars Municipals. 
La presidenta del CECV li contesta que als CEM es pot convocar el personal tècnic i dels Serveis Socials dels 
municipis. S’apunta que seria positiu incorporar la Xarxa de Salut, ja que aquest departament de la Conselleria 
d’Educació detecta problemàtiques conjuntes de grups vulnerables, el que aportaria un altre punt de vista i 
una visió més àmplia de la problemàtica tractada. 

El conseller Alcaide Olmos comenta que des de la FMVP també participen en la Xarxa Salut i considera positiu 
incorporar-la. La presidenta del CECV afegeix que és molt important estar coordinats i, tal i com diu l’objectiu 
17 dels ODS, «Cal crear aliances i ningú en pot restar al marge» en la lluita per erradicar l’abandonament i 
l’absentisme escolar. 

http://www.mestreacasa.gva.es/
https://portal.edu.gva.es/consellescolar/
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La presidenta de la comissió apunta que, malgrat aquesta situació sanitària, es continua treballant per a crear 
aliances en la nova realitat post-pandèmia. També constata la importància de la formació de les famílies sobre 
l’absentisme escolar, i de segur que dona bon resultat el format telemàtic. Després d’aquestes jornades 
s’hauran de redactar protocols amb indicacions per a evitar l’absentisme adreçats a tota la comunitat 
educativa, amb propostes pràctiques orientades a previndre’l, detectar-lo i actuar per a eliminar-lo. 

Es consulta la consellera Terrero González si és aquest el sentit de la proposta de formació que ha fet, i aquesta 
ho confirma, i es declara satisfeta pel que suposa de cara a les famílies. A més, remarca que no sols es tracta 
de detectar l’alumnat que no assisteix de manera presencial a classe, també cal recordar la importància de 
detectar a aquell alumnat que, anant a escola, «no està present», ja siga perquè desconnecta i no és capaç de 
mantindre l’atenció, o per altres dificultats específiques. La presidenta del CECV coincideix amb el plantejament 
de la consellera Terrero González i comenta que les sessions telemàtiques es poden enregistrar i pujar a la web 
per a visionar-los quan calga. 
La consellera Galiana Roig afegeix que un dels factors protectors de l’absentisme escolar és l’èxit escolar; 
l’alumnat que té èxit acadèmic no és absentista; l’alumnat motivat crea una xarxa de suport que afavoreix la 
detecció de l’absentisme escolar i la posterior intervenció per a erradicar-lo. Per la seua banda, la presidenta 
de la comissió comenta la importància de compartir el material, crear aliances i sinergies per a evitar qualsevol 
tipus d’absentisme. 

 

4.  Presentació de l’informe “Unes localitats amb R de Rebuig i Redreçar” 

En la propera sessió de la Comissió de Coeducació es parlarà de les accions que s’estan preparant per al 25 de 
novembre que, entre d’altres, inclourà: 

• Informe de «Localitats amb R de Rebuig»: és el resultat de la investigació que s’ha fet amb les associacions 
de dones, fruit de les trobades celebrades en diferents localitats; d’ací està eixint informació ben 
interessant, també de detecció de la violència masclista. 

• «Baralla per la Igualtat»: certamen i concurs obert al públic en general; hi pot participar qualsevol persona 
que estiga en contra de la violència masclista. 

• Nit de la Investigació: FISABIO ha convidat el CECV a participar-hi, el proper 27 de novembre; s’està 
estudiant si vincular-ho a la recollida de dades de la Cartera de Salut, ja que se celebrarà un concurs de 
dibuixos perquè l’alumnat expresse com s’ha sentit a causa de la situació provocada per la pandèmia, i 
sembla bona idea incorporar els resultats a la Cartera de Salut. 

Es poden celebrar actes conjunts o per separat, però la presidenta del CECV s’inclina més per la segona opció, 
ja que, encara que supose més faena, creu que tindria més impacte. En el cas de la presentació de l’informe 
«Localitats amb R de Rebuig» caldria decidir entre un acte formal o no formal, qui hi assistiria, quina seria la 
representació del CECV i de la FVMP, si es vol fer un acte amb impacte en l’àmbit local, etc. 

La presidenta de la comissió, Sra. Salvador Muñoz, comenta que a partir del 25 de novembre s’enceta una 
campanya que continuarà fins al 8 de març, i planteja celebrar algun acte de manera presencial. A una pregunta 
de la presidenta del CECV, la consellera Pastor Signes comenta que probablement al Puig es podria disposar 
d’un espai (Hort de Santa Maria) per a celebrar un acte i retransmetre’l en streaming, i es compromet a fer la 
gestió amb el consistori. La presidenta del CECV proposa el monestir del Puig, i la consellera Pastor Signes 
indica que hi ha una esplanada al costat que seria adequada; també proposa demanar una visita guiada al 
monestir, de manera que es done extensió a cultura segura. 

La presidenta del CECV proposa que es convoque la Delegació del Govern; des de la Secretaria Tècnica del CECV 
es confeccionarà un llistat de possibles ajudes per a organitzar l’acte, que pot ser bonic i molt útil. La consellera 
Pastor Signes pregunta si la data està tancada o no, i es comenta que pot ser qualsevol dia d’eixa setmana, 
recordant que el lema de la campanya «RqRqR» és treballar tots els dies contra la violència masclista. 
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La consellera Pastor Signes comenta que l’acte es podria avançar al dia 23 de novembre i publicitar-lo, ja que 
potser el dia 25 de novembre al Puig ja tinguen activitats organitzades; la presidenta del CECV comenta que 
cal saber el més prompte possible la data, perquè el conseller Alcaide Olmos puga vehicular la informació a 
través de la xarxa de la Federació Valenciana de Municipis i Províncies. També s’acorda que per a organitzar 
aquest acte caldrà tornar a convocar una reunió per a concretar-lo més i anar tancat dates. 

 

5. Presentació del concurs “Baralla per la Igualtat”. 

La Baralla per la Igualtat ja està acabada, ha quedat molt bonica; hi ha moltes associacions de dones que ja 
l’han demanada, com ara ALANNA; la presidenta comenta que es tracta d’una eina molt útil per a proporcionar 
espais de diàleg en contextos on es dona la violència masclista. També caldrà organitzar l’acte de lliurament de 
premis del concurs, que serà al voltant del 8 de març, en la qual l’alumnat hauria de tindre més implicació. 

El conseller Triana Gómez explica que la campanya del 8M ja la tenen tancada des de l’associació de l’alumnat, 
però caldrà treballar-la des de les escoles. La presidenta del CECV comenta que aquest és l’objectiu del concurs 
«Descarta’t dels masclismes quotidians», en el qual s’han d’aportar casos de masclismes que s’identifiquen en 
l’entorn. Precisament, amb la metàfora del castell de naips caient, la baralla va en aquesta línia: identificar 
masclismes quotidians per a descartar-nos-en, ja que, en el moment que s’hi lleva una carta, el castell cau igual 
que volem que caiga la violència masclista. El conseller Triana Gómez comenta que si s’envia la baralla amb 
temps suficient, poden incorporar-la a les accions que ja tenen organitzades. 

La presidenta del CECV explica com seria el funcionament del concurs de la Baralla per la Igualtat, i també 
explica que es penjarà en PDF en la web del CECV, per tal que estiga a l’abast de tota la comunitat educativa. 
Cal decidir si la campanya es llança per al 25 de novembre o per al 8 de març, i la presidenta del CECV ho 
consulta als i a les membres de la comissió. La consellera Salvador Muñoz, presidenta de la comissió, comenta 
que cal fer-ne difusió per xarxes socials, però el CECV no en disposa. El conseller Triana Gómez expressa que 
TikTok és la xarxa més utilitzada entre la joventut, i la consellera Pastor Signes planteja un repte (‘challenge’) 
des d’aquesta plataforma vinculat a la baralla.  

D’altra banda, com a resposta a la pregunta de la Sra. Cuenca Carrión sobre si TikTok seria la xarxa més adient 
per a la vinculació del repte amb la utilització de la baralla, el conseller Triana Gómez suggereix l’opció de la 
ruleta d’Instagram en compte del repte. La consellera Pastor Signes comenta que li agrada més aquesta idea 
d’Instagram. De tota manera, és un tema que caldrà tractar en la propera Comissió de Coeducació. 

La presidenta del CECV comparteix en pantalla la normativa del concurs de la Baralla per la Igualtat i explica en 
què consisteix. El conseller Triana Gómez opina que la plataforma més adequada per a difondre la campanya, 
les instruccions del concurs i el concurs mateix és Instagram, ja que, els vídeos poden ser més llargs i compartir-
se amb una etiqueta (‘hashtag’), igual que en Twitter. La idea agrada a la comissió, ja que es pot abraçar una 
franja d’edat més àmplia, des d’alumnat fins a les famílies. 
Les idees aportades es traslladaran al Gabinet de Comunicació de la Conselleria, i en la convocatòria següent 
es proporcionarà la informació de com es farà la difusió del concurs. La presidenta pregunta a la consellera 
Terrero González quines són les eines més usades per les famílies, a la qual cosa aquesta respon que les famílies 
es comuniquen majoritàriament per Facebook i Telegram, que són les eines més utilitzada per les associacions 
de pares i mares. La Sra. Cuenca Carrión contesta que també es pensaran campanyes perquè en aquestes 
xarxes socials es faça difusió de la campanya de la baralla. 

 

6. Participació en la campanya del Dia de l’Estudiant. 

La presidenta de la comissió, Sra. Salvador Muñoz, dona la paraula al conseller Martínez Quirós, perquè 
explique en què consistirà la celebració del Dia Internacional de l’Estudiant, el proper 17 de novembre. 
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L’objectiu d’aquesta trobada és la participació dels delegats i les delegades en els centres educatius; la seua 
tasca és molt important i més en un curs amb la presència del COVID; amb aquesta trobada es pretén crear 
una Xarxa de Delegats i Delegades. 

Les accions que es volen dur a terme són: el llançament per xarxes socials d’una infografia amb les funcions 
dels delegats i les delegades, així com un vídeo que cride l’atenció sobre quines són les seues funcions reals. 
També volen fer arribar materials als centres educatius per a conscienciar-los sobre la figura del delegat o 
delegada com a representant que transmet la veu de l’estudiantat relacionada amb qualsevol problemàtica, 
tant a la direcció del centre com a l’Administració educativa. Aquestes són les propostes que s’han parlat des 
del Consell de la Joventut i les associacions d’estudiants a les quals representen. 

El conseller Martínez Quirós demana a la presidenta del CECV que explique la proposta de col·laboració de 
l’òrgan per a la celebració d’aquesta efemèride. La Sra. Cuenca Carrión comenta que s’ha pensat d’organitzar 
una trobada virtual amb la participació de delegats i delegades i de les tutories, on es reflexione al voltant del 
seu rol. Per a fer-ho més entretingut i poder extraure’n dades, es proposa la compleció d’un qüestionari en la 
plataforma Kahoot que avalue el coneixement de les funcions, drets i deures de delegats i delegades, i de 
l’estudiantat. Proposa que el Kahoot es llance durant la trobada virtual perquè siga contestat durant el transcurs 
d’aquesta. A partir d’ací també es proposa promoure un curs de formació adreçat a les tutories, al voltant de 
la participació; aquesta proposta s’ha comentat prèviament amb la directora del CEFIRE d’Inclusiva. 

D’aquesta manera es proposa un doble objectiu: detectar quina és la informació que tenen els i les estudiants 
al voltant dels seus drets i deures, i les funcions de les persones delegades als centres educatius; i a més, 
detectar la formació que cal a les tutories per a reorganitzar-ne i repensar la tasca, perquè esdevinguen espais 
de participació alhora que estructures estables de participació social. 

Aquesta trobada virtual es podria llançar, parlant prèviament amb la Presidència de la Generalitat, des del seu 
canal, i demanar permís per a penjar el vídeo de la trobada en la web; a més, es podria deixar el Kahoot obert 
uns dies més per a poder arreplegar dades durant més temps. 

El conseller Triana Gómez comenta que potser el contingut de la trobada virtual es quede curt si sols s’hi fa un 
Kahoot. La presidenta del CECV proposa demanar que hi intervinguen el President de la Generalitat i el 
Conseller d’Educació (si les seues agendes ho permeten); s’hi parlarà de la importància de la participació i 
sempre de manera àgil, per mitjà de diàlegs que porten a emplenar el Kahoot, però amb un format fluid i un 
missatge clar; aquesta idea agrada als i a les representats dels estudiants, i també la possible participació dels 
càrrecs del Govern Valencià. 

El conseller Triana Gómez proposa que hi haja alumnat connectat en directe que puga plantejar preguntes 
perquè l’acte siga més interactiu. La presidenta del CECV explica el format que va tindre la jornada STEAM, 
celebrada en data recent, com a exemple exportable a aquesta trobada virtual. 

El conseller Martínez Quirós comenta que seria convenient que els representants dels estudiants també 
participaren en aquesta trobada virtual, per tal de donar importància a la figura dels delegats i les delegades. 
El conseller Triana Gómez troba interessant que hi participen des de la Conselleria d’Educació, però insisteix 
que ha de ser una jornada interactiva i participativa. La presidenta del CECV pregunta quin nombre d’assistents 
veurien adequat per a l’esdeveniment, i el Sr. Martínez Quirós contesta que entre 50/100, de manera que es 
puga arribar a tots els centres possibles. En aquest sentit es decideix posar un termini d’obertura d’inscripcions, 
per a poder calcular aproximadament la participació. Per al conseller Martínez Quirós, cal que hi haja molta 
participació per a aconseguir l’objectiu de conscienciar de la importància de la participació activa de l’alumnat, 
i la presidenta del CECV insisteix que cal avançar en la convocatòria per a assegurar eixa assistència. 

La presidenta de la comissió apunta que els protagonistes de la jornada han de ser els i les estudiants, per la 
qual cosa llança la proposta de fer també formació a qui seran delegats i delegades. La presidenta del CECV diu 
que, una vegada començada la formació de les tutories, es podria organitzar una formació en cascada també 
per als estudiants. 
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El conseller Triana Gómez apunta que la campanya començaria amb la celebració del Dia Internacional de 
l’Estudiant, però que es treballarà de manera transversal tot l’any, i aprofita per a fer un resum de com seria 
l’acte del 17 de novembre. La presidenta de la comissió intervé per a dir que si hi ha salutació per part del 
President i del Conseller d’Educació també hauria d’intervindre la presidenta del CECV, i aquesta proposa fer 
ella de conductora de l’acte i presentar les persones que hi participen. 

Es recorda que caldria comentar com donar difusió a la campanya de participació dels i les estudiants a través 
de les infografies que es confeccionaran, així com del vídeo. A més, cal concretar qui confeccionarà el Kahoot 
de la jornada. La presidenta del CECV comenta que caldria fer un assaig general de l’acte, posar data, i tancar 
el tema de les infografies abans del proper dilluns, per a poder dur-les a impremta. Proposa reunir-se el proper 
dilluns a les 11:30 h per a tancar l’estructura, els temps, la participació del President i del Conseller. Pregunta 
als consellers i conselleres, i a les persones representants dels estudiants si per al dilluns següent poden tindre 
les preguntes preparades, perquè en la Secretaria Tècnica del CECV es puga confeccionar el Kahoot, a la qual 
cosa el conseller Triana Gómez contesta que les poden preparar a la trobada que tenen eixe diumenge els 
estudiants. 

 

 

7. Torn obert de paraula. 

S’obri el torn de paraula i la consellera Pastor Signes pregunta quants dies té de marge per a preparar la jornada 
del 25 de novembre; també pregunta si ha de preparar un cartell de l’acte per a donar-ne difusió. Se li respon 
que, mentre no siga el 17 de novembre que serà la celebració del Dia de l’Estudiant, qualsevol altre dia és 
adequat. Com que ella té el cartell de l’anterior edició, diu que el podria aprofitar per a fer el d’enguany. També 
pregunta a qui aniria adreçat l’acte i quanta gent es podria convidar, i se li respon que tot depèn de l’aforament 
de l’espai triat i que s’adjudicarà un nombre de places a cada localitat. 

Per tal de saber dades més precises es demanarà al conseller Alcaide Olmos un llistat dels municipis als quals 
caldria convidar, una vegada que es conega l’aforament del lloc triat. Cal recordar que la FVMP també col·labora 
amb associacions, i des de les seues webs es podria donar difusió de l’acte, que es retransmetrà en streaming. 
La presidenta del CECV pensa en la possibilitat de la gravació d’un programa de ràdio, perquè després es puga 
tindre accés al podcast. 

La consellera Terrero González informa que es convidarà la presidenta del CECV a l’acte que tindrà lloc el proper 
7 de novembre, en el qual es premiarà la policia local d’Oriola per la seua implicació en el programa 
d’absentisme local. 

No havent-hi cap altra intervenció, es tanca la sessió a les 12.25 h. 

 
València, 22 d’octubre de 2020. 

Vist i plau. 

La presidenta de la comissió 

 

Encarna Salvador Muñoz 

La Secretaria Tècnica del CECV 

 

Mercè Claramunt Diego 
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ACTA NÚM. 1/2020 DE LA SESSIÓ DE LA COMISSIÓ DE 
CORRESPONDÈNCIA I GESTIÓ DEL CONSELL ESCOLAR DE LA 
COMUNITAT VALENCIANA, CELEBRADA EL DIA 3 DE JULIOL DE 
2020 

ASSISTÈNCIA 

Presidenta del CECV 
Encarna Cuenca Carrión 
Presidenta de la Comissió 
Mª Ángeles Herranz Ábalos 
Vicepresident de la Comissió 
Sergio Carbonell Peral 

Conselleres i consellers 
Professorat de centres públics 
Beatriu Cardona i Prats (STEPV) 

 
 
Excusen absència 
Encarna Salvador Muñoz 
Personalitat de reconegut prestigi 

Secretaria tècnica del CECV 
Mercè Claramunt Diego 
Julio Gómez Carbonell 
Jorge Martínez Palomino 

***** 

D’acord amb la convocatòria, la Comissió de correspondència i gestió econòmica del Consell Escolar de la 
Comunitat Valenciana es reuneix telemàticament a través de la plataforma Webex habilitada per la Conselleria 
d’Educació, Cultura i Esports el dia 3 de juliol de 2020, a las 9.30 h en convocatòria única, amb l’assistència de 
les conselleres i els consellers que dalt es relacionen. 

 

ORDRE DEL DIA 

1. Aprovació, si escau, de l’acta de la sessió anterior. 

2. Aprovació, si escau, de l’informe de correspondència de l’exercici 2019. 

3. Aprovació, si escau, del tancament econòmic de l’exercici 2019. 

4. Torn obert de paraula. 

 

La presidenta del Consell Escolar de la Comunitat Valenciana (CECV), Sra. Cuenca Carrión, saluda els assistents 

i obri la sessió. 

La Sra. Cuenca excusa a la consellera Encarna Salvador que no ha pogut assistir a la reunió però ha donat la 

seua aprovació a la documentació que s’ha tramès amb la convocatòria 

***** 

1. Aprovació, si escau, de l’acta de la sessió anterior. 

La Sra. Herranz Ábalos demana si a la Secretaria del CECV s´han rebut esmenes o si algun dels assistents té 

alguna observació a realitzar a l’acta de la sessió anterior.  

La Sra. Cuenca informa que no s’ha rebut cap esmena per part dels membres de la Comissió i per tal s’aprova 
l’acta per assentiment. 
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2. Aprovació, si escau, de l’informe de correspondència de l’exercici 2019. 
 

La presidenta de la Comissió recorda la demanda de l’any passat per part dels membres de la Comissió a la 
Secretaria Tècnica del CECV de disposar d’informació per una major transparència. Així doncs el CECV ha 
preparat un informe, penjat a la web, elaborat de manera exhaustiva i ordenada. La Sra. Herranz afix que es 

pot trobar de manera ràpida qualsevol correspondència que hagi arribat al CECV, fa un breu resum de l’informe 
i felicita al grup del CECV per la feina realitzada. 

Explica que està ordenat per conceptes i activitats i fa un ràpid repàs per cadascun dels epígrafs de l’informe, 
que es pot consultar a l’Annex I. 

La Sra. Cuenca comenta que un dels objectius de l’Informe de Correspondència és el de facilitar que tota la 
correspondència que arriba al CECV així com els documents referenciats, siguin de fàcil accés per a qui els 

demane. 

L’informe queda aprovat per unanimitat. 

 
3. Aprovació, si escau, del tancament econòmic de l’exercici 2019. 
 

La Sra. Herranz recorda que la informació es pot consultar a la web. Com és habitual es fa un treball en reducció 

de despesa amb el suport de la Secretaria Tècnica del CECV i de les diferents organitzacions representades pels 

membres que conformen la Comissió, ja que els temes amb els quals es treballa són d’objectius comuns.  

Al CECV es fa una previsió econòmica inicial i normalment la despesa està per sota de les previsions. La Sra. 

Herranz comença amb el repàs de l'informe econòmic. 

• Reunions i conferències. Es produeix diferència en funció de la quantitat d’actes que organitzen altres 
institucions que ens conviden, mantenim una previsió determinada per si l’activitat té una dimensió 
però després s’adapta la despesa a la participació real en els actes organitzats. 3 Plenaris, 9 reunions 

de la Comissió Permanent, 11 de les comissions de treball, 1 grup de treball. 

• Jornades externes. 6 jornades realitzades l'any 2019, amb una despesa inferior a la previsió i sempre 

en funció de les convocatòries per a acudir. 

• Jornades CECV. Tots els projectes que s’ha marcat el Consell per desenvolupar. Al tancament la 
despesa en aquest apartat s’ha reduït significativament.  

• Publicacions. A aquesta partida s’observa un increment considerable a causa de les publicacions i una 

reducció significativa a la despesa a l’apartat referit a Informes i Dictàmens. 

• Funcionament intern. La Sra. Herranz comenta que aquesta despesa pertany a les compres ordinàries 

de material fungible, aigua, etc., i que vistes les xifres pressupostades, la despesa ha sigut 

sensiblement inferior a anys anteriors, o al pressupostat. 

• Representació i altres. Sense despeses. 
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El volum total del pressupost és paregut a la previsió de l’exercici anterior, ascendeix a 93.290,00 €. La Sra. 

Herranz demana si els assistents tenen algun aclariment o dubte a realitzar. 

No havent-hi més intervencions s’aprova per assentiment el Tancament econòmic de l’exercici 2019. 

4. Aprovació, si procedeix, del pla d’actuació econòmica per a l’exercici 2020. 

La Sra. Herranz fa la comparativa entre les despeses de l’any 2019 i la previsió del que es pot gastar l'any 2020.  

Entre d’altres, es comenten una sèrie d’accions que comporten una inversió, com ara: 

• Homenatge a Vicent Baggetto. 

• Treball amb els Consells Escolars Municipals. 

• Edició més extensa de la Baralla per la Igualtat. 

La Sra. Cuenca comenta l’ajornament de la reunió del Ple per al mes de juliol, a proposta de la Sra. Cardona. 

La Sra. Cardona comenta que el romanent de diners després de cobrir les despeses realitzades pel CECV, 
sempre per pal·liar les desigualtats produïdes amb motiu de la pandèmia de la Covid-19, moltes famílies es 
troben en situacions amb molta dificultat. 

La Sra. Cuenca informa als membres de la Comissió que el dilluns vinent, dia 6, està convocada una reunió 

amb la Comissió de Jornades i que un dels punts del dia és la qüestió d’ajornar l’homenatge a Vicent Baggetto. 
Es pren aquesta decisió perquè hi ha molta gent de la resta de l’Estat interessada a assistir a l'acte, i les 

condicions actuals aconsellen un endarreriment. 

Es tractarà a més a aquesta reunió el tema de repensar l'educació del futur. Prenent com referent el Decàleg 

fet des dels objectius 2020, cal preguntar a l'alumnat com veuen el futur després de la pandèmia i que els 

preocupa realment.  

La Sra. Herranz pren de nou la proposta de destinar diners a solidaritat i comenta que cal revisar amb detall 

les despeses i en tot cas redistribuir aquests diners. 

 

5. Torn obert de paraula. 

La Sra. Herranz proposa que la Comissió Permanent prenga nota de la proposta realitzada per la Sra. Cardona. 

Conclou dient que una vegada els membres donaren la seua aprovació es passaria a la Comissió Permanent . 

No havent-hi cap altra intervenció es tanca la sessió sent les 11.00 hores. 

València a 3 de juliol de 2020 

Vist i plau. 

La presidenta de la comissió 

 

Mª Ángeles Herranz Ábalos 

La Secretaria Tècnica del CECV 

 

Mercè Claramunt Diego 

 


